
سخنگوی دولت :

مانع عمده ای برسر مذاکرات احیای 
برجام نیست 

یاد  از  گفت:  دولت  سخنگوی 
مردم نرفته که در همین چند سال 
بیان  مثل  برجام  نام  آوردن  پیش 
اما  تلقی می شد  امر کفرآمیز  یک 
دولت  دیدگاه  به  خیلی ها  امروز 
تعامل  مورد  در  و  شده اند  نزدیک 
اصل  بدون  جهان  با  سازنده 
زورگویی ها سخن می گویند و از این 
بابت خوشحالیم.  علی ربیعی روز 

روزنامه

نماینده ولی فقیه در استان قم:

انتخابات باید گره گشای 
مشکلات مردم باشد
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معاون فنی مرکز بهداشت شهرستان قم مطرح کرد:
مراکز واکسیناسیون آماده پذیرش شهروندان قمی

  

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از تشکیل کمیته تبلیغات شهرداری 
برای انتخابات ریاست جمهوری و شورای اسلامی شهر خبر داد. مهدی کلانترزاده با 
بیان اینکه از موضوعات دارای اولویت کمیته تبلیغات شهرداری قم بسترسازی برای 
حضور حداکثری مردم پای صندوق های رأی است، اظهار داشت: این کمیته متشکل 
از اداره کل ارتباطات و امور بین الملل، سازمان فرهنگی، سازمان زیباسازی و مجموعه 
خدمات شهری فعالیت خود را آغاز کرده است و تلاش خواهد نمود تا بستر لازم برای 
اکران محتوای تبلیغاتی جهت تشویق شهروندان به حضور پرشور در انتخابات پیش رو 

استاندارقم از اجرایی شدن بیش از ۹۰ درصد مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
استان و همچنین پیگیری محسوس و غیرمحسوس مصوبات این ستاد توسط یک 
کارگروه ویژه خبر داد.  بهرام سرمست  روز سه شنبه در حاشیه برنامه »سه شنبه های 
اقتصادی« - که به بازدید میدانی از واحدهای تولیدی و صنعتی استان اختصاص دارد - 
در گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: در سال جاری و برای حمایت و پشتیبانی از تولید 
و رفع موانع آن به مدیران صنعتی استان تکلیف کرده ایم تا در هر برنامه بازدید میدانی، 
یک واحد تولیدی راکد را به مدار تولید بازگردانیم و شاهد برنامه افتتاح یا توسعه یک 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

تبلیغات انتخاباتی بر روی 1۳۰۰ سازه تبلیغات شهری
استاندارقم خبرداد:

اجرایی شدن 90 درصد مصوبات ستاد تسهیل تولید  مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان قم گفت : متاسفانه 
اخیرا برخی از افراد غیر بومی با نصب کاغذهایی با محتوای 

درخواست کمک نقدی از همشهریان، اقدام به کلاهبرداری 
می کنند که اخیرا با کمک نیروی انتظامی یکی از این موارد که 
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مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری با درخواست کمک نقدی 
از همشهریان 

88
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نماینده ولی فقیه در استان قم با اشاره به اهمیت ویژه دهه 
شخص  گفت:  انتخابات  با  هم زمانی  علت  به  امسال  کرامت 
منتخب باید خدمت کریمانه به مردم را سرلوحه کار خود قرار 
دهد و این جز با شرکت حداکثری در انتخابات و انتخاب فرد 

اصلح ممکن نیست. آیت الله سید محمد سعیدی در وبینار 
ستاد هماهنگی دهه کرامت با بیان اینکه امسال دهه کرامت 
با چند مناسبت گره خورده است، اظهار کرد: امسال مناسبت 
هایی از قبیل سالگرد رحلت امام خمینی)ره(، قیام ۱۵ خرداد، 

زنگ نیکوتین را شارژ نکن! 

ترکسیگارارادهنه،آگاهیمیخواهد

ضرورتروشنگریدرباره
وعدههاینامزدها

وعده هایی مانند وام ۵۰۰میلیونی ازداواج/ افزایش یارانه 
نقدی به ۴۵۰ هزار تومان/ كاهش هزینه درمانی تا ۵۰ درصد/ 

ایجاد سالانه یک میلیون شغل /تورم تک رقمی/ مجبور شدن آمریكا به برداشتن كل تحریم ها/ 
اینترنت رایگان برای دهك های پایین جامعه؛ اینها تنها بخش كوچكی از وعده ها و شعارهای 

نامزدهای ریاست جمهوری است كه طبقه پایین وفرودست جامعه را هدف قرار داده است. 
وقتی نامزدی می خواهد وعده ای بدهد این وعده باید عالمانه، مستند و مبتنی بر واقعیات 
كشور باشد در حالی كه با مشاهده رفتار تبلیغاتی بعضی از نامزدها، سخن شهید مدرس 
متبلور می شود كه فرمودند بعضی در كلاس اول سیاست هستند و كلاس اول سیاست هم 

عوام فریبی است.
رفتارهای پوپولیستی و دادن قول های نادرست، بی احترامی به شعور مردم است و وظیفه 
كسانی كه عقلانیت در ادامه امور را دنبال می كنند،  این است كه با روشنگری و تنویر افكار 

عمومی در برابر چنین رفتارهایی بایستند تا افكارعمومی و مردم اسیر این وعده ها نشوند.
نامزدی كه چنین وعده ای می دهد باید این را موضوع را هم به مردم بگوید كه وام ۵۰۰ 
میلیونی با چه بازپرداختی قرار است، داده شود؟ مگر دوستان اطلاع ندارند كه میزان حقوق 

پرداختی در كشور بسیار پایین است و تعداد قابل توجهی از جامعه زیر خط فقر هستند.
نامزدهای انتخابات كه بهتر است به جای شعارعوام فریبانه برنامه های خود را در حوزه اشتغال 
و تولید توضیح دهند: دولت آینده باید بر روی اشتغال مولد، تولید موثر و صادرات دقیق و 
حساب شده كار كند تا تولید در كشور رونق بگیرد. در چنین شرایطی دیگر نیاز به دادن وام 

نیست بلكه خود فرد كار كرده و برای خود درآمد ایجاد می كند.
برخی از وعده های انتخاباتی نامزدهای ریاست جمهوری الگوبردای از گذشته است. این 
الگوها در مقطع زمانی كنونی جواب نمی دهد. در حال حاضر اندیشكده ها و پژوهشكده های 
كشور با بهره گیری از جوانان متخصص و باهوش در حوزه های سیاسی، اقتصادی، فرهنگی 
وظرفیت های كشور را بررسی می كنند و بسیاری از آنها تجارب موفق دیگر كشورها را نیز مطالعه 
كرده و اطلاعات دقیقی در این زمینه دارند و بهتر است از ظرفیت این جامعه نخبه كشور 
استفاده شود. بر اساس آماری كه دیوان محاسبات درباره اجرایی و عملیاتی شدن قوانین 
كشور می دهد،   به نحوی است كه نشان می دهد باید در اصلاح قوانین، حوزه نظارت و تنقیح 
قوانین به صورت جدی كار كرده و قوانین اضافی را در جمهوری اسلامی حذف كنیم تا اصل 
شفافیت در كشور حاكم شود. در واقع اداره كشور باید به نحوی پیش برود كه هر جا پولی است، 
شفافیت هم ایجاد شود. این پول نیز تا رسیدن به ذینفع نهایی باید در مسیر روشن حركت كرده 

و استخدام ها نیز علنی و رسمی و بدور از سفارش انجام شود تا  اعتماد عمومی بازسازی شود.
در حوزه فرهنگ، رفع بی اعتمادی عمومی، در بخش اقتصاد ایجاد اشتغال مولد، در مقوله 
سیاسی دوری از عوام فریبی همراه با راستگویی ومبارزه با دروغ از جمله نكات مهمی است كه 

نامزدهای انتخابات و رییس جمهور آینده باید مد نظر قرار دهند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

مراسم۱۴و۱۵خردادبهصورتویژه
وجداگانهبرگزارمیشود

 قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با اشاره به سالروز ارتحال امام خمینی و یوم الله 
۱۵ خرداد، گفت: برنامه ها و اقدامات لازم باید برای هر دو مراسم ۱۴ و ۱۵ خرداد انجام پذیرد.

نصرت الله لطفی روز دوشنبه همایش رؤسا و سرپرستان دفاتر استانی شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی سراسر كشور با توجه به اهمیت بزرگداشت یوم الله قیام ۱۵ خرداد، گفت: 
با توجه به اهمیت یوم الله قیام ۱۵ خرداد و تاكیداتی كه امام خمینی )ره( در زنده نگه داشتن 
این روز بیان داشتند، باید یوم الله ۱۵ خرداد از منظر بزرگداشت، با آن مبانی كه در كلام امام 
خمینی )ره( و مقام معظم رهبری بیان شده است حتماً به گونه ای باشد كه حق مطلب ادا 
شود و این روز تاریخی به فراموشی سپرده نشود. قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
كشور گفت: برگزاری باشكوه مراسم بزرگداشت امام خمینی )ره( قطعاً یک وظیفه همگانی و 
اعتقادی است. قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی كشور افزود: با مغتنم شمردن 
فرصت مراسم سی و دومین سالگرد ملكوتی امام )ره( باید از شاخصه ها، شخصیت و مكتب 
سیاسی و الهی امام عزیزمان هر چه بیشتر بهره ببریم. لطفی در خصوص توجه ویژه به یوم الله 
۱۴ خرداد و بسنده نكردن به عنوان یک برنامه جانبی، خاطر نشان كرد: قطعاً در این راستا یک 
گنجینه بسیار گران بهایی كه همان امت اسلام و فعالان عرصه فرهنگ و دین در اختیارشان قرار 
دارد، سخنرانی های حكیمانه و گهربار مقتدای عظیم الشان و ولی امر مسلمین جهان مقام 
معظم رهبری در ۱۴ خردادهای سنوات گذشته است كه به تمامی ویژگی ها و مشخصه های 

امام و پیشگیری از تحریف شخصیت امام پرداخته اند.
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عبدالناصر همتی :

نیاز به نگرش اقتصادی برای اداره 
کشور داریم 

غلامرضا مصباحی مقدم:

ممکن است نامزدهای اصولگرا به نفع 
دیگری کنار نروند

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات 
اینکه  بیان  با  جمهوری  ریاست 
رقابتهای  در  رقم  و  عدد  اعلام 
انتخاباتی بازی با فهم مردم است، 
گفت: اگر من بخواهم اعلام کنم 
خانوار  و  پایین  دهک  سه  برای 
پول  با  نباید  اما  می گیرم  نظر  در 
دادن با مردم بازی کنیم. بلکه ما 
باید به مردم بگوییم چگونه فکر 

سخنگوی جامعه روحانیت مبارز، گفت: 
نامزد  نفع  به  اصولگرا  نامزدهای  اینکه 
تابع  انحصاری شورای وحدت کنار بروند 
نظر شخصی آنهاست دارد و ممکن است 
مصباحی  غلامرضا  نکنند.  کناره گیری 
تشکل  این  فعالیت های  درباره  مقدم 
سیاسی در انتخابات اظهارداشت : جامعه 
به  ماه قبل،  از حدود ۱۰  روحانیت مبارز 
وحدت  شورای  و  کرده  ورود  انتخابات 
2اصولگرایان را با حضور نمایندگان احزاب، 

فرماندارقم اعلام کرد:

نظارت ناظران بهداشتی
 بر روند انتخابات

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم اعلام کرد: 

۶۳درصدازمردمقمتحتپوششبیمه
تامیناجتماعی

مدیركل تامین اجتماعی استان قم افزایش ضریب پوشش بیمه ای مردم استان از ۱۳.۴ 
درصد در سال ۵۷ به حدود ۶۳ درصد در سال ۹۹ رسیده است كه این امر گام بلندی است 
در راستای گسترش تعمیم بیمه تامین اجتماعی در بین اقشار مختلف جامعه محسوب 
می شود.  علی اصغر دادخواه ، بابیان اینكه جمعیت تحت پوشش تامین اجتماعی با رشدی 
۲۱ برابری نسبت به سال ۵۷ از ۳۹ هزار ۶۷۹ نفر به ۸۱۰ هزار و ۵۲۵ نفر رسیده است 
اظهارداشت: جمعیت بیمه شدگان اصلی رشدی ۲۲ درصدی و جمعیت مستمری بگیران 
نیز رشدی ۱۴۱ برابری نسبت به سال ۵۷ داشته است. دادخواه بابیان اینكه میزان جمعیت 
تحت پوشش تامین اجتماعی در استان قم ۸۱۰ هزار و ۵۲۵ تن است كه ۶۳ درصد جمعیت 
كل استان قم را شامل می شوند،عنوان كرد: در حال حاضر ۸۳ درصد بیمه شدگان اصلی 
در استان قم را آقایان و ۱۷ درصد مابقی از قشر بانوان هستند. مدیركل تامین اجتماعی قم 
اصلاح نگاه و فرهنگ مردم نسبت به تامین اجتماعی را از نقاط مثبت و قابل دفاع در خصوص 
عملكرد این اداره كل دانست و گفت: اكثر كارفرمایان استان قم با استقبال از خدمات دهی 
سازمان، در تعامل دوسویه و مثبت با تامین اجتماعی بوده و هم اكنون ۱۳۵۴۴ كارگاه فعال 
در سطح استان قم وجود دارد كه مشمول بیمه تامین اجتماعی هستند. دادخواه بابیان 
اینكه بیمه طلاب و روحانیون، كارگران ساختمانی، خدمات الكترونیک از خدمات تامین 
اجتماعی در بعد از انقلاب است، تصریح كرد: طلاب و روحانیون با ۴۴ هزار و ۲۵۰ تن بیمه 
شده اصلی و ۱۲۵ هزار و ۴۷۷ بیمه شده تبعی، بزرگترین گروه بیمه شدگان توافقی تامین 

اجتماعی در استان قم را تشكیل می دهند.

فرماندارقم اعلام کرد:

نظارتناظرانبهداشتیبرروندانتخابات
فرماندارقم گفت: شیوه نامه های بهداشتی روز انتخابات، زیر نظر ناظران بهداشتی رصد 

می شود.
مرتضی حیدری در جلسه اموزش نمایندگان فرمانداری با اشاره به تصمیم برای حضور 
ناظران بهداشتی در صندوق اخذ رای اظهارداشت : در انتخابات امسال ۷۲۰ ناظر بهداشتی 

برای اجرای شیوه نامه های بهدشتی مستقر خواهند شد.
وی از آموزش هزار و ۲۰۰ نفر از نمایندگان فرمانداری در ۷۲۰ صندوق اخذ رای خبر داد 
و افزود: پیش بینی شده است در شعبی كه جمعیت بیشتری حضور می یابند ۲ نفر نماینده 
فرماندار شوند. فرماندار قم در خصوص داوطلبان نهایی شورا های شهر و روستا گفت: 
هیئت های نظارت پس از رسیدگی به شكایت داوطلبان معترض و نهایی شدن داوطلبان، 
اسامی آن ها را به ستاد مركزی انتخابات اعلام كرده و پس از قطعی شدن اسامی داوطلبان 
اعلام می شود. وی درخصوص تغییر حوزه انتخابیه داوطلبان نمایندگی مجلس خبرگان 
رهبری گفت: داوطلبان تا تاریخ ۱۳ خرداد ماه فرصت دارند نسبت به تغییرحوزه انتخابیه 
خود اقدام كنند و تاكنون حجت الاسلام رجبی  به حوزه تهران منتقل شدند و حجت الاسلام 

مهدی نكویی و حجت الاسلام احمد دانش زاده به حوزه انتخابیه قم انتقال یافتند.
حیدری در خصوص اعلام اسامی مسئولان و محل ستاد های داوطلبان ریاست جمهوری 
در شهر قم گفت: تاكنون ۳ داوطلب انتخابات ریاست جمهوری در این خصوص اقدام كرده 
اند و در صورتی كه ستادی بدون معرفی مسئولان تبلیغات نماید، برابر قانون برخورد می شود.

 
مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداریبادرخواست
کمکنقدیازهمشهریان

مدیر كل كمیته امداد امام خمینی استان قم گفت : متاسفانه اخیرا برخی از افراد غیر بومی 
با نصب كاغذهایی با محتوای درخواست كمک نقدی از همشهریان، اقدام به كلاهبرداری 
می كنند كه اخیرا با كمک نیروی انتظامی یكی از این موارد كه متعلق به یک فرد غیر بومی 

كه مبلغ بالایی در حساب بانكی خود داشت، شناسایی شد.
اكبرمیرشكارافزود: از مردم می خواهیم كه به سازمانها و موسسه های خیریه معتبر و افراد 

نیازمند واقعی كمک شود.
وی افزود: مردم باید در خصوص كمک رسانی به افراد نیازمند آگاهانه عمل كنند و به افراد 
بدون هویت كمک نكنند چرا كه مردم قادر به تشخیص در خصوص استحقاق مالی فردی كه 

خود را نیازمند معرفی می كند، نیستند.
مدیر كل كمیته امدادامام خمینی استان قم  در انتها متذكر شد: خواهشمند است مردم 
در خصوص كمک رسانی به نیازمندان به دو نهاد حاكمیتی حمایتی كمیته امداد و بهزیستی 

و خیریه های معتبر اعتماد كنند.

2

ضرورت شرکت حداکثری در انتخابات و انتخاب فرد اصلح 

بهروز محبی نجم آبادی*

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه

رئیس هیأت مدیره شرکت

بدینوسیله از كلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل می آید 
 در جلسه مجمع عمومی مذكور رأس ساعت ۱3:3۰ روز پنج شنبه  مورخ   ۰3/3۱ /۱4۰۰ با دستور جلسه ذیل در محل تالار كرامت 

استانداری قم  تشكیل می گردد ، حضور بهم رسانید. 
ضمناً هریک از اعضاء جهت معرفی نماینده تام الاختیار/ وكیل خود به منظور حضور درجلسه فوق الذكر و اعمال رای می بایستی 
به اتفاق یكدیگر )عضو و نماینده (حداكثر تا تاریخ ۱4۰۰/۰3/28 به محل قم- قم- بلوار رضوی- ساختمان فرمانداری- طبقه 
همكف- شركت تعاونی مسكن كاركنان استانداری قم مراجعه تا پس از احراز هویت و تائید وكالتنامه، برگه ورود به جلسه جهت نماینده 

عضو صادر شود. 
دستور جلسه :

۱-تمدید مدت فعالیت شركت به مدت یكسال

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه

رئیس هیأت مدیره شرکت

بدینوسیله از كلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل می آید.
  در جلسه مجمع عمومی مذكور رأس ساعت ۱3:3۰ روز پنج شنبه  مورخ   ۰4/۱7 /۱4۰۰ با دستور 
جلسه ذیل در محل تالار كرامت استانداری قم  تشكیل میگردد ، حضور بهم رسانید. لازم به ذكر است 
داوطلبین بازرسی تعاونی می بایستی حداكثر ظرف مدت ۷ روز از تاریخ انتشار آگهی مجمع نوبت اول با 
در دست داشتن مدارک لازم به محل قم- قم- بلوار رضوی- ساختمان فرمانداری- طبقه همكف- شركت 

تعاونی مسكن كاركنان استانداری مراجعه و نسبت به تكمیل وتحویل فرم كاندیداتوری اقدام نمایند.
ضمناً هریک از اعضاء جهت معرفی نماینده تام الاختیار/ وكیل خود به منظور حضور درجلسه فوق الذكر 
و اعمال رای می بایستی به اتفاق یكدیگر )عضو و نماینده (حداكثر تا تاریخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۵ به محل قم- 
قم- بلوار رضوی- ساختمان فرمانداری- طبقه همكف- دفتر شركت تعاونی مسكن كاركنان استانداری قم 

مراجعه تا پس از احراز هویت و تائید وكالتنامه، برگه ورود به جلسه جهت نماینده عضو صادر شود. 
دستور جلسه :

۱-انتخاب بازرس شركت برای مدت یكسال
۲- تصمیم گیری در خصوص خرید زمین
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عبدالناصر همتی :

نیازبهنگرشاقتصادی
برایادارهکشورداریم

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینكه اعلام عدد و رقم در 
رقابتهای انتخاباتی بازی با فهم مردم است، گفت: اگر من بخواهم اعلام كنم برای سه 
دهک پایین و خانوار در نظر می گیرم اما نباید با پول دادن با مردم بازی كنیم. بلكه ما باید 

به مردم بگوییم چگونه فكر می كنیم. 
عبدالناصر همتی عصر سه شنبه در نشست فعالان فضای مجازی و نخبگان در باغ هنر 
اظهار داشت: مهمترین انگیزه من شرایط اقتصادی و معیشت مردم است و نیاز به نگرش 
اقتصادی برای اداره كشور داریم و اگر مردم در صحنه حضور داشته باشند و در گام دوم در 

چهلمین سال انقلاب اسلامی، صدای افراد خاموش جامعه باشیم.
همتی در این نشست كه به صورت مستقیم از شبكه كلاب هاوس هم پخش می شود،  
اظهار داشت: شرایط اقتصادی مناسب شان مردم نیست اقتصاد فعلی ما نه كمونیستی 

است و نه آزاد و یک چیزی بین این دو مورد است.
بر اساس این گزارش احسان رحیم پور از نیروهای خط امام در این نشست با طرح 
سوالی پرسید، ما نمی توانیم اعتراضات سال ٨٨ و ٩٨ را فراموش كنیم و امیدواریم اینكه 
شما می گویید صدای مردم خاموش جامعه هستید، در حد شعار نباشد و سوال من این 
است آیا این قدرت و اقتدار را در خود می بینید كه امنیت سیاسی فعالان سیاسی اصلاح 

طلب و دگراندیش را تضمین كنید یا خیر؟ 
همتی پاسخ داد: اقداماتی كه دولت عقلانی انجام می دهد نهایت آن آرامش است و 
وظیفه دولت دخالت در تصدی گری نیست و دولت، دولت كالای عمومی است. ساختار 
جامعه را همه می دانید و رییس جمهوری در چارچوب قانون اساسی اختیاراتی دارد و 
رییس جمهوری باید به صورت حداكثری از این اختیارات استفاده كرده و انتظارات مردم 

را بر طرف كند. 
 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اضافه كرد: من با یک دیدی وارد 
صحنه شدم كه همه می گفتند خیلی خطرناک و از قبل تعیین شده است. معتقدم این 
نظر خوبی نیست. چرا باید ابتدایی ترین حق و سرنوشت مردم از پیش تعیین شود.  وی 
اضافه كرد: بینش اقتصادی در مسئولین نیست و سیاست بر آنها چیره شده و من در 
خود می بینم كه این جریان را اصلاح كنم و قول می دهم با تعامل مشكلات را حل كنم. 
همتی خاطرنشان كرد: شرایط كشور ما به جایی رسیده كه همه از تریبون با یكدیگر 
حرف می زنند و باید خواسته مردم را واقعی پیگیری كرد و من از حقوق مردم حمایت 

می كنم.
نباید با پول دادن با مردم بازی کنیم 

همتی با اشاره به آمار و ارقامی كه نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری در برنامه ها و 
اظهارات خود به آن اشاره می كنند، گفت: افراد عدد اعلام می كنند و با فهم مردم بازی 
می كنند و اگر من بخواهم اعلام كنم برای سه دهک پایین و خانوار در نظر می گیرم اما 
نباید با پول دادن با مردم بازی كنیم و ما باید به مردم بگوییم چگونه فكر می كنیم. من با 
مردم دیالوگ می كنم و برنامه ریزی های خود را بر اساس امكانات كشور می گویم اما مرا 

تخریب می كنند.
 وی اضافه كرد: من آمدم حكمرانی را اصلاح كنم و در صحنه محكم از اصول و تقاضای 
مردم دفاع می كنم. من قدرتم را از بی قدرت ها می گیرم و كسانی به ما رای می دهند كه 
بگویند ما می دانیم شما حق ما را می گیرید. من می گویم چرا به جوان یا پسر مردم استرس 
می دهید و گفتند صلاحیت شما رد می شود و من گفتم صلاحیتم را رد كنید تكلیف من 

معلوم است. 
 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ادامه داد: مسیر من معلوم است و به 
همه دوستان اصلاح طلب و اصولگرا گفتم لیاقت و شایستگی اهمیت دارد. قومیت های 

ما تهدید نیستند و باید وحدت ایجاد شود و تعامل ما را به هدف نزدیک می كند.

محسن رضایی: 

ایالتهایاقتصادیراراهمیاندازم
 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: یكی از راهكارهای برون رفت 

از شرایط كنونی، راه اندازی ایالت های اقتصادی در دولت من است. 
محسن رضایی اظهارداشت : اولین دغدغه من اصلاح مدیریت كشور است شكل 
تصمیم سازی و تصمیم گیری و نوع گزینش زمامداران و نوع ارتقا مدیران كشور موجب 

شده اوضاع عجیبی حاكم شود.
وی تاكید كرد: هر مدیری می آید تجربه گذشته را از بین می برد. دنبال تغییر ساختار 
دولت هستم از اینرو ایالت های اقتصادی را راه می اندازم و دست سیاستمداران را از 
اقتصاد قطع می كنم تا با ایجاد تورم دست در جیب مردم نكنند. ایالت های اقتصادی 

طرح بومی شده واگذاری اختیارات به استان ها و مناطق كشور است.
به گفته این نامزد انتخابات ریاست جمهوری، تشكیل دولت به یک یادو استان محدود 
شده و بسیاری از استان های ما در زمامداری كشور نقشی ندارند. باید نهاد دولت در ایران 
اصلاح شود. رضایی توضیح داد: مسئله دوم اصلاح اقتصادی كشور است. سیاست های 
مالی و پولی و ارزی را درست می كنیم و دیپلماسی اقتصادی را قوی می كنیم. سفارتخانه 
های ما تبدیل به دستگاه های تشریفاتی شده اند سفارتخانه نباید خوابگاه و هتلداری 

باشد باید جذب سرمایه كنند.
 وی یادآور شد: دغدغه سوم من پایدارسازی امنیت در كشور است. نیاز به فناوری های 
جدید در امنیت داریم بخصوص در اطلاعات و امنیت این امر ضروری است و این آلودگی 
امنیتی در كشور را پاكسازی می كنیم تا مردم ایران مطمن باشند می توانند برنامه ریزی 

كرده و با آرامش زندگی كنند.

محسن مهرعلیزاده: 

یارانهپنجدهکپایینراپنجبرابرمیکنم
 نامزد انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینكه یارانه پنج دهک پایین جامعه پنج برابر 
می كنم، گفت: امكان عملیاتی كردن طرح افزایش یارانه ها از ماه سوم فعالیت دولت 

جدید امكان پذیر است. 
به محسن مهرعلیزاده روز سه شنبه در گفت وگویی درباره اولویت هایش درصورت 
پیروزی در انتخابات گفت: دو اقدام در دستور كار روزهای اول ریاست جمهوری من قرار 
داد و در روز اول چند فرمان صادر خواهم كرد كه بررسی حداكثر ۲ ماهه درباره چگونگی 
عملیاتی كردن افزایش پنج برابری یارانه های نقدی برای پنج دهک پایین جامعه، یكی 

از آنهاست.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری از بررسی آمار و ارقام چگونگی عملیاتی كردن طرح 
افزایش یارانه ها خبر داد و افزود: اینكه عرض می كنم بررسی، به این دلیل است كه عدد 
و رقم ها را دیده ام و می دانم چقدر افزایش یارانه ها به بودجه فشار خواهد آورد. به نظر من 
حتی قبل از تصویب در مجلس، از ساختار بودجه هم فعلی می توان این كار را كرد و راهش 
را هم پیدا كرده ام و احتمالا از ماه سوم شروع به فعالیت دولت جدید می تواند عملیاتی 

شود.
مهرعلیزاده، صدور یک بخشنامه مختصر به جای هزاران بخشنامه قبلی در خصوص 
تولید، صادرات و موارد مشابه را دیگر دستور كار روز اول ریاست جمهوری خود عنوان 
كرد و گفت: هدف این بخشنامه بسیار مختصر این است كه موانع تولید را در سیستم 
بوروكراسی كشور از بین ببرد و فكر می كنم اثراتش در تسهیل امور اقتصادی كشور، ۲ ماه 

بعد از صدور ظاهر شود.
 

سعید جلیلی:

مدیریتمصرفانرژیبایدبهخانوادهها
سپردهشود

نامزد انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینكه باید سهم هر فرد در مصرف انرژی تعریف و 
به وی داده شود، گفت: مدیریت مصرف انرژی باید به خانواده ها سپرده شود. 

سعید جلیلی روز سه شنبه در گفت وگویی، درخصوص طرح خود درخصوص انرژی 
تحت عنوان »طرح وان«  اظهار كرد: بر اساس طرح وان، سهم هر فرد در مصرف انرژی 

تعریف و به فرد داده می شود و خانواده ها به جای دولت، مصرف را مدیریت می كنند.
وی با بیان اینكه مردم حق دارند سهمشان از انرژی را مدیریت كنند، خاطرنشان كرد: 
در این طرح مردم می توانند اگر بخواهند سهمشان از انرژی را استفاده و یا به دیگری 
واگذار كنند و منفعت این طرح برای عموم مردم بیشتر از طرح فعلی پرداخت یارانه 

است.
این فعال اصولگرا، از برخوردار شدن آحاد مردم جامعه از یارانه های دولتی در صورت 
اجرای »طرح وان« خبر داد و گفت: امروز نگاه غلطی وجود دارد كه می گویند انرژی 
باید به كسی داده شود كه خودرو دارد یعنی اگر كسی پنج خودرو داشته باشد پنج برابر 
استفاده می كند و اگر كسی خودرو نداشته باشد اصلا استفاده نمی كند؛ این خلاف 

عدالت اجتماعی است.

فیضیهنمونهدرخشان
مدارسایراناسلامی

وقتی در قم صحبت از وجود مدارس تاریخی می شود نام 
مدرسه فیضیه در اذهان می درخشد، مدرسه ای كه قدمت 

آن به دوران صفوی می رسد و داستانی بسیار جالب و خواندنی دارد.
مدرسه فیضیه یكی از معروف ترین و مشهورترین مدارس جهان اسلام است كه در قم و 
كنار حرم بانو فاطمه معصومه )س( قرار گرفته است و تقدیر بر آن بوده است كه بزرگترین 
عالمان در این مكان به تدریس علوم دینی بپردازند، عالمانی چون شیخ عبدالكریم حائری 
مؤسس حوزه علمیه قم، روح الله موسوی خمینی رهبر كبیر انقلاب اسلامی روزگاری در 

این مدرسه بیتوته كرده اند.
در میدان باصفای آستانه، نرسیده به حرم مطهر كریمه اهل بیت، دست راست كمی بالاتر 

از درمانگاه حضرت معصومه، مدرسه فیضیه قرار گرفته است.
مدرسه ای بسیار قدیمی كه پیش از این چندین بار مرمت و تجدید بنا شده است و حاج 

شیخ عبدالكریم حائری یزدی)ره( بیشترین نقش را در احیای این مدرسه داشته است.
در خصوص وجه تسمیه مدرسه فیضیه دو احتمال وجود دارد یكی این كه نام مدرسه را 
به نام مؤسس اولیه آن یعنی فیض كاشانی، فیضیه نامیده اند و یا به علت این كه علوم دینی 

در این مدرسه تدریس می شده و منشأ فیوضات بوده است به فیضیه مشهور شده است.
بنای مدرسه چهار ایوانی است و دو طبقه با ۴۰ حجره تحتانی متعلق به دوره قاجار و ۴۰ 
حجره فوقانی متعلق به قرن ۱۴ هجری قمری است كه به اهتمام حضرت آیت الله حائری 
یزدی در بالای حجره های پیشین در گرداگرد حیاط مركزی بنا شده است. گچ بری های 
زیبا و چشم نواز و كاشی های هفت رنگ به كار رفته در ایوان ها، هر بیینده ای را به خود فرا 
می خواند. قدیمی ترین بخش مدرسه، ایوان جنوبی آن است كه مزین به كاشی كاری های 
زیبا متعلق به دوره صفوی است. معماری مدرسه انسان را به یاد مساجد اسلامی قرون 

گذشته می اندازد.
 به اعتبار برخی متون تاریخی، این بنا از میانه قرن ششم هجری قمری وجود داشته و 
در عصر صفوی تجدید بنا شده است. بر سر در ورودی مدرسه از طرف صحن عتیق حرم 
حضرت معصومه، نام شاه طهماسب صفوی دیده می شود.  فتحعلی شاه قاجار نیز در آبادی 
مدرسه نقش به سزایی داشته است. در حین تماشای حجره ها ناخودآگاه یكی از حجره ها 
توجه رهگذران را به خود جلب می كند، حجره شماره ۲۰  متعلق است به مؤسس و بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران حضرت امام خمینی )ره( است. وسوسه های تاریخ آدمی را وادار 
می كند كه سری به این حجره بزند، تا با روزگاری كه سیدروح الله، بخشی از زندگی اش را در 

آنجا سپری كرده است، آشنا شود.
گفته شده است در دوره ای پس از رحلت فیض كاشانی این مدرسه رونق خود را از دست 
می دهد تا حدی كه كه دراویش در حجره ها ساكن می شوند و طلاب برای فراگیری دروس 
حوزوی به جای قم به اصفهان سفر می  كنند، حاج شیخ عبدالكریم حائری برای زیارت 
حضرت معصومه)س(  كه به قم سفر می كند، طلاب و علما از این سفر مطلع می شوند و 
به نزد او رفته و از ایشان می خواهند كه در قم بماند و مدرسه فیضیه را سر و سامان دهد، 
او دعوت آنان را استجابت می كند و بدین گونه مدرسه فیضیه دوباره احیا می شود و قم به 
قطب علوم دینی تبدیل می شود. فیضیه در دوران زعامت و مرجعیت آیت الله صدر و آیت الله 

بروجردی نیز بازسازی شد و به شكل كنونی خود در آمد.
مدرسه فیضه خاطره پنج قرن تاریخ مهم ایران را بر دوش می كشد، اما تاریخ سازترین 
روزهای فیضیه به دهه چهل شمسی باز می گردد. در واقع در آن سال ها مدرسه فیضیه 
پایگاه مبارزه علیه حكومت پهلوی می شود از آن زمان به بعد نام  فیضیه، امام خمینی)ره( و 
انقلاب اسلامی چنان به یكدیگر گره خورده  است كه نگارش تاریخ هر یک، بدون آن دیگری 

ممكن نیست.
و گسترش  ولایتی  و  ایالتی  انجمن های  قانون  علیه  امام خمینی)ره(  سخنرانی های 
اعتراضات مردم، فیضیه را به مركز انقلاب اسلامی تبدیل كرد. بدین گونه فیضیه در كانون 
مبارزات سیاسی و فعالیت های اجتماعی تاریخ معاصر قرار گرفت. و این مدرسه محلی برای 
اجتماعات سیاسی و پایگاه طرفداران انقلاب شد مسأله ای كه رژیم پهلوی از آن وحشت 

داشت.
در خرداد سال ۱۳۵۴ تظاهراتی به انگیزه بزرگداشت خاطره شهدای ۱۵ خرداد در فیضیه 
برگزار شد كه این مراسم نیز به شدت تمام سركوب شد و به تعطیلی مدرسه تا پیروزی انقلاب 

اسلامی انجامید.
فیضیه همچنان به بلندای تاریخ ایران اسلامی ایستاده است و این مدرسه در اوج زیبایی 
و با وقار تمام در نزدیكی حرم حضرت فاطمه معصومه )س( پذیرای طالبان علوم دینی است  
و به گذشته درخشان خود در تاریخ ایران می بالد و در تحولات سیاسی ایران نقش اساسی 
دارد. مدرسه فیضیه در تاریخ ۹ بهمن ۱۳۸۶ با شماره ثبت ۲۰۷۱۵ در فهرست آثار ملی 

ایران به ثبت رسیده است.
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم

روحانی درجلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

صاحبانکالانسبتبهتعیینتکلیفکالای
خوددرگمرکاتاقدامکنند

رییس جمهوری سرعت بخشیدن به ترخیص كالاهای اولویت دار را از ضرورت های حیاتی 
كشور عنوان كرد و گفت: صاحبان كالا در گمركات هر چه سریعتر نسبت به تعیین تكلیف 

كالاهای خود اقدام كنند. 
ستاد  جلسه  سی امین  و  دویست  جمهوری،  ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
هماهنگی اقتصادی دولت روز سه شنبه به ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
رییس جمهوری برگزار و گزارشی از آخرین وضعیت واردات كالا در گمركات كشور و همچنین 
موجودی كالاهای اساسی در انبارها و گمركات و اقدامات انجام شده برای ترخیص سریع 

این كالاها و توزیع آن به بازار مصرف ارائه شد.
رییس جمهوری در این زمینه تسهیل ورود و خروج كالا در گمركات كشور را از اولویت های 
مهم دولت در حوزه تجارت عنوان كرد و افزود: ترخیص كالاهای اساسی از گمركات كشور، 
باید بدون تعلل و در كوتاه ترین زمان همراه با شفافیت از سوی دستگاه های مرتبط انجام و 

مصوبه ستاد اقتصادی دولت در این زمینه، به طور كامل اجرایی شود.
روحانی با اشاره به راه اندازی سامانه جامع تجارت، خاطرنشان كرد: با توجه به موجودی 
فراوان كالا در گمركات كشور و پیشرفت هایی كه در زمینه ثبت اطلاعات، نحوه ترخیص و 
تسریع در به حداقل رساندن زمان ترخیص كالاها حاصل شده است، سرعت بخشیدن به 

ترخیص كالاهای اولویت دار از ضرورت های حیاتی كشور است.
رییس دولت تدبیر و امید همچنین وزارت صنعت، معدن و تجارت را موظف كرد برای 
تامین كالاهای اساسی و نیازهای بخش تولید كشور در هماهنگی با وزارت امور اقتصادی و 
دارائی، وزارت جهاد كشاورزی و بانک مركزی بر اساس دستورالعمل ابلاغی برای تسریع در 
ترخیص كالاهای اولویت دار اقدام و گزارش هفتگی از اقدامات انجام شده در این خصوص 

را به ستاد هماهنگی اقتصادی دولت ارائه كند.

سخنگوی وزارت بهداشت هشدارداد:

انتشارکرونایهندیوآفریقایجنوبیدر
برخیشهرستانها

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكی گفت: با وجود مشاهده روند كاهشی 
در تعداد موارد بستری بیماران كووید۱۹ در كشور، وضعیت بیماری همچنان ناپایدار، 
حساس و شكننده بوده و در برخی شهرستان های با وضعیت قرمز، سویه های كرونای 

هندی و آفریقای جنوبی در حال انتشار است. 
سیما سادات لاری روز سه شنبه درباره آخرین وضعیت بیماری كووید ۱۹ در كشور بیان 
كرد: در هفته اول خرداد شاهد كاهش ۱۸ درصدی در موارد بستری به علت كرونا، كاهش 
۲۲ درصدی در تعداد موارد مرگ و میر و كاهش ۱۳.۴ درصدی در تعداد مراجعات سرپایی 

نسبت به هفته قبل تر بودیم.
وی ادامه داد: بیشترین میزان بروز موارد بستری در هفته گذشته به ترتیب در استان های 
چهارمحال و بختیاری، ایلام و خوزستان و بیشترین میزان بروز موارد مرگ و میر ناشی از 
بیماری كووید ۱۹ در استان های البرز، چهار محال و بختیاری و خراسان شمالی گزارش 

شده است.
و مراكز خواربار  و آموزش پزشكی گفت: سوپرماركت ها  معاون وزیر بهداشت، درمان 
فروشی همچنان دارای بیشترین میزان صدور اخطار و معرفی به مراجع قضایی در كشور 
هستند، به طوری كه از ۲۹ اردیبهشت تا ۵ خرداد ماه تعداد ۶ هزار مورد اخطار و مراجعه به 

مراجعه قضایی برای این اماكن گزارش شده است.
لاری اظهار كرد: كمترین میزان رعایت توصیه های بهداشتی در هفته گذشته در كشور 
در استان سیستان و بلوچستان گزارش شده و استان های كرمان، خراسان جنوبی، یزد، 
فارس، سمنان، تهران، قزوین، زنجان، كرمانشاه و اردبیل دارای رعایت مطلوب تر عمل به 

دستورالعمل های بهداشتی نسبت به سایر استانها هستند.
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكی بیان كرد: از هموطنان حتی عزیزانی 
كه واكسن تزریق كرده اند، خواهشمندیم همچنان نسبت به استفاده از ماسک، حفظ اصول 

فاصله گذاری ۱.۵ تا ۲ متر و شست وشوی مرتب دست ها اقدام كنند.

اخبار

 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: تاكنون با قاچاق كم 
برخورد نكرده ایم و در قوه قضاییه بیشترین دادگاه ها مربوط به برخورد با قاچاق 

كالاست ولی باید حتماً ریشه قاچاق در دولت خشكانده شود. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز سه شنبه در حاشیه ضبط گفت وگو با دوربین 
شبكه یک سیما در جمع خبرنگاران درباره برنامه دولت احتمالی اش برای 
مقابله با قاچاق و واردات بی رویه گفت: باید با قاچاق به ویژه قاچاق سازمان یافته 
برخورد كرد اما اگر مشكل صرفا با برخوردهای پلیسی و قضایی حل می شد 

تاكنون باید قاچاق ریشه كن می شد.
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری افزود: تاكنون با قاچاق كم 
برخورد نكرده ایم و در قوه قضاییه بیشترین دادگاه ها مربوط به برخورد با قاچاق 

كالاست ولی باید حتماً ریشه قاچاق در دولت خشكانده شود.
رییسی تاكید كرد: باید در نظامات پولی و مالی كشور تجدیدنظر شود تا 

قاچاق كالا برای قاچاقچی صرف نكند.
وی با طرح این پرسش كه پول قاچاق از كجا می آید، خاطرنشان كرد: اگر 
پولی كه صرف قاچاق می شود رهگیری شود مشخص خواهد شد كه بسیاری 

از منابع قاچاق از محل صادرات كسب می شود.
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری  عنوان كرد: برای جلوگیری 
از قاچاق باید ارز حاصل از صادرات وارد چرخه تولید شده و تولید را رونق دهد 

اما هدایت این پول ها به سوی دلالی، قاچاق سازمان یافته را شكل می دهد.
رییسی ادامه داد: یكی از كارهای دولت مردمی، نظارت بر ارز حاصل از 
صادرات است تا به این وضعیت دچار نشویم كه دولت چندی قبل اعلام كرد 

برخی صادركنندگان پول های حاصل از صادرات را برنگردانده اند.
را  پول ها  است  وقت  خیلی  پول ها  این  تصاحب كنندگان  افزود:  وی 
برنگردانده اند اما سوال این است كه چرا هیچ كس بلافاصله موضوع را پیگیری 
نكرده كه علت برنگرداندن  این پول ها چه بوده و اصلًا در كجا صرف شده  
است؟چرا آقایان به موقع نظارت نكرده اند كه میلیاردها از این مسیر از دست 

نرود و بعد مجبور نباشیم مسأله را با برخورد قضایی حل كنیم؟
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: بسیاری از آنچه 
امروز به عنوان پرونده فساد و قاچاق به دستگاه قضایی ارجاع می شود محصول 

عدم اقدام به موقع و فقدان نظارت صحیح دولت است.
وی خاطرنشان كرد: یكی از كارهایی كه دولتش برای اصلاح این روند انجام 
می دهد پیوند سامانه های الكترونیک بانک مركزی، وزارت اقتصاد، سازمان 
بنادر و كشتیرانی و گمركات برای نظارت بر خط بر كل روند تبادلات پولی و 

كالایی كشور است. 
این نامزد ریاست جمهوری اظهار كرد: مردم یک روز می شنوند كه كالا در 
گمرک دپو شده و یک روز اعلام می شود ارز حاصل از صادرات برنگشته و 
برایشان  سوال است كه مگر كشور سامان ندارد كه هر روز یک مسأله عجیب و 

غیرقابل باور مطرح می شود؟
رییسی گفت: با نظارت دقیق بر زنجیره تامین، تولید، توزیع و مصرف كالا، 
قاچاق به طور جدی كاهش می یابد و تأكید كرد دولت آینده این مسأله را با 

جدیت دنبال می كند.
وی عنوان كرد: دولت نباید در بازار دخالت كند و هر روز با تغییر بخشنامه ها 
و دستورالعمل ها و تصمیمات متناقض بازار را متلاطم كند اما نظارت از وظایف 

اصلی دولت است.
این نامزد ریاست جمهوری در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینكه كدام 
وعده اش در دولت او از زودتر از بقیه وعده ها و در چه بازه زمانی محقق می شود؟ 

گفت: مسكن از دغدغه های مردم به ویژه جوانان و زوج های جوان است و ما 
تلاش می كنیم با تولید مسكن هم این دغدغه و هم مسأله جمعیت را حل كنیم 

چرا كه مانع بزرگ بر سر راه ازدواج جوانان، نبود مسكن مناسب است.
رییسی افزود: من به جوانان گفته ام كه آنها ازدواج كنند، ما هم ساخت مسكن 
را از همان روز نخست دولت پیگیری می كنیم و فكر می كنم بشود طی ۴ سال ۴ 

میلیون واحد مسكن ساخت.
وی از پایان دادن به فساد و رانت در كشور به عنوان دومین اقدام فوری یاد كرد 

كه از روز نخست استقرار دولت پیگیری می كند.
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری بیان كرد: از اولین روز كاری 
دولت مردمی اصلاح و حذف تمام ساز وكارها و بسترهای فسادزا و رانت آفرین 
آغاز می شود. همه كسانی كه می خواهند با دولت مردمی كار كنند بدانند كه 

این دولت، دولتی ضدفساد است.
همه بدانند دولت مردمی هیچ گونه فسادی را بر نمی تابد 

قوه  در  كه  اولین جایی  پرسید  ریاست جمهوری  نامزد  این  از  خبرنگاری 
مجریه باید عاری از فساد شود كجاست؟ كه رییسی پاسخ داد: مهمترین راه 
پیشگیری از فساد فعال كردن سامانه های الكترونیک و شفاف سازی فرآیندها 

و عملكردهاست.
رییسی با بیان این كه امروز دنیا به سمت دولت هوشمند حركت می كند 
اما ما هنوز دولت الكترونیک را محقق نكرده ایم، افزود: نمی شود شعار دولت 
الكترونیک داد ولی گامی جدی برای شكل گیری آن برنداشت.دولت مردمی 
در گام اول زیرساخت های لازم برای مبارزه با فساد را بسترهای فساد را اصلاح 

خواهد كرد.
وی گفت: گام دوم برخورد با مظاهر فساد است كه همه اجزای دولت مردمی 
باید در آن سهیم باشند چرا كه اگر یک استاندار، فرماندار، بخشدار یا رییس یک 

اداره ضد فساد نباشد، كار پیش نمی رود.
نامزد ریاست جمهوری سیزدهم، مردمی بودن، ضد فساد بودن و برخورداری 
از روحیه انقلابی را سه مولفه برای انتخاب همكارانش عنوان كرد و گفت: همه 
بدانند دولت مردمی هیچ گونه فسادی را بر نمی تابد و اجازه نمی دهیم در هیچ 

كجای سازمان اداری دولت فساد لانه كند.

یادگارامام )ره( گفت: : واقعیت این است كه جامعه ما 
در هر دوره ای كه به نیروی جوانی اتكا كرده، پیشرفت 
دوش  به  مقدس  دفاع  و  انقلاب  اصل  است.  داشته 
جوانان بوده است. اما نكته بسیار مهم این بوده كه خط 
كش برای جدا كردن گروهی، فردی، بخشی از جامعه 

نباید گذاشت.
آیت الله سیدحسن خمینی در ابتدای سخنان خود 
در دیدار با جمعی از اهالی ورزش و جوانان كشور كه 
صبح امروز در حرم امام برگزار شد، یادآور شد: كرونا 
باعث شده بسیاری از جلسات از حالت قبل خارج شود 
و شكل دیگری به خود بگیرد. انشاءالله كه این ضایعه 
مولمه جهانی هم بگذرد تا به نوع دیگری در خدمت 

دوستان باشیم.
آرام  آرام  البته  كه  جوان  بحث  مورد  در  افزود:  وی 
كشورمان دارد از سن جوانی عبور می كند و میانگین 
سنی اش مقداری بالاتر می رود، باید گفت كه كماكان 
بار اصلی و توان اصلی كشور روی دوش جوانانی است 
كه كم یا زیاد سرمایه های اصلی كشور هستند؛ ورزش 
نیز علاقه مشترک بسیاری است و یكی از نشاط های 
جدی جامعه ماست. ورزش باعث غرور ملی و عزت 
مردم است و یكی از عوامل مهم در شادی آفرینی است 
و پیر و جوان و زن و مرد را به خودش به درستی مشغول 

می دارد.
یادگار امام ادامه داد: از اشتغالات سالم برای زندگی 
مردم چه در حیث ورزشكاری چه ورزش دوستی، بحث 

ورزش و مسائل مربوط به اوست.
جوانان بزرگترین سرمایه ساز کشور هستند 

كه  است  این  واقعیت  افزود:  خمینی  سیدحسن 
جامعه ما در هر دوره ای كه به نیروی جوانی اتكا كرده، 
پیشرفت داشته است. اصل انقلاب و دفاع مقدس به 

دوش جوانان بوده است. اما نكته بسیار مهم این بوده 
كه خط كش برای جدا كردن گروهی، فردی، بخشی از 
جامعه نباید گذاشت. او بیان كرد: جوان هر چه باشد، 
جوان ایرانی است. جوان ایرانی مالک این خاک و كشور 
است. جوان كسی است كه می تواند فردای این كشور 
را بسازد و اگر به اشتباه به آن بی توجه شود می تواند 
كوچ كند و یک سرمایه بزرگی از این كشور را از دست 
ببرد. باید چتر نگاهمان را، وسعت سینه هایمان را به 
اندازه ای بدانیم كه همه مشمول توجه باشند. البته 
جوانان باید به ما توجه كنند. بعضی از دوستان حرفی 
می زنند و سخن درستی هم هست كه اگر جوانان را 
مشغول یا مرعوب و یا دلباخته آن حوزه ای قرار دهیم 
كه آن را از آنها سلب كرده ایم، توهین به جوانان است. 
جوانان بزرگترین سرمایه ساز كشور هستند و صرفا اگر 
موانعی  را كه خودمان ایجاد كرده ایم، برداریم خودشان 
این مملكت را خواهند ساخت. پتانسیلی كه آنها دارند، 
فكرشان و فهمشان همین امر را گواه می دهد. دوستان 
در حوزه ورزش این را بهتر از هركس دیگری می فهمند 
كه جوان چه مقدار ارزش دارد و جوانگرایی تا چه اندازه 
ورزش و یک تیم ملی را تغییر می دهد و احیانا توجه 
را  زمانی  بازه  یک  تواند  می  چقدر  جوانان  به  نكردن 

مشكل مواجه كند.
نسبت به جوانان سرزمین مان امیدوار باشیم

سیدحسن خمینی با بیان اینكه باید نسبت به جوان 
ایرانی خاضع باشیم، گفت: نسبت به جوانان سرزمین 
مان اعم از دختران و پسرانش امیدوار باشیم. آینده مال 
آنهاست و این نگاه را داشته باشیم كه آنها حتما بهتر از 
نسل های پیش از خود، كشور را خواهند ساخت و بهتر 
اداره خواهند كرد و ما بخواهیم یا نخواهیم این اتفاق 

خواهد افتاد.

وی در ادامه سخنان خود تصریح كرد: فكر می كنم 
اگر مجموعه مدیریت كشوری بخواهد امتیاز ویژه ای در 
اختیار مردم خود قرار دهد، بیش از پرداختن به ورزش 
و توجه به آن نمی تواند نشاطی را به صورتی وسیع و 
گسترده در درون جامعه پدید آورد. نكته دیگر آنكه،  
به ورزش  توجه  زائیده  به ورزش های عمومی،  توجه 
قهرمانی است. شما وقتی در یک رشته قهرمانی تربیت 
می كنید بسیاری از انسان ها را در روستاها و شهرها 
بروند در آن رشته تلاش كنند.  ترغیب می كنید كه 
باشگاه ها شكل می گیرند و خود مردم می روند در آنجا 
وسایل لازم را تأمین می كنند؛ جذب سرمایه صورت 
می گیرد و توان مالی ایجاد می كند و خودش روی پای 
خودش می ایستد. علاوه بر اینكه نشاط اجتماعی و 
فردی و پایین آمدن بزه و ناهنجاری و جرم را در بسیاری 

از موارد پدید می آورد.
احساس افتخار باعث می شود انسان ها به هم 

نزدیک تر شوند
سیدحسن خمینی در پایان گفت: آمارها نشان می 
دهد در بسیاری از كشورها كه درگیر مسابقات ملی می 
شوند، در آن مقاطع بزه و جرم پایین می آید و مردم در 
خیابان ها نسبت به هم مهربان می شوند. احساس 
افتخار باعث می شود انسان ها به هم نزدیک تر شوند، 
همدل تر شوند و این یک سرمایه ای است كه مجموعه 
ورزش  با  قهرمانی  ورزش  البته  دارد.  كشور  ورزش 
آموزشگاه ها یک پیوند محكم دارد كه این نقطه مغفولی 
است كه كمتر به آن توجه شده است و در این راستا، 
چنانچه عزمی داشته باشیم توجه حرفه ای و رقابتی به 
ورزش آموزشگاه ها -كه آن هم ریشه در ورزش محلات 
دارد- می تواند تأمین كننده بسیاری از آرمان هایمان 

باشد.

سیدحسنخمینی:

نبایدبرایجداکردنگروهی،فردی،بخشیازجامعهخطکشگذاشت

سید ابراهیم رییسی :

ریشه قاچاق باید در دولت خشکانده شود
علیرضا ارجمندی*

سخنگوی جامعه روحانیت مبارز، گفت: اینكه نامزدهای اصولگرا به نفع نامزد 
انحصاری شورای وحدت كنار بروند تابع نظر شخصی آنهاست دارد و ممكن است 

كناره گیری نكنند.
غلامرضا مصباحی مقدم درباره فعالیت های این تشكل سیاسی در انتخابات 
اظهارداشت : جامعه روحانیت مبارز از حدود ۱۰ ماه قبل، به انتخابات ورود كرده و 
شورای وحدت اصولگرایان را با حضور نمایندگان احزاب، تشكل های جوانان، زنان، 
استادان دانشگاه ها، معلمان و سایر اقشار مختلف مردم شكل داد. هدف جامعه 
روحانیت برای رسیدن به نامزد واحد در انتخابات ریاست جمهوری محقق شد و آیت 
الله ابراهیم رییسی نامزد شورای وحدت اصولگرایان است و جامعه روحانیت هم از 

این نامزد حمایت می كند و تابع خواست جمعی شوراست.
مصباحی مقدم با بیان اینكه بالا بودن مشاركت اولویت شورای ائتلاف اصولگرایان 
و جامعه روحانیت مبارز است، خاطرنشان كرد: شورا فقط یک نفر را به مردم معرفی 
خواهد كرد اما مردم حق دارند به هركس كه مایل بودند رای دهند و سید ابراهیم 
رییسی منحصرا نامزد شورای وحدت اصولگرایان است و اینكه دیگر نامزدهای 
اصولگرا به نفع رییسی از انتخابات كناره گیری كنند یا تا روز انتخابات در صحنه 

بمانند به نظر شخصی خود آنها بستگی دارد و ممكن است كناره گیری نكنند.
وی گفت: نظام جمهوری اسلامی، دستاوردهای اساسی خوبی در بیش از چهار 
دهه گذشته داشته و جایگاه كشور را از جایگاه پایین منطقه ای به جایگاه رفیع 
منطقه ای رسانده است و امیدواریم كه در گام دوم انقلاب اسلامی با حضور پرشور 

مردم و خصوصا نسل جوان به جایگاه برتری در جهان برسیم.
تحقق وعده هایی مثل یارانه فقط در اختیار رییس جمهوری نیست

مصباحی مقدم با بیان اینكه ۸۰ درصد ظرفیت اقتصاد كشور در داخل و تنها 
۲۰ درصد مربوط به مناسبات خارجی و بین المللی است، گفت: مردم نامزدی را 
در انتخابات برگزینند كه به این ظرفیت های داخلی، به ویژه نیروی انسانی جوان و 

نخبه توجه دارد.
وی در خصوص وعده های انتخاباتی نامزدها نیز خاطرنشان كرد: وعده هایی مثل 
افزایش یارانه فقط در اختیار رییس جمهوری نیست و اگر بخواهد اجرایی شود باید 
به مجلس پیشنهاد داده شده و بعد از تصویب مجلس، توسط شورای نگهبان نیز 
تایید شود و در عین حال، هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام نباید 
آنرا خلاف سیاست های كلی ابلاغی مقام معظم رهبری تشخیص دهد. بنابراین، 

وعده ها گاهی وعده سرخرمن است و نمی توان روی آن حساب باز كرد.
وی، هدف افراد و جریان هایی كه بی تاثیر بودن رای مردم را ترویج می كنند كاهش 
مشاركت ارزیابی و تصریح كرد: تجربه انتخابات گذشته نشان می دهد كه در موارد 
متعددی پیش بینی چیز دیگری بود و آنچه كه از صندوق خارج شد خلاف پیش 
بینی ها بود. در انتخابات سال ۷۶، همه می گفتند آقای علی اكبر ناطق نوری اما 
بعد رییس دولت اصلاحات با ۲۰ میلیون رای از صندوق خارج شد. این موضوع 
حاكی از صداقت وزارت كشور و شورای نگهبان و شورای عالی نظارت بر انتخابات 

بود.

غلامرضا مصباحی مقدم:

ممکناستنامزدهایاصولگرابهنفعدیگریکنارنروند
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ظهرهایگرمتابستانناهارچیبخوریم؟ رشدوترمیمعضلاتباترکیباتمولکولی
محققان به روشی دست یافتند كه با استفاده از یک تركیب مولكولی، عضلات با 
سرعت بالایی ترمیم و بازسازی می شوند؛ این تركیبات معمولا در مطالعات مربوط 

به سلول های بنیادی استفاده می شود.
به گزارش پایگاه خبری ساینس، حجم و قدرت عضلات به مرور زمان و با افزایش 
سن، كاهش می یابد. توده عضلانی معمولا پس از ۵۰ سالگی، حدود ۱.۵ درصد 
در سال كاهش می یابد، این میزان پس از ۶۰ سالگی به ۳ درصد در سال می رسد. 
از دست دادن توده عضلات علاوه بر كاهش توانایی و قدرت انجام فعالیت های 
روزانه، احتمال شكستگی استخوان ها را نیز پس از زمین خوردن افزایش می دهد.
محققان موسسه سالک در كالیفرنیا به روشی دست یافتند كه با استفاده از یک 
تركیب مولكولی، عضلات با سرعت بالایی ترمیم و بازسازی می شوند. این تركیبات 

معمولا در مطالعات مربوط به سلول های بنیادی استفاده می شود.  
بر اساس این مطالعات حیوانی، این تركیبات با فعال كردن سلول های عضلانی 
پیش ساز كه میوژن نام دارند، سازوكارهای اساسی را برای رشد عضلات فراهم 

می كنند.
استحكام عضلات یكی از مهمترین نشانه های بدن سالم است. با تضعیف 
پذیر می شوند.  آسیب  استخوان ها  ویژه  به  و  بدن  داخلی  اندام های  عضلات، 

محققان امیدوارند این روش در انسان نیز موفقیت آمیز باشد.
افزایش توده عضلانی و تغذیه

محققان به سالمندان توصیه می كنند كه برای جلوگیری از كاهش حجم و قدرت 
عضلات، پروتئین های گیاهی و حیوانی مصرف كنند.

استفاده از پروتئین حیوانی به دلیل چربی و افزایش اوره، محدودیت دارد و 
استفاده از گوشت سفید توصیه شده است؛ ولی استفاده از پروتئین های حیوانی 

هیچ محدودیتی ندارد.
شود.  می  محسوب  عمر  طول  عوامل  مهمترین  از  یكی  عضلات  استحكام 
استفاده از دارو برای افزایش حجم عضلات روش نادرستی است و اثرات سوء دارد؛ 
در مقابل ورزش های كششی و استقامتی و استفاده از موادغذایی طبیعی برای 

استحكام عضلات توصیه شده است.
 لوبیا، ماست، روغن زیتون، گوشت آهو، پنیر، سیب، گوشت گاو و گوساله، 
عدس، اسفناج، برنج قهوه ای، صدف، بادام، سیب زمینی، مرغ، موز، تخم مرغ، 
بلغور جوی دوسر، ماهی، گوشت بوقلمون، شیر، انواع توت، دانه كتان، آجیل، 
كلم بروكلی، گوجه فرنگی، پرتقال، هویج، آب، گردو و چای سبز در تقویت عضلات 

موثرند.
مطالعات محققان دانشگاه ایندیانای آمریكا نشان می دهد مكمل روغن دریایی 
نیز در بهبود آسیب دیدگی عضلات هم در سالمندان و هم در ورزشكاران موثر 

است.

فقط خودِ غذایی كه در بشقابتان می گذارید و می خورید مهم نیست، بلكه شیوه ی غذا 
خوردن شما هم می تواند بر سلامتی تان اثر بگذارد. خصوصاً خانم ها دارای عادت های 

غذایی خاصی هستند كه هرچند بینشان متداول است اما روش های درستی نیستند.
خیلی از عوامل وجود دارند كه شاید حتی ندانید چگونه به سلامتی شما آسیب 
برای  مواد مغذی لازم  و كمبود  پُرخوری  و  ننشستن هنگام غذا خوردن  از  می زنند؛ 
تخمک گذاری  گرفته تا تراكم استخوان و حتی قدرت باروری تان؛ اما نگران نباشید، 
مطمئناً شما می توانید این عادت ها را اصلاح كرده و یک شیوه ی درست تغذیه ای را از 
همین امروز شروع كنید. فقط كافیست یاد بگیرید بدون اینكه پُرخوری كنید یا سراغ مواد 
غذایی ناسالم بروید، چگونه از غذا خوردنتان لذت ببرید. در این مطلب به شما خواهیم 
گفت بدترین عادت های غذایی كه از همین امروز باید متوقفشان كنید چیست و در 

عوض چه باید بكنید.
ایستاده غذا می خورید

مادرهای شاغل ممكن است به دلیل كمبود وقتی كه اغلب با آن مواجه هستند، حین 
اینكه مثلًا به تكالیف بچه ها رسیدگی می كنند جلوی كانتر آشپزخانه بایستند و غذایشان 
بگذارید  كانتر  نیست؛ یک صندلی مقابل  كار اصلًا درست  این  بخورند.  را همزمان 
و بنشینید و غذایتان را میل كنید. وقتی با عجله و بدون توجه غذا می خورید، بدنتان 
اطمینان ذهنی كه برای خوردن نیاز دارید دریافت نمی كند. حتماً بنشینید، قاشق و 
چنگال دستتان بگیرید، به غذایتان نگاه كنید، لقمه ها را خوب بجوید و بدون عجله و با 

مكث غذایتان را میل كنید.
باقیمانده ی غذای فرزندتان را می خورید

بله، كالری هایی كه در باقیمانده غذای بچه هایتان وجود دارند نیز به حساب می آیند. 
درست است كه دور ریختن غذای اضافی اسراف است اما اگر این مقدار غذا به نفع 
سلامتی تان نباشد نباید آن را بخورید. خوردن باقیمانده غذای بچه ها، دریافت كالری 

روزانه تان را افزایش می دهد.
بدون برنامه غذا می خورید

همه ی ما با ریزه خواری های طی روز آشنا هستیم. مثلًا بعدازظهر احساس می كنیم 
باید چیزی بخوریم و سراغ یخچال یا كابینت می رویم و چیزی می خوریم تا زمان شام 

برسد. این كار به نفع سلامتی مان نیست.
ریزه خواری ها كه اغلب هم هله هوله هستند به طور كلی بدون اینكه ارزش غذایی 
داشته باشند، كالری زیادی دارند. می توانید از میوه و سبزی بیشتر استفاده كنید تا به 
عنوان اسنک و میان وعده آن ها را مصرف كنید. مقداری ماست یونانی یا چند تكه میوه، 

یک میان وعده بسیار عالی می تواند باشد.
به جای اینكه چیزی را كه بدنتان نیاز دارد بخورید، چیزی را می خورید كه فكر می كنید 

مجاز است
شاید اغلب این اشتباه را می كنید و طبق ذهنیتی كه از رژیم گرفتن دارید، بر اساس 
چیزهایی كه مجاز هستید، غذاهای خود را انتخاب می كنید، نه طبق چیزی كه بدنتان 
نیاز دارد. با این كار، اتفاقاً بیشتر می خورید تا نیاز بدن و هوس غذایی تان را جواب دهید. 
به بدنتان گوش دهید و پیش از اینكه به خوردن ادامه دهید از خودتان بپرسید آیا واقعاً 

هنوز گرسنه اید.
به غذاها برچسب »خوب« و »بد« می زنید

همه ی غذاها می توانند در یک رژیم غذایی سالم جا داشته باشند، مگر اینكه نسبت به 
غذایی آلرژی داشته باشید یا مصرف غذایی برایتان منع پزشكی داشته باشد. برچسب بد 
یا خوب به غذاها زدن می تواند به شما احساس گناه بدهد و در نهایت باعث شود رابطه ی 
خوبی با غذاها نداشته باشید. در عوض بهتر است بیشتر وقت ها غذاهایی را انتخاب كنید 

كه ارزش غذایی دارند و وقتی تصمیم به خوردنشان می گیرید، لذت ببرید.
اغلب از پودرهای رژیمی جایگزین وعده اصلی استفاده می کنید

انواع پودرها یا شیک هایی كه به عنوان جایگزین غذای اصلی در بازار وجود دارند كم 
كالری بوده و مواد مغذی كمی نیز دارند، بنابراین نمی توانند انرژی لازم برای فعالیت های 

فیزیكی و ذهنی را به شما بدهند و بهتر است از آن ها به عنوان میان وعده استفاده كنید، 
نه جایگزین وعده اصلی.

جایگزین كردن غذای اصلی با انواع شیک هایی كه به همین منظور تولید شده و در بازار 
به فروش می رسند، نه تنها بدنتان را تحت فشار می گذارند و باعث می شوند زودتر گرسنه 
شده و پُرخوری كنید، بلكه از خوردن غذای اصلی كه مطمئناً دارای ویتامین ها و املاح 
بیشتر و متنوع تری است و به نفع سلامتی و متابولیسم تان است نیز محروم خواهید شد.

در صبحانه تان پروتئین وجود ندارد
برای خانم ها اهمیت ویژه ای دارد كه با بالا رفتن سن، عضلات خود را حفظ كنند 
)كاهش توده عضلانی از سی سالگی شروع می شود!(. اگر از شام امشب تا ناهار فردا 
بدون پروتئین بمانید، عضلاتتان تحلیل رفته و قدرت خود را از دست می دهند. بهترین 
كار این است كه حتماً در صبحانه تان نیز پروتئین مصرف كنید. ماست پرپروتئین، 
تخم مرغ، جو دو سری كه از شب قبل با مغزها آن را خیس كرده اید، می توانند گزینه های 

پروتئینی بسیار خوبی برای صبحانه باشند.
شام زیاد می خورید

خیلی از افراد تصور می كنند اگر در شام پُرخوری كنند می توانند با صبحانه نخوردن 
در روز بعد، این پُرخوری را جبران كنند اما این شیوه شما را گرفتار یک چرخه معیوب 
می كند. بدن شما عادت می كند كه صبح چیزی نخورد و سپس در ساعات بعدی روز 
این نخوردن را تلافی كند و همین باعث می شود احساس كنید هنگام خوردن كنترلی 
روی اشتهایتان ندارید و حتی استرس پیش از خوابتان زیاد شده و خوابتان به هم بریزد. 
با خوردن یک صبحانه كامل این چرخه معیوب را بشكنید و پیش از خواب شام سبُكی 

بخورید.
رژیم کم کربوهیدرات را تا مدت های طولانی ادامه می دهید

رژیم های كم كربوهیدرات می توانند برای خانم ها مضرتر باشند زیرا باعث به هم خوردن 
تعادل هورمون های بدنشان می شوند. اگر دریافت كالری تان برای مدت های طولانی كم 
باشد و سطح انرژی كمی داشته باشید باعث خواهد شد پریودهایتان بی نظم شده و از 
تراكم استخوان هایتان كم شود. رژیم های كاهش وزن كم كربوهیدرات )مانند كتوژنیک( 
شاید در كوتاه مدت جواب بدهند؛ اما برای بلندمدت مناسب نیستند، مگر اینكه پزشكتان 

توصیه كند.
به جای وعده های غذایی کامل، میان وعده خواری می کنید

شاید گاهی به نظرتان برسد به جای اینكه بنشینید و یک وعده غذای كامل بخورید، 
بهتر است در طول روز چند میان وعده بخورید. این ایده ممكن است برای كسی كه 
مشغله زیاد دارد خوب به نظر برسد یا مثلًا شاید به اشتباه شنیده باشید كه این روش غذا 
خوردن باعث افزایش متابولیسم تان می شود. به هر حال این كار درست نیست زیرا باعث 
می شود بدن شما زمان زیادی صرف تولید هورمون هایی كند كه قند خون و استرس 
اضافی را تنظیم می كنند. ضمناً شما هرگز زمان زیادی سیر نخواهید ماند و ناخودآگاه 
مرتباً به خوردن و غذاها فكر خواهید كرد! پس وعده های غذایی اصلی تان را بخورید تا 

بدنتان دچار گرسنگی های مكرر نشده و اشتهایتان قابل كنترل باشد.
عارضه های بیماری واریس که حتما باید درباره آنها بدانید

حدود ۶۰ درصد بزرگسالان، رگ های واریسی را به شكل خطوط بنفش ناهموار یا رشته 
های متورم بنفش مایل به آبی در سراسر ران و ماهیچه ساق پای خود می بینند.

زنان با احتمال بیشتری به واریس نسبت به مردان مبتلا می شوند. در برخی از افراد رگ 
های واریسی ممكن است منجر به آسیب به پوست شوند و یا حتی در حالت بدتر منجر به 
لخته شدن خطرناک خون گردند. عارضه واریس از جمله مشكلاتی است كه از تصورات 

غلط مصون نمانده است:
وریدهای واریسی تنها یک مشكل زیبایی هستند: بسیاری از مردم هنوز نمی دانند كه 
این عارضه همراه با شایع ترین علائم مانند دردهای مبهم، سنگینی و تورم پاها همراه 
است. سایر علائم ممكن است شامل خشكی شدید و خارش چوست در نزدیكی واریس 
باشد. افراد مبتلا به واریس در معرض خطر برای یک نوع خطرناک از لخته خون به عنوان 
ترومبوز وریدی هستند. سایر علائم نه چندان معمول كه در ۱۰ درصد بیماران بروز می 
كند، شامل خونریزی، تغییر رنگ پوست، ضخیم شدن پوست، شكل گیری زخم است. 
بسیار مهم است كه قبل از بروز مشكلات پوستی غیر قابل برگشت با پزشک خود تماس 

بگیرید.
وریدهای واریسی مشكل غیر قابل اجتناب بالارفتن سن هستند: افراد جوان نیز ممكن 
است تحت تاثیر قرار بگیرند. علت واریس در درجه اول ژنتیكی است. تغییرات هورمونی 
نیز به عنوان یک عامل خطر شناخته شده است. این خطر بخصوص در دوران بارداری 

بیشتر می شود.
رگ های واریسی در زنان شدت بیشتری دارد: اگرچه این عارضه در زنان شایع تر است، 
اما مردان نیز از آن مصون نیستند. یک چهارم زنان بزرگ سال و ۱۰ تا ۱۵ درصد مردان به 

این عارضه مبتلا می شوند.
دویدن می تواند علت رگ های واریسی باشد: این ورزش یک اقدام خوب برای بهبود 
گردش خون است. اگر مبتلا به رگ های واریسی هستید، باید بدانید جوراب های واریس 

می تواند منجر به جلوگیری از تجمع خون در پایین پاها هنگام ورزش شود.
رگ های واریسی همیشه قابل مشاهده هستند: رگ های واریسی گاه می توانند عمیق 

تر و غیر قابل مشاهده از روی سطح پوست باشند.
ایستادن طولانی مدت علت ایجاد واریس است: اگر شما در شغل خود مجبورید به 
مدت طولانی بایستید، شاید بیشتر در معرض ابتلا به رگ های واریسی باشید اما این 
اتفاق در مورد همه مشاغل صدق نمی كند و كسانی كه به مدت طولانی به صورت بی 
حركت و ثابت مجبورند بایستند، بیشتر در معرض خطر هستند. تحرک در هنگام ایستادن 
مانع بروز این عارضه است. سعی كنید در محل، حالت قدم رو داشته باشید و پاهایتان را 

جابه جا و عضلات  تان را درجا منبسط و منقبض كنید تا احتمال بروز واریس كمتر شود.
تنها راه درمان واریس، جراحی است: اینطور نیست. دسته دیگر از درمان های جدید 

و پیشرفته شامل درمان های دارویی، اسكلروتراپی، لیزر و یا آر اف را می توان انجام داد.
بهبود بعد از درمان اغلب دشوار است: درمان های جدیدتر زمان بهبودی را تسریع می 
بخشند و بیمار می تواند معمولا در همان روز انجام درمان به كار و فعالیت های روزانه 

بازگردد.

تغذیه زنان؛

آیاخروپفیکبیماریاست؟1۰ تا از بدترین عادت های غذایی در خانم ها

خروپف لرزش مجرای تنفسی است كه به دلیل بسته شدن مسیر هوا در هنگام 
تنفس و در زمان خواب، صدا ایجاد كرده كه در برخی موارد صدای كمی داشته اما 
در بیشتر مواقع صدایی ناخوشایند و بلند ایجاد می كند اما سئوال این است كه آیا 

این صدای ناهمگون و دلخراش از بیماری خاصی خبر می دهد؟
خروپف در ظاهر مشكلی برای فرد ایجاد نمی كند و اعضای خانواده فردی كه 
به این عارضه مبتلا است از این مساله شكایت دارند اما برخی از متخصصان می 
گویند خروپف یک بیماری به شمار می رود چرا كه یک وقفه تنفسی است و برای 

فرد مبتلا خطرناک است.
خروپف می تواند نشانه ای از یک اختلال جدی به نام سندرم آپنه خواب انسدادی 
)وقفه تنفسی هنگام خواب( به شمار آید و خروپف ناشی از تنگ شدن راه های 
هوایی به ویژه در ناحیه حلق است كه به علل مختلف در خواب اتفاق می افتد. 
هنگام خواب، شل شدن عضلات بدن در قسمت های مختلف از جمله حلق 
سبب باریک شدن مسیر تنفس می شود و این باریک شدن با ارتعاش قسمت های 
مختلف حلق و به ویژه زبان كوچک و كام نرم همراه می شود كه خروپف را به دنبال 

دارد.
خروپف همراه با قطع گاه گاهی تنفس هنگام خواب، افت شدید و مكرر اكسیژن 
را در پی دارد و افت اكسیژن می تواند زمینه ساز بروز بیماری های خطرناک 

همچون پرفشاری خون، سكته قلبی و مغزی، دیابت و مشكلات خلقی شود.
دكتر خسرو صادق نیت استاد دانشگاه علوم پزشكی تهران و فلوشیب اختلالات 
خواب در این زمینه به خبرنگار حوزه بهداشت و درمان می گوید: بسیاری از مردم 
بر اساس یک باور غلط تصور می كنند كه خروپف علامت خواب عمیق است، در 

حالی كه یک بیماری خطرناک بوده و باید تحت درمان قرار گیرد.
وی ادامه می دهد: خروپف یک وقفه تنفسی در خواب ایجاد می كند كه می 
تواند به دلیل نرسیدن اكسیژن كافی، منجر به مرگ فرد شود، بسیاری از مردم 
این موضوع را جدی نكرده و ساده انگاری می كنند در حالی كه باید مورد توجه و 

درمان پزشكی قرار گیرد.  
صادق نیت می گوید: پزشكان عمومی با این عارضه توجه كنند و وقتی بیماری 
برای اختلالات ناشی از خواب مراجعه می كند، برای تشخیص و درمان بیمارهای 

خواب، خروپف را نیز مدنظر قرار دهند.
این فلوشیب اختلالات خواب ادامه می دهد: اختلال خواب بیماری شایعی 
است كه در مشاغل مختلف بویژه افرادی كه به دلیل معضلات اقتصادی دو شفیت 
كار می كنند، بسیار شایع است و نباید این موضوع را ساده تلقی كرد، می تواند 

سلامت جسم و روح را به خطر بیاندازد و باید تحت درمان قرار گیرد.
صادق نیت با بیان اینكه تبعات اختلالات خواب در حوادث ناشی از تصادفات 
بیشتر مشاهده می شود، می گوید: متاسفانه بیماری های اختلالات خواب دیر 
تشخیص داده شده و به موقع درمان نمی شوند، پزشكان باید از بیماران مراجعه 
كننده در مورد اختلالات خواب آنها سووال كرده و آن در بروز بیماریها مد نظر قرار 

دهند.
به گفته وی، اختلالا خواب سرطان، بیماریهای قلبی و عروقی را تشدید می كند 
و یكی از عوامل موثر در كاهش بهره وری است، اضطراب و افسردگی ایجاد كرده و 

تعادل زندگی را مختل می كند.
به گزارش انجمن پزشكی خواب ایران، بی خوابی و وقفه تنفسی در خواب )آپنه( 
از جمله شایع ترین اختلالات خواب هستند به طوری كه حدود ۳۰ درصد از افراد 
در طول زندگی خود بی خوابی را تجربه كرده اند و حدود ۱۰ درصد اشخاص به 
بی خوابی مبتلا هستند، بی خوابی در زنان شیوع بیشتر دارد، در حالی كه آپنه در 
مردان بیشتر دیده می شود، به طوری كه حدود ۲۴ درصد مردان و ۱۰ درصد زنان 
به وقفه تنفسی در خواب دچار هستند. فردی كه شیفت كاری دارند تا ۶۰ درصد 
آمار اختلال خواب در آن ها گزارش شده است و به طوركلی در علم خواب ۸۰ 

بیماری طبقه بندی شده كه علائم مختلفی دارد.

متخصص تغذیه بالینی و رژیم درمانی :

لاغرشدنچگونهموجب
پوکیاستخوانمیشود؟

متخصص تغذیه بالینی و رژیم درمانی، درباره لاغری  غیر اصولی كه بیماری های 
دیگر را ایجاد می كند، هشدار داد.

 دكتر آتوسا سعیدپور افزود: به طور مثال، برنامه های غذایی كه توصیه به مصرف 
زیاد پروتئین به دلیل داشتن سدیم بالا می كنند، سبب افزایش دفع كلسیم ادراری 
می شوند كه تداوم این برنامه خاص، بیشتر از سه هفته، شرایط از دست رفتن 

كلسیم را مهیا می كند و موجب پوكی استخوان می شود.
 سعیدپور، از مشاوره های غلط و افراد غیر متخصص كه با ارائه برنامه های غذایی 
نامناسب، سلامت جامعه را به خطر می اندازند، انتقاد كرد و گفت: افراد جهت 
كاهش تری گلیسیرید یا همان چربی بد دور قلب، برنامه غذایی میوه  خوردن را 
دنبال می كنند، در حالی كه میوه ها قند ساده دارند و مصرف بیش از حد آن ها، 

چربی ایجاد می كند.
 متخصص تغذیه بالینی و رژیم درمانی ادامه داد: برنامه انحصاری میوه و سبزی 
نیز نمی تواند در هر فردی، لاغركننده و مؤثر باشد. این برنامه  غذایی، سلامت فرد 

را دچار اختلال می كند. 
او با بیان این كه از نظر دانش تغذیه، یک تا دو كیلو كاهش وزن عادی در هفته 
طبیعی است، گفت: فردی كه كاهش وزن را دنبال می كند، باید زیر نظر متخصص 
باشد و این موضوع به طور كامل، وابسته به شرایط و وضعیت بدن افراد، متفاوت 

است. 
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشكی شهید بهشتی، توصیه كرد: باید روند 
عادی در كاهش وزن داشته باشیم تا بتوانیم این روند را در دوره زمانی طولانی، 

تثبیت كنیم.
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مدیرکل ارتباطات وفناوری اطلاعات استان قم:

زیرساختتحققشهرهوشمنددرقم
آمادهاست

مدیركل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با بیان اینكه روند توسعه زیرساخت های 
ارتباطی استان با شتاب مناسب در حال ارتقاست گفت: گام های مهمی برای 
هوشمندسازی شهر قم برداشته شده است و در این مسیر زیرساخت های ارتباطی 

مورد نیاز آن به طور كامل آماده شده است. 
جواد غلامپور با اشاره به انتشار آخرین گزارش  وضعیت استان ها در شاخص 
توسعه یافتگی فناوری اطلاعات و ارتباطات )IDI( افزود: این گزارش كه مربوط به 
زمستان سال ۱۳۹۹ است نشان م دهد كه قم هم اكنون در جایگاه ششم كشور و در 

وضعیت سبز در شاخص توسعه یافتگی فاوا قرار دارد.
وی ادامه داد: آماده سازی زیرساخت های ارتباطی  برای عملكرد كارآمد شهرها 
در كنار آماده سازی خدمات الكترونیكی ، بهبود بهره برداری و بهبود استانداردهای 

زندگی شهری امری لازم و ضروری است.
وی با اشاره به وضعیت ارتباطات استان اظهار داشت: قم در شاخص پوشش 

جمعیتی با ۹۹.۹ درصد رتبه نخست كشوری را به خود اختصاص داد.
غلامپور  با اشاره به ضرورت هوشمندسازی به عنوان نیاز همه اجزای یک جامعه 
شهری خاطرنشان كرد: تمامی شركت های ارائه دهنده خدمات ارتباطی و فناوری 

اطلاعات در مسیر تعامل و حل مسأله حركت می كنند.
مدیركل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم توسعه دولت الكترونیک را از اولویت 
های وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات دانست و گفت: دستگاه های اجرایی ملزم 
به اتصال به شبكه ملی اطلاعات هستند. وی با اشاره به اقدامات این اداره كل برای 
توسعه همزمان ارتباطات و ارتقاء سطح توانمندی های كاربران گفت: فرهنگ سازی 
در خصوص شهر هوشمند، یكی از نكات مهم در مسیر تحقق آن است و نیاز به 

پشتیبانی، فرهنگ سازی و سرمایه گذاری در این زمینه داریم.
رتبه سوم قم در شاخص ضریب نفوذ اینترنت پهن باند سیار 

غلامپور با بیان اینكه هم اكنون  قم در شاخص ضریب نفوذ اینترنت پهن باند سیار 
پس از تهران و البرز در رتبه سوم كشور قرار دارد، گفت: ضریب نفوذ اینترنت پهن باند 

سیار در استان از ۹۹.۵۳ به ۱۰۷.۰۶ درصد افزایش یافته است.
مدیركل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم، بیان داشت: تعداد مشتركان 
اینترنت پهن باند سیار در این استان تا پایان سال ۹۹ به یک میلیون و ۴۹۶ هزار و 
۶۶۳ نفر رسیده است. غلامپور، افزد: با توجه به اجرای بند ث ماده ۶۷ و بند الف 
ماده ۶۸ قانون برنامه ششم توسعه در خصوص تكلیف دستگاه های اجرایی نسبت 
به الكترونیكی كردن كلیه فرآیندها و تبادل الكترونیكی اطلاعات و پاسخگویی به 
استعلام های مورد نیاز سایردستگاه های اجرائی به صورت الكترونیكی، ارایه خدمات 

در بستر شبكه ملی اطلاعات اجتناب ناپذیر است.
وی با اشاره به پروژه های شاخص هوشمند سازی در قم از جمله قم كارت، قمیارو 
سامانه شاخه ادامه داد: هوشمندسازی قم دارای اجزایی است كه تكمیل آنها 
این مهم را محقق می سازد كه الكترونیكی كردن خدمات، توسعه زیرساخت های 
ارتباطی، اتصال دستگاه های اجرایی به شبكه ملی اطلاعات از جمله اقدام های 
مهم در این زمینه است. مدیركل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم گفت: نكته اساسی 
در این زمینه این است كه هوشمندسازی نقطه پایانی ندارد و همواره در حال حركت 
توسعه و ارتقا است به همین دلیل حركت در این مسیر همواره باید شتاب دار و با 

مطالعه آخرین تحولات در سطح جهانی باشد.
کاهش ۱2 درصدی مراجعه حضوری شهروندان 

وی اظهار داشت: در حال حاضر ارائه خدمات بر بستر گذرگاه خدمات دولت 
الكترونیک )GSB( و گذرگاه عمومی خدمات دولت الكترونیک )PGSB( از اولویت 
های توسعه دولت الكترونیک در استان است كه با سرعت مناسب در حال پیشرفت 
می باشد و انتظار می رود تا پایان سال جاری با همكاری دستگاه های اجرائی بخش 

مهمی از این خدمات به صورت الكترونیک ارائه شود.
غلامپور با اشاره به الزام دستگاهها برای بسترسازی به منظور كاهش ۱۲ درصدی 
مراجعه حضوری شهروندان تصریح كرد : كارگروه تعامل پذیری دولت الكترونیكی با 
همكاری تمام دستگاه های حاكمیتی نسبت به ایجاد سرویس های متنوعی در مركز 
ملی تبادل اطلاعات اقدام نموده است و دستگاه های اجرایی جهت استفاده از 

استعلامات موجود باید به گذرگاه خدمات دولت الكترونیک متصل شوند.
 

رئیس ستاد عالی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور :

دههکرامتسال۱۴۰۱درتقویمرسمی
کشورثبتمیشود

رئیس ستاد عالی كانون های فرهنگی هنری مساجد كشور گفت: با پیشنهاد 
آستان مقدس بانوی كرامت و دریافت مصوبه شورای فرهنگ عمومی، از سال آینده 
روز اول ذی القعده مصادف با ولادت حضرت معصومه سلام الله علیها به عنوان آغاز 

دهه كرامت در تقویم رسمی كشور ثبت می شود.
وبینار ستاد هماهنگی بزرگداشت دهه كرامت به میزانی آستان مقدس بانوی 
كرامت و با سخنرانی آیت الله سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم، حجت الاسلام 
حجت الاسلام  كرامت،  بانوی  حرم  فرهنگی  معاون  احمدی  مهدی  والمسلمین 
والمسلمین حبیب رضا ارزانی رئیس ستاد هماهنگی كانون های مساجد كشور و 
سید موسی حسینی كاشانی مدیركل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم برگزار شد.

آیت الله سعیدی طی سخنانی با اشاره به انتخاب شعار »خدمت كریمانه، گره 
گشایی به رسم اهل بیت)ع(« برای دهه كرامت امسال گفت: اهل بیت)ع( در همه 
عمر با بركت خود گره گشای شیعیان و غیر شیعیان بوده اند و فرمان امیرالمؤمنین)ع( 
به مالک اشتر برای رعایت حقوق انسان ها به خاطر انسان بودنشان نشان دهنده 

اهتمام اهل بیت)ع( به گره گشایی از مردم بدون هیچ قید و شرطی است.
همچنین، حجت الاسلام والمسملین مهدی احمدی در این وبینار به جزئیات 
برنامه های آستان مقدس بانوی كرامت در دهه كرامت پرداخت و گفت: برگزاری 
مسابقه حدیث كرامت، پویش فدای دخترم، كاروان شادی با ۲۰۰ اجرا در سراسر 
كشور با همكاری كانون های مساجد و اوقاف استان ها از مهم ترین برنامه های دهه 
كرامت خواهد بود. وی افزود: مراسم روز میلاد حضرت معصومه)س( مانند هر سال 
در حرم مطهر بانوی كرامت با رعایت دستورالعمل های بهداشتی اجرا خواهد شد و از 

این روز جشن های دهه كرامت به صورت رسمی آغاز خواهد شد.
در ادامه سیدموسی حسینی كاشانی مدیركل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 
با بیان اینكه دهه كرامت دهه خاصی است كه با ولادت حضرت معصومه)س( شروع 
و با ولادت امام رضا)ع( ختم می شود، گفت: دهه كرامت دهه شادی شیعه است و 

تقارن آن با حال و هوای انتخابات مستلزم نگاه ویژه به برنامه های این دهه است.
 

معاون فنی مرکز بهداشت شهرستان قم مطرح کرد:

مراکزواکسیناسیونآمادهپذیرش
شهروندانقمی

معاون فنی مركز بهداشت شهرستان قم گفت: در حال حاضر ۲۰ هزار دز واكسن 
برای تزریق به گروه های سنی بالای ۷۰ سال ذخیره شده است كه انتظار می رود 

گروه های سنی هدف هرچه زودتر برای دریافت واكسن كرونا مراجعه كنند.
به باقریان با اشاره به اینكه تا كنون حدود ۴۲ هزار دوز واكسن كرونا در نوبت اول 
و دوم تزریق شده است افزود: اقدامات جانمایی و  آماده سازی مركز واكسیناسیون 
از فردا ساعت پنج  در پاركینگ جنب مصلی  پایان رسیده است و  به  خودرویی 
آماده پذیرش مراجعان خواهد بود. وی افزود :  به تناسب استقبال مردم از مركز 
واكسیناسیون خودرویی تیم های مستقر افزایش خواهد یافت. معاون فنی مركز 
بهداشت تاكید كرد: واكسن های موجود مورد تایید است و تاكنون عارضه خاصی در 
استان گزارش نشده است. باقریان به سوالات شایع در زمینه واكسیناسیون كرونا از 
جمله افراد دارای بیماری زمینه ای اشاره كرد و گفت: این افراد نیاز به مجوز از پزشک 
خود ندارند و باید زودتر از دیگران واكسینه شوند. در حال حاضر پنج مركز در شهر قم 
میدان روح الله، بلوار كارگر، مقابل چشم پزشكی جوادالائمه، مجتمع امام خمینی 
جنب گلزار شهدا، مصلی قدس و انتهای نیروگاه جنب امامزاده سید معصوم آماده 

واكسیناسیون شهروندان بالای ۷۰ سال است. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم :

امسال2۰هزارنفردرطرحزیارت
بامعرفتآموزشمیبینند

مدیركل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به پیش بینی ایجاد زنجیره تواصی ۲۰۰ 
هزار نفری كنشگران فرهنگی و مردم قم طی دو سال آینده، تأكید كرد كه تا پایان 
شش ماهه نخست امسال حداقل ۲۰ هزار نفر از مردم قم در طرح زیارت بامعرفت 

آموزش می بینند.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی شعبان زاده مدیركل تبلیغات اسلامی استان 
قم درمراسم آئین خادمیاری افتخاری حضرت معصومه)س( ویژه كاركنان اداره كل 
تبلیغات اسلامی استان قم در راستای ترویج زیارت بامعرفت برگزار شد.، احیای امر 
اهل بیت علیهم السلام را رسالت دائمی كاركنان این اداره كل دانست و اظهار كرد: 
برنامه چهل سال دوم انقلاب اسلامی، پیشرفت است. نرم افزار پیشرفت، سبک 
زندگی است و نقطه مركزی سبک زندگی موقعی اسلامی می شود كه با امر اهل بیت 
علیهم السلام هماهنگ بشود. بنابراین با درگاه زیارت بامعرفت، می توانیم سبک 

زندگی اهل بیتی را به خانه های مردم ببریم.
وی آموزش زیارت بامعرفت را یكی از مأموریت های مهم اداره كل تبلیغات اسلامی 
عنوان  به  گرفتند  تصمیم  كل  اداره  این  كاركنان  داشت:  بیان  و  برشمرد  استان 

خادمیاران فرهنگی حضرت معصومه)س( در احیای امر اهل بیت مشاركت كنند.
وی افزود: از این پس تمامی كاركنان اداره كل تبلیغات اسلامی استان قم با نیت 
خادمیاری وارد اداره می شوند و هر روز به صورت مستمر و منظم، جامعه هدفی كه 

باید در طرح زیارت بامعرفت آموزش ببینند را رصد می كنند.
حجت الاسلام شعبان زاده گفت: وقتی آمادگی روحی و روانی در نیروهای اداره كل 
به وجود آمد كه باید خادم فرهنگی این طرح بزرگ باشد، در گام بعدی همه فعالان 
فرهنگی موثر استان اعم از مبلغان و مبلغات، مسئولان هیأ ت های مذهبی، مداحان و 
شاعران آئینی، مدیران خانه ها و موسسات قرآنی، مدیران كانون های فرهنگی تبلیغی 
و بانیان و صاحبان محافل خانگی استان باید به حقیقت زیارت بامعرفت مجهز بشوند.
مدیركل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به پیش بینی ایجاد زنجیره تواصی ۲۰۰ 
هزار نفری كنشگران فرهنگی و مردم قم طی دو سال آینده، تأكید كرد كه تا پایان 
شش ماهه نخست امسال حداقل ۲۰ هزار نفر از مردم قم در طرح زیارت بامعرفت 
آموزش می بینند. حجت الاسلام محسن نصری، راهیار طرح زیارت بامعرفت نیز در 
این مراسم از تهیه نرم افزار »شفیعه محشر« با چهار عنوان ولایت، معرفت، زیارت و 
كرامت خبر داد و گفت: طرح زیارت بامعرفت در دو حیطه آموزش و اجرا آغاز شده 
است. جامعه هدف آموزشی این طرح در فاز نخست، مبلغان دینی علاقه مند به ارائه 
برنامه های چند رسانه ای هستند كه در ۶ جلسه به صورت كارگاهی آموزش می بینند. 
جامعه هدف اجرای این برنامه نیز در مساجد، هیأت های مذهبی، دانشگاه ها، 

مدارس و مراكز اقامتی است.
حجت الاسلام علی اشرف عبدی، مدیر حرم حضرت معصومه)س( نیز با اشاره 
به استقبال تولیت آستانه مقدسه از طرح زیارت بامعرفت، ابراز امیدواری كرد كه این 

طرح در سراسر كشور اجرا شود.
 

رئیس مرکز بهداشت استان قم  خبرداد:

انجام۱۵۰هزارنمونهگیری
درطرحشهیدسلیمانی

رئیس مركز بهداشت استان قم از انجام حدود ۱۵۰ هزار نمونه گیری كرونا از آغاز 
طرح محله محور شهید حاج قاسم سلیمانی در قم خبر داد. 

سیامک محبی با اشاره به اجرایی شدن گام پنجم این طرح در قم بیان كرد: آخرین 
آمار رهگیری ها در این طرح نشان می دهد ۳ هزار و ۴۵۹ مورد رهگیری در طول 
هفته انجام شده كه بیانگر روند كاهشی نسبت به آمار هفته های قبل به دلیل كاهش 
تعداد بیماران واقعی كووید۱۹ است، ضمن آن كه قم در موضوع رهگیری بیماران 

كرونایی و در مقایسه با دیگر استان های كشور، تقریبا در میانه جدول قرار دارد.
وی با بیان این كه غالبا حدود ۹۶ تا ۹۸ درصد این رهگیری ها به انجام تست سریع 
كرونا می انجامد اظهار كرد: استان قم در انجام تست های رپید نیز در مقایسه با دیگر 

استان ها در نیمه بالای جدول قرار دارد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی قم همچنین این استان را در موضوع 
بازدیدهای نظارتی بخش سلامت در بین ۵ دانشگاه برتر علوم پزشكی در كشور اعلام 
و ابراز امیدواری كرد بازدیدهای نظارتی نیروهای بسیج و هلال احمر هم در این طرح 

و مانند ماه های قبل به سطح مطلوب خود باز گردد.
محبی در ادامه راه اندازی نخستین رصدخانه قرنطینه خانگی در كشور به همت 
هلال احمر قم را اتفاقی مبارک خواند و گفت: یكی از اولویت های مبارزه با كرونا، 
شناسایی زودهنگام بیماران و در ادامه جداسازی و قرنطینه این افراد به مدت ۱۴ روز 
و البته پیگیری تداوم روند این قرنطینه و البته ارائه آموزش های لازم به افراد قرنطینه 

شده است كه همگی از طریق این رصدخانه انجام می شود.
وی افزود: البته پیش از این هم پیگیری قرنطینه بیماران كووید۱۹ در استان انجام 
می شد، اما این امر در این رصدخانه بهتر و دقیق تر انجام می شود و همچنین امكان 

برخورد با افرادی كه احتمالا نخواهند قرنطینه را رعایت كنند نیز وجود دارد.
رئیس مركز بهداشت استان قم در عین حال آمار تجمیعی طرح شهید سلیمانی را 
از آغاز اجرا تاكنون مورد توجه قرار داد و خاطرنشان كرد: تاكنون حدود ۷۷ هزار مورد 
رهگیری و حدود ۶۹ هزار تست سریع كرونا در این طرح و در استان قم اجرا شده 
است. وی اضافه كرد: همچنین یک هزار و ۶۵۴ مورد مراقبت در منزل در طرح محله 

محور شهید سلیمانی از ابتدا تاكنون انجام شده است.
محبی همچنین به آمار مجموع نظارت ها و بازرسی های بخش بهداشت محیط و 
حرفه ای اشاره كرد و گفت: این بازرسی ها تاكنون به حدود ۱۰۲ هزار مورد رسیده و 
البته حدود ۲۶ هزار مورد اخطار و حدود ۳ هزار و ۹۰۰ مورد پلمب را به دنبال داشته 
است. وی تعداد كل نمونه گیری های انجام شده را در استان و از آغاز طرح شهید 
سلیمانی تا امروز حدود ۱۵۰ هزار مورد دانست و یادآور شد: حدود ۲۴ هزار مورد از 

این نمونه گیری های كرونایی مثبت بوده است.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قم:

مددجویانهنرمندقمی
۱9۵تختهفرشبافتند

مددجویان هنرمند تحت حمایت كمیته امداد استان قم در سال گذشته ۱۹۵ تخته 
فرش دستباف به متراژ ۳۰۰ متر مربع بافتند.

مهرداد مصلح، معاون اشتغال و خودكفایی كمیته امداد استان قم با اشاره به اینكه 
هنر اصیل فرش بافی از جمله صنایع دستی مورد توجه مردم استان قم و مددجویان 
تحت حمایت این نهاد است گفت: قالیبافی از جمله مشاغل مناسب زنان سرپرست 
خانوار هم هست كه می توانند در كنار انجام كار های منزل همراه اعضای خانواده كار 
و درآمدزایی كنند. وی ادامه داد: این نهاد طرح های روز و مورد نظر بازار را شناسایی 
و با تامین مواد اولیه مرغوب فضای اشتغال خانگی را در این زمینه برای مددجویان 
فراهم می كند. وی نظارت بر اجرای این طرحها و فروش تولیدات فرش با قیمت 
های مناسب را از وظایف كمیته امداد برشمرد و افزود: این نهاد همیشه سعی كرده 
است بر خلاف بازار بیشترین سود نصیب مددجویان بافنده تحت حمایت شود و از 
زیان احتمالی آنها جلوگیری می شود. وی از دوره های آموزشی به بافی قالی در 
سال گذشته خبر داد و تصریح كرد: با توجه به كیفیت فرشهای بافته شده، ارزش آنها 

نزدیک به ۴۰میلیارد ریال بوده است.

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم  مطرح کرد :

پردیسان،نیازمندمرکزانتقالخون
معاون فنی اداره كل انتقال خون استان قم گفت: زیر ساخت های لازم برای ساخت 

مركز انتقال خون در منطقه پردیسان فراهم شده است.
 علیرضا كبیری در گفت  وگویی با بیان اینكه زمین این مركز در منطقه پردیسان 
جانمایی شده است افزود: مراحل اداری ساخت این مركز نیز به پایان رسیده و 

مشكلی از نظر زیرساخت های فنی نیز وجود ندارد.
وی تنها مشكل ساخت این مركز را نبود اعتبارات لازم دانست و گفت: بهترین راه 
برای ساخت هر چه سریع تر مركز انتقال خون پردیسان استفاده از ظرفیت خیران 

سلامت است كه البته در این زمینه رایزنی هایی صورت گرفته است.
كبیری افزود: برخی خیران برای كمک به بخش هایی از ساخت این مركز اعلام 

آمادگی كرده اند، اما هنوز اعتبار كافی فراهم نشده است.

گروه جامعه -  مریم شریفی؛ 

ترک عادت های ناخوشایند شاید از سخت ترین 
كارهایی باشد كه انسان در طول عمر با آن روبه رو 
می شود به ویژه اگر به خودش باورانده باشد كه آن 
عادت، زمینه ساز آرامش و سرخوشی او در میانه 
دغدغه ها و مشكلات روزمره است. نتیجه مشخص 
است؛ هرچه این باور، قوی تر باشد، ترک آن عادت، 
سخت تر خواهد بود. و قضیه وقتی بغرنج تر می شود 
كه یک عادت تبدیل به اعتیاد شده باشد. عادت به 
سیگار كشیدن، ازجمله عمومی ترین عادت ها در 
میان افراد جوامع مختلف است كه جنسیت، سن، 
تحصیلات و موقعیت شغلی و جایگاه اجتماعی، 
به صورت قطعی  آن  به  افراد  در جذب  هیچ كدام 
تعیین كننده نیست. اما حتماً یک نكته در همه 
آنهایی كه یک روز تصمیم می گیرند این موجود 
مزاحم را از زندگی شان حذف كنند، مشترک است 
باورهای  به  نسبت  آگاهی  است؛  آگاهی  آن،  و 

اشتباهی كه نسبت به سیگار داشتند.
است  پر  مجازی  و  حقیقی  فضای  روزها  این 
انواع  با  سیگار  ترک  مشاوره  صفحات  و  مراكز  از 
متدهای جدید. اما شاید حرف و توصیه و راهنمایی 
مسیر  این  خودش  كه  كسی  مثل  هیچ كس 
شیب دار را تا انتها رفته و پرچم اراده اش را آن بالا 
و  مردد  سیگاری های  روی  نتواند  كرده،  نصب 
خسته تأثیر بگذارد. برخی از این فاتحان قله ترک 
سیگار، تجربیاتی كه در مسیر ترک سیگار داشته اند 
را در صفحات شخصی شان به اشتراک می گذارند 
تا همدردهایشان را در حال خوب امروزشان سهیم 
كرده و آنها را هم به قدم گذاشتن در این مسیر 
تشویق كنند. به بهانه هفته بدون دخانیات، سری 
به چند نمونه از این صفحات زده ایم و گوشه ای از 
این تجربیات عملی را برای علاقه مندان گلچین 

كرده ایم.
* چراغ اول؛

 ترک سیگار اراده نه، آگاهی می خواهد
بیایید در قدم اول این سنگ را با خود وا بكَنیم؛ 
برای  معجزه آسایی  شیوه  و  دارو  معجون،  هیچ 
باشد  یادمان  ندارد.  وجود  سیگار  گذاشتن  كنار 
بلكه تدریجی است«.  تزریقی نیست  »موفقیت، 
و  بكشید  خط  را  میان بر  مسیرهای  دور  بنابراین 
مطمئن باشید ترک سیگار نه هیچ دارویی، بلكه 

فقط به آگاهی نیاز دارد.
»من هر وقت اراده كنم، سیگار رو كنار میذارم«. 
ادعاها  این  از  آنهایی هستید كه  از  اگر شما هم 
دارند، برای چند دقیقه هم كه شده از این جمله 
فاصله بگیرید و از دور به آن نگاه كنید. بله، درست 
وقت  هر  و  هستید  بااراده ای  فرد  شما  است. 
بخواهید، سیگار را كنار می گذارید. اما این نگاه چه 
آسیبی دارد؟ بعد از چند روز كه به همه ثابت كردید 
با اراده قوی تان می توانید هر كاری انجام دهید، 
دوباره می روید سراغ پاكت سیگار و استدلالتان هم 
این است: »گفتم كه؛ هر وقت بخوام می كشم، هر 
وقت هم بخوام، میذارم كنار.« و با اولین نخ، دوباره 
همان آش و همان كاسه... علت ترک های نیمه كاره 
و چندباره برخی سیگاری ها، شاید همین تكیه 
صرف بر اراده است. اما اگر با آگاهی وارد مسیر 
ترک سیگار شویم، احتمال این رفت وبرگشت های 

مكرر، بسیار كمتر می شود.
* منتظر زمان خاص و طلایی هستی؟ 

هیچ وقت از راه نمی رسد!
برای ترک سیگار، منتظر رسیدن زمان خاص و 
طلایی نباشید. چنین موقعیتی هیچ وقت به وجود 
نخواهد آمد. با القای این موضوع، فقط خودتان را 
فریب می دهید و با اتلاف وقت، آسیب های سیگار 
بر جسم و روحتان را طولانی تر می كنید. بهترین 
زمان برای ترک سیگار، همین الان است كه به این 
برایتان  فایده ای  هیچ  سیگار  كه  رسیده اید  درک 

ندارد و باید آن را از زندگی تان حذف كنید.
پس برای خودتان زمان غیرواقعی تعیین نكنید و 
مدام نگویید: »از شنبه ترک می كنم، از شروع سال 
و...« ده ها و صدها شنبه  جدید میذارمش كنار 
اینچنینی آمده و رفته و اتفاقی نیفتاده. اگر قرار بود 
این زمان های خاص، گره گشا باشد، بهترین زمان، 
شروع همین سال جدید بود؛ هم شنبه بود و هم 
شروع سال خاص 1400. حالا خودتان بگویید؛ آیا 

ترک كرده اید؟...
 *خودآزاری نکن! در ذهنت خانه تکانی کن

احساس  سیگار،  ترک  فرآیند  در  است  ممكن 
كنید خیلی تحت فشار هستید یا فكر كنید دارید 
فداكاری بزرگی می كنید. اشكال كار آنجاست كه 
اشتباهی  تلقینات  و  باورها  ذهنتان هنوز گرفتار 
است كه از سیگار و آثارش داشتید. با حفظ این 
باورهای غلط، تلاش برای ترک سیگار بیشتر به 
یک خودآزاری شبیه خواهد شد. اغلب سیگاری ها 
با همین روش سراغ ترک می روند و به همین دلیل 
هم بعد از مدتی اغلب برمی گردند سر نقطه اول و 

دوباره شروع به سیگار كشیدن می كنند.
با  اول،  اینكه  دارد.  وجود  هم  آسان تری  راه  اما 
خودت مرور كنی و باورهای غلطی كه درباره سیگار 
این  از  بعد  را اصلاح كنی.  در ذهنت وجود دارد 
مرحله، خواهی دید با كنار گذاشتن سیگار نه تنها 
احساس محدود شدن نداری بلكه حس می كنی 
داری به تدریج از محدودیت های سیگاری بودن رها 
باورهایت درباره  می شوی. حالا چطور می توانی 
سیگار را اصلاح كنی؟ كافی است سعی كنی دیگر 

»دروغ های سیگار« را باور نكنی.
 دروغ های سیگار را باور نکن!

*اولین دروغ
: سیگار کشیدن، لذت بخش است

باعث  كه  است  دروغی  بزرگترین  و  اولین  این 
و می شود.  افراد شده  از  سیگاری شدن بسیاری 
افراد با تصور اینكه سیگار كشیدن لذت بخش است، 
اولین پک را تجربه می كنند و لذتی كه وجود ندارد را 
به خود تلقین می كنند. درحالی كه اگر از فردی كه 

سیگار را ترک كرده بپرسید، می گوید: »سیگار غیر 
از مزه و بوی زننده ای كه دارد و پایین رفتن دودش 
از گلو برای اولین بار بسیار آزاردهنده است، هیچ 
چیزی ندارد. البته نه اینكه نداشته باشد. چیزهایی 

دارد مثل سرگیجه، حالت تهوع و...« 
*دومین دروغ:

 سیگار کشیدن، آرامش بخش است
وای از آن تصاویر جذاب روی پرده نقره ای یا جعبه 
جادویی. واقعیتش را بخواهید، ما گول چهره های 
را  هالیوودی  جذاب  هنرپیشه های  آرام  و  جذاب 
احساس  گول  خوردیم،  سیگار  كشیدن  هنگام 
آرامش و لذتی كه سیگاری ها موقع سیگار كشیدن 
دنبالش  كه  آرامشی  كردیم  فكر  و  می دهند  بروز 
هستیم را با كشیدن سیگار می توانیم پیدا كنیم. 
غافل از اینكه اگر پک زدن به سیگار، آشوب درونی 
و اعصاب خرد فرد سیگاری را تسكین می دهد، 
و  آشوب  آن  ایجاد  عامل  كه  است  دلیل  این  به 
و  بوده  بدنش  به  نیكوتین  نرسیدن  بی قراری، 
سیگار، آن را برایش تأمین كرده. پس آن احساس 
آرامش فقط به خاطر تأمین نیاز بدن یک سیگاری 

به نیكوتین بروز می كند.
 *دروغ سوم:

 سیگار باعث افزایش تمرکز می شود
سیگاری ها فكر می كنند كشیدن سیگار باعث 
افزایش تمركزشان می شود. اما واقعیت این است 
مختل  را  ما  مغز  عملكرد  به مرور،  نیكوتین  كه 
رسیدن  بدون  مغز  كه  اینطور  چطور؟  می كند. 
نیكوتین نمی تواند تمركز كند. به همین دلیل است 
كه وقتی از سیگاری ها سئوالی می كنید كه نیاز به 
فكر كردن و تمركز دارد، اگر نیم ساعت یک ساعتی 
باشند،  نزده  سیگارشان  پاكت  به  دست  باشد 
ناخودآگاه یک نخ روشن می كنند، پک عمیقی 
به آن می زنند و بعد، جوابتان را می دهند. پس؛ 
سیگار باعث افزایش تمركز نمی شود. اصل قضیه 
این است كه سیگاری ها بدون نیكوتین نمی توانند 

تمركز داشته باشند.
 *دروغ چهارم: 

سیگار، سطح انرژی بدن را بالا می برد
سیگاری ها بعد از مدتی باور می كنند كشیدن 
رفع  باعث  و  می كند  زیاد  را  آنها  انرژی  سیگار، 
خستگی و بی حالی شان می شود. اما بعد از ترک 
و  خستگی  حالت  آن  می شوند  متوجه  سیگار 
بی حالی، به دلیل نیاز بدنشان به نیكوتین بوده. 
روشن ترش می شود اینكه خماری نیكوتین، باعث 
ایجاد حالت خستگی و رخوت در بدنشان می شد و 
كشیدن سیگار با تأمین آن نیكوتین موردنیاز، این 
حالت را برطرف می كرد. اما آنها احساس می كردند 
سیگار مثل یک ناجی باحال از راه رسیده و با بالا 

بردن انرژی شان، از خستگی نجات شان داده.
*دروغ پنجم، ششم و... 

نه آدامس و برچسب نیكوتین، نه سیگار گیاهی و 
الكترونیكی؛ دور »جایگزین« را خط بكش

حالا دیگر می شود بی تعارف حرف زد. واقعیتی 
كه باید بپذیریم این است كه سیگار كشیدن یک 
عادت نیست بلكه بدون اینكه بدانیم و بخواهیم، 
به تدریج تبدیل به اعتیاد می شود. اوایل با توهم 
»لذت« و »دوست داشتن« سراغ سیگار می رویم اما 
بعد از گذشت یک مدت متوجه می شویم در دام آن 
افتاده ایم و خلاصی نداریم. اصل ماجرا این است 
كه بدن سیگاری ها بعد از مدتی به نیكوتین اعتیاد 
پیدا می كند و ترک سیگار هم جز با بیرون كردن این 

سم از بدن، امكان پذیر نیست.
حالا بعضی ها با خودشان روراست هستند و در 
یک رفتار منطقی، یک دفعه این موجود مزاحم را از 
زندگی شان حذف می كنند و با صبوری و آمادگی 
را طی می كنند.  به سلامتی  انتقال  روانی، دوره 
از  كه  هستند  سیگاری ها  بعضی  مقابل،  در  اما 
به جای  می خواهند  اراده،  ضعف  یا  نگرانی  روی 
طی  فرعی  جاده  از  را  مسیر  این  مستقیم،  راه 
كنند. اینطور است كه به خودشان می گویند: »یه 
مدت از سیگار گیاهی یا آدامس نیكوتین یا سیگار 
الكترونیكی استفاده می كنم، بعد كلًا همه چیز رو 

كنار میذارم.«
اگر شما هم برای ترک سیگار از این فكرها در سر 
دارید، باید بگوییم فقط وقتتان را تلف می كنید. 
باز  آخر  در  و  قمری می زنید  دور  به اصطلاح یک 
هم می رسید به مرحله دفع سم نیكوتین از بدن. 
فراموش نكنیم كه هدف ترک سیگار، پاک كردن 
این  از  هیچ كدام  اما  است.  نیكوتین  سم  از  بدن 
پیشنهادهای جایگزین نمی تواند وابستگی بدن به 
نیكوتین را از بین ببرد و فرد را موفق به ترک دائمی 
كند چون خودش میزانی از نیكوتین دارد. »آلن 
كار« هم در كتاب »ترک آسان سیگار« تاكید می كند 
به هیچ وجه نباید سیگار را با چیزی جایگزین كرد 

چون ترک روانی سیگار را سخت تر می كند. 

*یک گوشَت را دَر کُن و دیگری را دروازه
»مال ترک سیگاره ها...« این عبارتی است كه بعد 
از ترک سیگار، خودتان و اطرافیان، بارها تكرارش 
برایتان  اتفاقی  هر  كه  صورت  این  به  می كنید. 
می افتد را می اندازید گردن ترک سیگار. مثلًا اگر 
یک روز بی حوصله باشید و زود اعصابتان به هم 
بریزد، اولین احتمالی كه به نظرتان می رسد این 
است كه این حالت، از عوارض ترک سیگار است. 
یا اگر یک شب دیر خوابیده باشید و فردا صبح زود 
سر كار یا دانشگاه رفته باشید، به محض اینكه چند 
خمیازه بكشید، دوستانتان می گویند: »خمیازه 
خمیاریه ها...« اما این مشكل هم راه حل دارد. 
تا زمانی كه خودتان و اطرافیان باور كنید یک فرد 
این  برای  را  گوشتان  یک  هستید،  غیرسیگاری 
را دروازه كنید. در  و گوش دیگرتان  حرف ها، در 
مقابل عبارت »مال ترک سیگاره«، لبخند بزنید و 
به خودتان بگویید: »افراد غیرسیگاری و آنهایی كه 
هنوز سیگار می كشند هم بی اعصاب می شوند، به 

خاطر كم خوابی خمیازه می كشند و...«
 *یک لیست از یادگاری های سیگار تهیه کن!

ممكن  طبیعی  به طور  ترک  فرآیند  ابتدای  در 
است هوس كشیدن سیگار به سر انسان بزند اما 
با ترفندهای مختلف می توان پشت این هوس را 
به خاک مالید. برای مثال، می توانید یک لیست 
تهیه كنید از همه آثار بد، زشت، ناراحت كننده و 
نفرت انگیز سیگار كه در مدت مصرف، تجربه اش 
كرده اید؛ از سیاهی پشت دندان ها و بوی بد سیگار 
در دهان و روی لباس تا ترس دائمی از متوجه شدن 

خانواده، بی قراری و آشوب درونی و...
بعضی ها هر وقت با هوس سیگار كشیدن مواجه 
می روند  سیاهشان  لیست  این  سراغ  می شوند، 
ترک  چرا  نرود  یادشان  تا  می كنند  مرور  را  آن  و 
كرده اند. با خودشان می گویند: »می خواهی یک 
نخ بكشی؟ هیچ ایرادی نداره. فقط قبلش یه نگاه 
به لیستت بنداز، ببین آیا دوست داری دوباره همه 
اون مشكلات و كلی دردسر دیگه رو به زندگیت 

برگردونی؟«
 *»زنگ نیکوتین« را شارژ نکن

زنگ نیكوتین، صدای آزاردهنده ای است كه از 
حدود 20 دقیقه الی نیم ساعت بعد از آخرین نخی 
كه فرد سیگاری كشیده، در مغزش روشن می شود. 
اول ماجرا، صدای زنگ نیكوتین، آرام و قابل تحمل 
است اما هرچه می گذرد بلند و بلندتر می شود و بعد 
از یک ساعت به حدی می رسد كه فرد سیگاری را 
مجبور می كند برای خاموش كردن این صدایی 
كه اعصابش را به هم ریخته، یک نخ دیگر بكشد 
تا بتواند تمركز كند و با آرامش به كارهایش برسد. 
می كشد،  كه  سیگاری  نخ  هر  با  اینكه  از  غافل 
باطری این زنگ را برای دفعات بعد بیشتر و بیشتر 
شارژ می كند. حالا بهتر معلوم می شود چرا ماجرای 
سیگار كشیدن بسیاری از سیگاری ها، از هفته ای 
یک نخ و روزی یک نخ، به جایی می رسد كه باید 
پاكت سیگار دائماً در جیبشان باشد. آن ها بی آنكه 
بدانند، با هر نخ سیگار، زنگ نیكوتین را برای نیم 

ساعت دیگر شارژ می كنند.
بخشی از فرآیند ترک سیگار هم، مقابله با صدای 
از شارژ آن است. اگر  زنگ نیكوتین و خودداری 
امروز سیگار را كنار بگذارید، فقط یكی دو روز اول، 
باید صدای بلندش را تحمل كنید. از روز سوم آنقدر 
صدایش ضعیف می شود كه به راحتی می توانید 
تحملش كنید. و خبر خوب اینكه بعد از 20 روز 
این صدای نحس و آزاردهنده، كاملًا قطع می شود.

 *می ترسی دوباره شروع کنی؟
سیگار  ترک  مسیر  در  نمی كنیم  افتخار  »ما 
هرچه  كه  می كنیم  افتخار  نخوردیم،  شكست 
حرف  این،  نشدیم.«  تسلیم  خوردیم،  شكست 
و بشاش  انسان های سالم  و  سیگاری های دیروز 
امروز است. پس، چنانچه نگران این هستید كه 
اگر اقدام به ترک كنید، ممكن است موفق نشوید و 
دوباره كشیدن سیگار را شروع كنید، اصلًا موضوع 
بارها  را  اتفاق  این  افراد  اغلب  و  نیست  عجیبی 
تجربه كرده اند. این ماجرا منحصر به ترک سیگار 
هم نیست و انسان ها در شروع همه كارهایشان 
سیگار  بارها  اگر  دست به گریبانند.  ترس  این  با 
اول،  خانه  سر  برگشته اید  باز  اما  كرده اید  ترک  را 
خیلی  شما  اتفاقاً  نیست.  ناراحتی  جای  هم  باز 
را  این مسیر  كنید چون  ترک  راحت تر می توانید 
تجربه كرده اید. فقط باید بخواهید، به لحاظ روانی 
خود را آماده پذیرش شرایط جدید كنید و آگاهانه 
بخواهید این عنصر مزاحم را از زندگی تان حذف 
كنید. و مخلص كلام اینكه كافی است باور كنید 
شما هیچ نیازی به این سم مهلک ندارید. به قول 
یكی از آدم های موفق این فرآیند رهایی بخش: »اگه 
فقط یه نفر توی دنیا تونسته سیگار رو ترک كنه، پس 

همه می تونن؛ ازجمله شما دوست عزیز.«

 زنگ نیکوتین را شارژ نکن! 

 ترک سیگار اراده نه، آگاهی می خواهد
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آغاز شده  انتخابات ریاست جمهوری  برای برگزاری  ، درحالی كه شمارس معكوس 
است، كاندیداهای این انتخابات برنامه های خود را برای اداره كشور در حوزه های مختلف 
ارائه كرده اند كه سرفصل برخی از این سناریوها بازار سرمایه بود. برای مثال امیرحسین 
واكنش  باعث  كه  داده  را  روز  سه  طی  بورس  مشكل  حل  وعده  هاشمی،  قاضی زاده 
عبدالناصر همتی شده است. واكنشی مبنی بر اینكه "مگر بورس مایكروفر است كه سه 
روزه بتوان مشكل آن را حل كرد؟! " در سوی دیگر ماجرا علیرضا زاكانی، این نكته را مطرح 
كرده كه دولت در بورس رونق كاذب ایجاد كرده و این موضوع باعث شده مردم آسیب 
ببینند و محسن رضایی هم وعده تشكیل صندوقی برای جبران ضرر سهام داران داده 

است. 
خبری از برنامه های عملیاتی نیست

درباره این برنامه های مطرح شده از سوی كاندیداهای ریاست جمهوری، یک تحلیلگر 
بازار سرمایه اظهار كرد كه این برنامه ها كلی است و كاندیداها باید برنامه های عملیاتی خود 

را مطرح كنند. فردین آقابزرگی در گفت وگویی با بیان اینكه تاكنون هفت كاندیدای ریاست 
جمهوری به صورت كلی درباره بورس صحبت كرده اند و هیچ كدام با ارائه برنامه عملیاتی 
نكات خاصی را مطرح نكرده اند، گفت: با توجه به صحبت هایی كه در هشت سال گذشته 
از سوی رئیس جمهور دولت یازدهم و دوزادهم مطرح شد و بخش قابل توجهی از آن تحقق 
پیدا نكرد، انتظار می رود كاندیداها برنامه های عملیاتی خود را در همه حوزه ها از جمله بازار 
سرمایه مطرح كنند. وی ادامه داد: صرفا دستور كار قرار دادن مبارزه با فساد، رسیدگی به 
معیشت مردم و... بحث های كلی بوده و سال هاست كه دنبال راهكار اجرایی آن هستیم. در 
حوزه بازار سرمایه بهترین برنامه، رسیدگی به امور عملیاتی و طرح موضوعاتی مانند استقلال 
بانک مركزی و سازمان بورس به عنوان دو عضو مستقل برای مسئولیت بازار پول و سرمایه 
است. این تحلیلگر بازار سرمایه تاكید كرد: پرداختن به موضوعات عملیاتی بهتر از آن است 
كه كاندیداها صرفا به ایراداتی كه در دولت قبل وجود داشته و اموری كه به سرانجام نرسیده 
است، بپردازند. شخصا بیانات و رهنمودهایی كه بتواند به طور واضحی خط مشی كاندیداها 

را مشخص كند، ندیده ام. آقابزرگی ادامه داد: همه كاندیداها می گویند رسیدگی به بازار 
سرمایه در دستور كار است و ابراز تمایل می كنند كه بازار را تقویت و زیان مردم را جبران كنند، 

اما برنامه عملیاتی برای آن مطرح نكرده اند.
لزوم به رسمیت شناختن بانک مرکزی و سازمان بورس

وی با تاكید بر اینكه به رسمیت شناختن استقلال بانک مركزی و سازمان بورس می تواند 
یكی از ملزومات برنامه های اقتصادی باشد، توضیح داد: بانک مركزی و سازمان بورس 
درحال حاضر به عنوان ادارات دولتی مشغول به كار هستند، درحالی كه می توانند با نگرش 
بخش خصوصی اداره شوند. به اعتقاد این كارشناس، باید یک برنامه استراتژیک و بلند مدت 
از سوی وزارت اقتصاد باشد كه تكلیف را برای سازمان بورس و بانک مركزی مشخص كند 
و استقلال آن ها را به رسمیت بشناسد. دلیلی ندارد دولت در همه امور اقتصادی دخالت 
كند، بلكه فقط باید نظارت كند. حتی متولی خصوصی سازی باید خارج از دولت باشد، نه 

سازمان خصوصی سازی كه معاون وزیر اقتصاد است.

یک تحلیلگربازار سرمایه  خطاب به کاندیداهای ریاست جمهوری:

بهجایوعدههایبورسی،برنامهعملیاتیارائهکنید

از اصلی ترین  اینكه مسئله آب یكی  بر  تاكید  با  اول رییس جمهوری  معاون 
ویژه بخش كشاورزی است، گفت: صاحب  به  و  چالش های پیش روی كشور 
نظران و مراكز علمی و دانشگاهی كشور باید وارد صحنه شده و در این خصوص 

راهكارهای علمی ارائه كنند.
اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در مراسم افتتاح دوازدهمین كنفرانس ملی 
اقتصاد كشاورزی ایران كه به شكل ویدئو كنفرانس برگزار شد، به تغییرات آب 
و هوایی و كاهش نزولات جوی و خشكسالی در سال آبی ۱۴۰۰-۱۳۹۹ اشاره 
كرد و گفت: امسال جزو سال های خشک كشور در ۵۰ سال گذشته است، میزان 
بارندگی ها و آب های ذخیره شده در پشت سدها بسیار كاهش یافته و در دولت 
ستادی به منظور ساماندهی و تعادل بخشی وضع آب با حضور دستگاه های 
مختلف ایجاد شده است. معاون اول رییس جمهوری با بیان اینكه در سال های 
گذشته دولت متناسب با شرایط كم آبی طرح هایی در بخش كشاورزی به منظور 
كاهش مصرف آب اجرا كرده است، گفت: كشت گلخانه ای از ۸ هزار هكتار در 
شروع كار دولت به ۱۸ هزار هكتار رسیده است و استفاده از سیستم های آبیاری 

نوین به طور گسترده در حال افزایش است.
جهانگیری تصریح كرد: در موضوعات كشاورزی نظیر ایجاد شبكه های آبیاری 
و متاسفانه  پرداخت می شود  از سوی دولت  از ۸۵ درصد هزینه ها  نوین بیش 
بخش خصوصی و فعالان در این عرصه سرمایه گذاری اندكی در این زمینه انجام 

می دهند.
وی، با اشاره به اجرای طرح های آب و خاک نظیر طرح ۵۵۰ هزار هكتاری در 
استان های خوزستان و ایلام با سرمایه گذاری بیش از ۱.۵ تا ۲ میلیارد دلاری دولت 
خاطرنشان كرد: اجرای چنین طرح های بزرگی موجب بهره وری بیشتر از منابع آب 
و خاک شده است به طوری كه در بازدید از این مناطق یكی از كشاورزان می گفت با 
اجرای این طرح میزان برداشت  محصول از یک و نیم تن به ۳.۵ تا ۴ تن ارتقا یافته 
است. این نشان می دهد كه اجرای طرح هایی كه منجر به اقتصادی شدن بخش 

كشاورزی می شود می تواند توان كشاورز را در واحد سطح افزایش دهد.
با بیان اینكه دولت سرمایه گذاری وسیعی برای  معاون اول رییس جمهوری 
تجمیع، تسطیح، كانال كشی به منظور كم شدن شوری خاک در سراسر كشور 
انجام داده است، گفت: در استان سیستان و بلوچستان طرح احیای ۴۶ هزار 
هكتار زمین با روش لوله كشی انجام شده است ولی باید برای رسیدن به نتیجه 
مطلوب راهكاری پیدا كرد كه بخش خصوصی با قدرت و انگیزه و آگاهی وارد 

صحنه شود.
ارتباط دانشگاه با کشاورزی باید تقویت شود

مشكلات  حل  در  اقتصاد  علم  متخصصان  حضور  كرد:  تاكید  جهانگیری 
اقتصادی به ویژه بخش كشاورزی باید پررنگ تر شود و چنین كنفرانس هایی 
می تواند اقتصادی شدن بخش كشاورزی را به عنوان اولویت در دستور كار خود 

قرار دهد.
وی، نقد سیاست های دولت در حوزه كشاورزی نظیر دخالت در قیمت گذاری ها 
را به منظور شكوفا شدن بخش كشاورزی ضروری توصیف كرد و گفت: ارتباط 
با  ارتباط دانشگاه  اما  با صنعت در همه جهت گیری ها وجود داشته  دانشگاه 
كشاورزی باید تقویت شود. تا زمانی كه دانشگاه ها برای خود نقشی در گره گشایی 

از مشكلات نداشته باشند قادر به عبور از مسائل نخواهیم بود.
معاون اول رییس جمهوری با تاكید بر لزوم بهره مندی از تحولات فناوری به 
ویژه فناوری های ارتباطی در حوزه كشاورزی گفت: دولت تلاش كرده تا اینترنت 
تا  باشد  داشته  وجود  بزرگ  شهرهای  و  پایتخت  همانند  روستاها  در  پرسرعت 
كشاورزان و فعالان این عرصه بتوانند از طریق دستیابی به مقالات علمی بهره 
وری را افزایش داده و یا از طریق شبكه های اجتماعی محصولات خود را به فروش 

برسانند.
جهانگیری هوشمندسازی بخش كشاورزی را موضوعی جدی خواند و گفت: 
امیدوارم سهم دانش در بخش كشاورزی نیز همانند سایر بخش ها افزایش یابد. 
اقتصاد بدون اتكا به درآمد نفت معنایش اقتصاد متكی به دانش است. دولت از 
شكل گیری مراكز علمی و پارک های علم و دانش در گوشه و كنار كشور حمایت 
كرده است اما باید موضوع دانش بنیانی در همه عرصه ها از مزارع كشاورزی تا 

كارخانه ها حضور داشته باشد و آثار خود را نمایان كند.
وی موضوع كار برای دانش آموختگان بخش كشاورزی را از مسائل مطرح در 
این حوزه دانست و گفت: باید بستری به وجود آوریم كه كشاورز و صاحبان مزارع 
به حضور مهندسان و تكنسین های كشاورزی و سایر دانش آموختگان مرتبط 
احساس نیاز كنند و آنها در همه مراحل تولید و نیز زنجیره از مزرعه تا خانه حضور 
داشته باشند. این حضور می تواند منافع تولید كننده را بیش از پیش افزایش دهد.
معاون اول رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود از كشاروزی به 
عنوان محوری ترین بخش اقتصاد ملی یاد كرد و گفت: كشاورزی سهم فراوانی 
در تولید ملی، اشتغال و امنیت غذایی كشور داشته است، به ویژه در مواقعی كه 

ایران با محدودیت های سنگینی نظیر تحریم های ظالمانه آمریكا در سال های 
و محصولات  بدرخشد  توانسته خوب  بوده است، بخش كشاورزی  روبرو  اخیر 
اساسی مورد نیاز مردم را در داخل تامین كند. جهانگیری با اشاره به تدابیر دولت 
برای واردات محصولات مورد نیاز مردم در شرایط تحریم، گفت: در دوران جنگ 
اقتصادی مهمترین سیاست دولت این بود كه كالا به وفور در كشور باشد و در 
هیچ كالایی مردم با كمبود و یا قحطی مواجه نباشند. البته در جنگ اقتصادی با 
فشارهای دیگری نظیر گرانی مواجه شدیم اما حجم قابل توجهی از نیازها در زمینه 

محصولات باغی، زراعی و شیلات در داخل كشور تولید شد.
وی با تاكید بر اینكه هر دولتی با هر گرایش و جهت گیری نیازمند تقویت بخش 
كشاورزی است، گفت: یكی از مهمترین رویكردهای اقتصاد مقاومتی استفاده از 
ظرفیت داخلی كشور بود كه بخش كشاورزی در آن دستاوردهای مناسبی داشت 
و در دیگر مولفه ها نیز نظیر صادرات نیز نتایج بدست آمده قابل توجه است. تلاش 
كردیم تا تراز ارزی منفی در حوزه كشاورزی كاهش یابد و باید این روند ادامه پیدا 

كند.
تبیین فرصت های طلایی پیش روی کشور 

جهانگیری با اشاره به تلاش دولت برای جمع بندی كارها در ماه های پایانی 
فعالیت و تبلیغات برخی از نامزدهای انتخاباتی، دغدغه های خود درخصوص 
گشایش زندگی مردم، اصلاح روندها، ساز وكارها و رویه ها برای عبور از شرایط 
دشوار كنونی و رفع نگرانی از ایران و ایرانیان را تشریح كرد و گفت: من نگران آینده 
هستم اما معتقدم ایران در كنار همه محدودیت ها همواره فرصت های مهم و طلایی 
برای توسعه در اختیار داشته است. وی گفت: فرصت های طلایی ایران در حال 
سپری شدن است و ما در ۲۰ سال نخست قرن ۱۵ هجری شمسی كه سال هایی 
تعیین كننده است باید تلاش كنیم تا ایران مسیر توسعه را با شتاب طی كرده و 

فاصله خود را با رقبای منطقه ای جبران كند و به جایگاه واقعی خود برسد.
كشور،  روی  پیش  طلایی  فرصت های  تبیین  با  جمهوری  رییس  اول  معاون 
گفت: فرصت نخست استفاده از ذخایر عظیم نفت و گاز و منابع معدنی است. 
امروز با توجه به سیاست گذاری هایی كه در سطح بین المللی در خصوص گازهای 
گلخانه ای در حال اجرا است پیش بینی می كنیم كه در ۲۰ سال آینده به نقطه 
ای برسیم كه محدودیت ها برای استفاده از انرژی نفت و گاز بیشتر شود و ایجاد 
گازهای گلخانه ای مشمول تحریم ها و مجازات های بین المللی گردد. در این 
مقطع باید تلاش كنیم تا این ذخایر تبدیل به ثروت و ظرفیت در روی زمین برای 

توسعه كشور شود.
جهانگیری گفت: در ۴۰ سال گذشته به دلایل مختلف نتوانسته ایم به جایگاه 
خود در بازار انرژی دست پیدا كنیم. در مقاطعی ایران ده درصد تولید نفت جهان 
را در اختیار داشته اما امروز از صد میلیون بشكه تولید نفت در حدود ۴ میلیون در 
شرایط غیرتحریمی ایران می تواند نفت تولید كند. ایران می تواند با برنامه ریزی 
بیش از ۷ تا ۱۰ میلیون بشكه نفت تولید كند. این یک ضرورت است و هر كس مانع 

از آن شود می خواهد ایران را از سرمایه خدادادی خود محروم كند.
وی دومین فرصت توسعه ایران را برخورداری از جمعیت جوان توصیف كرد و 
گفت: در ۲۰ سال آینده این جمعیت به سمت پیر شدن حركت می كند در این 
مقطع باید دغدغه ما به جای بیكاری جوانان استفاده از ظرفیت های آنان باشد كه 
بتوانند به توسعه ایران كمک كنند. در غیر اینصورت و با سالمندی جمعیت، كشور 

با مشكلات بزرگی روبرو خواهد شد.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینكه موقعیت جغرافیایی ایران و بهره برداری 
از آن سومین فرصت طلایی برای توسعه است، اظهار داشت: در سال های گذشته 
به دلیل تنش های بین المللی همواره مسیرهای ترانزیتی ریلی، هوایی و جاده ای و 
حتی خطوط لوله از مسیرهایی غیر از ایران عبور كرده و كشور دور زده شده است. 
باید تلاش كنیم تا در ۲۰ سال آینده این خطوط ترانزیتی در كشور احیا شود. قطعاً 

عبور این مسیرها مولفه قدرت است تا دیگر نتوانند به راحتی ایران را تحریم كنند.
معاون اول رییس جمهوری استفاده از فناوری های روز و مدرن را فرصت چهارم 
پیش روی كشور دانست و با اشاره به استعداد جوانان تحصیلكرده كشور، تصریح 
كرد: شركت های دانش بنیان كشورمان ظرف مدت كوتاهی توانستند تولیدات 
تجهیزات مورد نیاز كشور برای مقابله با كرونا را انجام دهند و امروز صادر كننده این 

تجهیزات به دنیا باشند.

معاون اول رییس جمهوری: 

یک کارشناس بازار سرمایه:مسئله آب از اصلی ترین چالش های پیش روی کشور است

افتمقطعیشاخصبورسبهمعنیپایان
روندصعودیبازارسرمایهنیست

یک كارشناس بازار سرمایه گفت: افت مقطعی شاخص بورس به معنی پایان 
روند صعودی كوتاه مدت بازار نیست، بازار می تواند در مسیر معاملاتی خود 

استراحتی را داشته باشد و بعد از آن دوباره به روند صعودی خود ادامه دهد.
نیما میرزایی در گفت و گویی به افت شاخص بورس در بازار روزدوشنبه  اشاره 
كرد و افزود: بازار در بسیاری از سهم های شاخص ساز به نقاط ارزندگی نسبی 
رسیده است؛ بنابراین در برابر ریزش های شدید مقاومت نشان می دهد و پس از 
هر بار اصلاح به سرعت و با اولین حضور خریداران  افت قیمتی در این سهم ها 

جبران می شود.
وی اظهار داشت: بازار عمدتا در سهام كوچک و برخی سهام بزرگ همچنان 
در نگاه بلندمدت و  از نظر تكنیكالی در كانال ریزشی با شیب ملایم قرار دارد كه 
مهمترین دلیل این افت شاخص را می توان در هیجان فروش سهامداران خرد و 

ترس از كاهش نرخ دلار جستجو كرد.
 میرزایی خاطرنشان كرد: افت روز گذشته شاخص بورس به معنی پایان روند 
صعودی كوتاه مدت بازار نیست، بلكه بازار می تواند در مسیر معاملاتی خود 
استراحتی را داشته باشد و بعد از آن دوباره به روند صعودی خود ادامه خواهد 

داد.
راه های بهبود روند معاملات بورس

این كارشناس بازار سرمایه به راه های بهبود روند معاملات بورس و سبزپوشی 
شاخص بورس اشاره كرد و افزود: اقدامات زیادی می تواند در این موضوع 
تاثیرگذار باشد اما سریعترین و منطقی ترین راه حل برای كنترل و تثبیت بازار 
و رشدهای آتی آن را می توان در كاهش نرخ های بهره بانكی و بین بانكی 
جستجو كرد.   وی اظهار داشت: سازمان بورس اقدامات زیادی را در راستای 
كاهش هیجان ایجاد شده در معاملات بازار در نظر گرفت اما برخی از اقدامات 
مانند كاهش نرخ سود بانكی در حیطه اختیارات این  سازمان نیست بلكه 
تصمیم گیری آن وابسته به سطوح بالاتر و تصمیم گیران دولتی است. این 
كارشناس بازار سرمایه به تاثیر واریز یک درصد منابع مالی از صندوق توسعه ملی 
به صندوق تثبیت بازار سرمایه بر روند معاملات بورس اشاره كرد و گفت: مبلغی 
كه قرار است از این صندوق وارد بازار سهام شود نسبت به برآوردهای اولیه برخی 
از كارشناسان بازار سرمایه تفاوت معناداری پیدا كرده است و عملا در مقایسه با 
حجم بازار و ارزش معاملات نمی توان انتظار معجزه و تاثیرگذاری قابل توجهی را 
از این پول داشت. وی افزود: البته تاثیر روانی واریز منابع مالی به صندوق تثبیت 
بازار سرمایه به عنوان حمایت مجموعه تصمیم گیر دولت از بازار سهام بی تاثیر 
نبوده است، همچنین در كنار آن در صورت مدیریت صحیح در نحوه خریدها 

می تواند كمک كننده به آرامش بازار باشد.
مصوبه مالیات بر عایدی سرمایه، موثرترین تصمیم برای حمایت از بازار

میرزایی به مصوبه اخیر مجلس در زمینه مالیات بر عایدی سرمایه اشاره كرد و 
گفت: این تصمیم موثرترین حمایت از بازار سرمایه در ماه های اخیر بوده است، 
با وجود ایرادات كارشناسی وارد شده به برخی از جزییات طرح پیشنهادی، به 
نظر می رسد كه این اقدام در بلند مدت می تواند كمک زیادی را به مدیریت 

جریان نقدینگی به سمت تولید و بورس داشته باشد.  
به گفته این كارشناس بازار سرمایه، به طور حتم می توان میزان تاثیر این طرح 

را پس از عبور از شرایط هیجانی فعلی بازار سرمایه مشاهده كرد.
تاثیرپذیری معاملات بورس از مذاکرات وین

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینكه اعلام نتیجه مثبت مذاكرات وین تا چه 
میزان می تواند روند معاملات بازار را تحت تاثیر قرار دهد، گفت: با توجه به 
جهش قیمت كامودیتی ها عملا موضوع چندان جدی و خطرناكی سودسازی 
شركت های صادرات محور را تهدید نمی كند. میرزایی با بیان اینكه اكنون و 
در وضعیت فعلی بازار، قیمت اكثر سهام شركت ها بعد از اصلاح شدیدی كه 
تجربه كردند برای خرید توجیه پذیر هستند، اظهار داشت: درصورت كاهش 
نرخ احتمالی دلار ممكن است برای مدتی كوتاه بر روند بازار تاثیرگذار باشد اما 
نمی تواند تاثیر چندان جدی را بر روند بازار داشته باشد. وی با اشاره به اینكه 
ترس فعلی در بازار نمی تواند یک تهدید اصیل یا بلندمدت برای بورس باشد، 
تاكید كرد: به نظر می رسد كه اثر این اتفاق در بازار كوتاه مدت باشد، زیرا همراه 
با افت موقت نرخ ارز، كانال های ارتباطی مالی و صادراتی نیز بهبود یافته و فقط 
با كاهش هزینه ۱۰ تا ۱۵ درصدی سربار نقل و انتقال ارز، اثر افت قیمت دلار در 
صورت های مالی شركت ها بی اثر می شود و حتی انتظار رشد جزیی سودآوری 

شركت ها را با توجه به توسعه نسبی صادرات می توان انتظار داشت.

مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید:

۱۶۷۰واحدتولیدیتحتتملکشبکه
بانکیاست

معاون وزیر كشور و قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید گفت: هزار 
و ۶۷۰ واحد تولیدی تحت تملک شبكه بانكی قرار دارد كه ۵۴ درصد آن، غیر 

فعال و ۴۶ درصد فعال است.
بابک دین پرست افزود: بر اساس گزارش بانک مركزی؛ تا پایان آذر ماه، از 
مجموع ۳۲ بانک و موسسه اعتباری غیر بانكی كشور، ۱۶ بانک، هیچ واحد 
تولیدی تحت تملک ندارد و ۱۶ بانک دیگر ۲ هزار و ۷۸۹ واحد تولیدی را به 
تملک خود در آورده است كه در پایان آذرماه به ۱۷۶۱ واحد كاهش یافته است.
از این تعداد۲۳۷ واحد تولیدی اقاله شده، ۶۹۹ واحد در فهرست واحد های 

واگذار شده به غیر قرار گرفته و وضع ۹۲ واحد نیز اعلام نشده است. 
تعداد  امسال،  ماه  اردیبهشت  پایان  تا  گذشته  سال  ماه  آذر  از  گفت:  وی 
واحد های تحت تملک شبكه بانكی از هزار و ۷۶۱ واحد، به هزار و ۶۷۰ واحد 
كاهش پیدا كرده و این كاهش اندک در تعداد واحد های تحت تملک شبكه 
بانكی، نشان دهنده اجتناب ناپذیر بودن فرآیند تملک واحد های تولیدی توسط 
شبكه بانكی است، چرا كه شبكه بانكی بر اساس ضوابط قانونی، ملزم به تملک 
واحد هایی است كه دریافت كنندگان تسهیلات مربوطه، به هر دلیلی قادر به 
ایفای تعهدات خود، پرداخت اقساط و تادیه بدهی های مربوطه به بانک نباشد.
معاون اقتصادی وزیر كشور با بیان اینكه به موجب گزارش مدیران ۱۶ بانک 
عامل دارای واحد های تولیدی تحت تملک در جلسه قبل ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید،۵۶ درصد از مجموع هزار و ۶۷۰ واحد تولیدی تحت تملک، 
آمار  در  تشتت  از  جلوگیری  برای  افزود:  است،  فعال  درصد  و ۴۴  غیرفعال 
واحد های تولیدی تحت تملک شبكه بانكی و امكان رصد دقیق تحولات مربوط 
به این بخش؛ مقرر شد نمایندگان بانک مركزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی 
با همكاری شبكه بانكی كشور، اطلاعات مربوط به واحد های تحت تملک و هر 
نوع تغییر و تحول در اطلاعات و آمار این واحد ها را در سامانه وزارت امور اقتصاد 
و دارایی ثبت كنند. قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، از تصویب 
دستورالعمل جدید نحوه واگذاری اموال مازاد موسسات اعتباری در شورای پول 
و اعتبار و ابلاغ آن از سوی بانک مركزی به شبكه بانكی، در ۱۰/۳/۱۴۰۰خبر 
داد و اظهار امیدواری كرد كه با ابلاغ این دستورالعمل و الزامات مصرح در آن، 
زمینه بازگشت واحد های تولیدی تعطیل تحت تملک شبكه بانكی، به چرخه 
تولید و اشتغال فراهم گردد. دین پرست در ادامه از ارسال اطلاعات واحد های 
تولیدی تحت تملک شبكه بانكی به تفكیک استان ها به استانداری های مربوطه 
خبر داد و اظهار داشت: مقرر شد تمامی آمار های مربوط به این واحد های 
تولیدی به استانداری های محل استقرار واحد های تولیدی مورد نظر در سراسر 
كشور ارسال شود و مراتب در كمیته های تخصصی كارگروه های استانی، مورد 
بررسی قرار گیرند. وی با تاكید بر ضرورت اتخاذ تدابیر لازم در راستای پیشگیری 
از تعطیلی واحد های تحت تملک شبكه بانكی، در كنار احیاء آ نها گفت: برای 
توقف رشد آمار تعطیلی واحد های تولیدی تحت تملک بانک ها نیز، طبق 
مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، بانک مركزی مكلف شده است، 
حداكثر تا یک ماه و نیم آینده، دستورالعمل جلوگیری از تعطیلی واحد های 
تولیدی تحت تملک شبكه بانكی را كه هم اكنون در دستور كار شورای پول و 

اعتبار می باشد، تصویب و ابلاغ كند.

آگهی فقدان سند مالکیت
-۲۶۴۶۶ شماره  وكالت  بموجب  غروی  مرتضی   ۰۹/۰۲/۱۴۰۰-۲۰۰۲۳۱۲ وارده  بموجب  اینكه  نظربه 
۰۶/۰۲/۱۴۰۰ دفتر ۲۲ خرم آباد از طرف ناصر غروی مالک  پلاک ثبت ۱۹۴۲/۲۸۷/۳۰۹ اصلی واقع در بخش ۲ ثبت 
قم ثبت ۸۷۸۱۳ صفحه ۳۲۰ دفتر ۴۸۵ ثبت شده اعلام نموده كه به علت جابجایی سند مالكیت مزبور مفقود گردیده 
است، لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه كسی 
مدعی وجود سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ 
روز كتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالكیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۴۰۳۵(
عباس پور حسنی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینكه خانم منصوره مه آبادی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته كه سند مالكیت تمامی ششدانگ 
پلاک ۱۰۵۹۸/۱۲۳/۱۸۰۱-اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در دفتر الكترونیكی ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۸۶ بنام 
خانم منصوره مه آبادی ثبت و سند مالكیت به شماره مسلسل ۲۱۱۵۱۰ ب /۹۶ صادر و تسلیم شده است كه سند 
مالكیت مزبور به علت جابجائی مفقود شده است كه در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد 
لذا مراتب طبق تبصره ۱ اصلاحی از ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه 
كسی مدعی وجود سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت ۱۰ روز كتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالكیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۴۰۳۶(
رضا حسینخانی-سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۹۰۸/۱۳۵ اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم )به آدرس امامزاده ابراهیم، كوچه ۲۰ پلاک ۲۲( كه بنام مهین رشید فرزند لطفعلی میباشد در حال 
حاضر در جریان ثبت می باشد كه به علت عدم حضور مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا بنا به تقاضای مالک مذكور به وارده ۲/۶۰۳-۱۴۰۰/۱/۲۸ تحدید حدود اختصاصی پلاک 
مذكور در روز شنبه مورخ ۱۴۰۰/۴/۵ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به 
اطلاع مالكین و مجاورین یا وكیل و یا نماینده قانونی می رساند كه در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذكور حضور 
بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالكین 
و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ 
معترضین ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح 

قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف ۱۴۰۳۷(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه كمباین نیوهلند مدل ۲۰۱۴ مربوط به پرونده اجرایی كلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۱۲۲۸

بموجب پرونده اجرایی كلاسه مذكور )به شماره بایگانی ۹۹۰۰۰۱۷(، له: خانم عصمت شهبازی فراهانی، و علیه: وراث 
مرحوم احمد بابا حسنی

)موضع مهریه( مستند سند ازدواج شماره ۳۱۲۱۵ مورخ ۰۹/۰۱/۱۳۸۹ تنظیمی دفترخانه ازدواج شماره ۶ قم یک 
دستگاه وسیله نقلیه كمباین نیوهلند سیتم ۵۰۷۰TC مدل ۲۰۱۴ فاقد پلاک رنگ زرد روغنی شماره موتور ۱۱۷۰۶۲۵ 
شماره شاسی ۵۷۹۷۳۸۰۴۴ با مشخصات فوق الذكر متعلق به بدهكار پرونده واقع در شركت تعاونی كمباین داران ایران 
به آدرس قم – جاده قدیم تهران كیلومتر ۱۲ جنب تالار غزال ابتدای جاده رحمت از طریق مزایده در محل اداره اجرای 

اسناد رسمی جعفریه بفروش می رسد
مشخصات فنی خودرو:

نوع خودرو: كمباین مدل ۲۰۱۴ رنگ زرد روغنی 
شماره موتور ۱۱۷۰۶۲۵ شماره شاسی ۵۷۹۷۳۸۰۴۴ اصالت كمباین با توجه به اسناد و مدارک و تطبیق آن با موتور و 
شاسی مورد تائید می باشد تمامی قطعات كمباین اعم از لاستیک ها و انبار و كابین راننده و سایر قطعات مناسب و سالم 

می باشد و وضعیت گیربكس سالم می باشد
نظریه كارشناسی و ارزیابی: با وصف اعلامی و بدون در نظر گرفتن دیون دولتی و با توجه به استعلام انجام شده از 
مبادی ذیربط ارزش پایه مبلغ ۲۴/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )بیست و چهار میلیارد و پانصد میلیون ریال( ارزیابی گردیده 
است، مزایده كمباین مذكور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه شنبه مورخه ۱۴۰۰/۰۳/۳۰ در محل اداره 
اجرای اسناد رسمی جعفریه واقع در خیابان امام برگزار می گردد مزایده از مبلغ پایه شروع و به بالاترین قیمت فروخته 
خواهد شد. شركت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ كارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
واریز ۳۸۳۰۱۳۲۷۶۱۴۰۱۱۱۰۲۲۱۷۱۳۲۳۵۰۲۰۰۴ می  با شناسه   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۱۸۹۵۶۶۵
باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مكلف است مابه التفاوت مبلغ 
فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذكور تودیع نماید 
و در صورتی كه ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نكند، مبلغ مذكور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می 
گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی ها اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینكه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانكار و نسبت به مازاد با بدهكار براساس توافق كتبی اقدام خواهد شد. و 
چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمناً تنظیم سند انتقال اجرائی منوط 

به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد.
 تاریخ انتشار: چهارشنبه ۱4۰۰/۰3/۱2
رئیس واحد اجرای جعفریه- محمدرضا خدایاری
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پیشكسوت فوتسال كشورمان گفت: به نظرم سرمربی تیم ملی حق دارد كه در 
مورد كمبود بازیكنان جوان گلایه كند و من چندین بار هشدار دادم كه صدای 

شكستن فوتسال را می شنوم.
»امیر شمسایی« كه به تازگی مدیر فنی تیم فوتسال پاس تهران شده، در این 
خصوص اظهار داشت: ما از اول فصل با مسوولان این باشگاه جلسه داشتیم و 
قرار شد تیم را با قدرت وارد رقابت های لیگ یک فوتسال كشور كنیم. همانطور 
كه می دانید، تیم های نظامی همیشه مشكل مالی دارند اما به خاطر عرق به 
تیم پاس و دوستانی كه از مسوولین ناجا به خصوص »حمید هاشمی« سرپرست 

تیم داشتم، قرار شد به این تیم كمک كنم. 
وی ادامه داد: قرار شد زمانی كه احساس كردیم بازیكنان و تیم خلا دارند، وارد 
كار شوم و تجربیات خود را منتقل كنم. البته باید این را بگویم كه نه حكمی برای 
من صادر شده نه چیزی اما كار من كاملا دلی است. الحمدالله تا كنون نیز تیم 
به خوبی نتیجه گرفته و به دور نهایی لیگ یک رسیده است. البته كار در ادامه 
بسیار سخت است و هر بازی در مرحله نهایی حكم یک فینال را دارد. هر تیمی 

كه در این مسابقات با تجربه تر باشد، موفق خواهد شد.
پیشكسوت فوتسال كشورمان گفت: معتقدم كه پاس باید نام بزرگ خود 

را بالاتر ببرد و ما به دنبال این هستیم تا این باشگاه را بل لیگ برتری شدن، 
احیا كنیم. امیدوارم به واسطه موفقیت تیم فوتسال، فوتبال پاس را نیز دوباره 
بالا بیاوریم. مدیران این باشگاه همه متفق القول شدند تا به این امر دست پیدا 
كنیم. البته این كار بسیار سخت است اما انشاالله به هدف خود خواهیم رسید. 

هشدار شکست فوتسال را دادم
شمسایی در مورد كمبود بازیكنان جوان با كیفیت در سطح بالای فوتسال 
كشورمان تصریح كرد: پنج سال پیش زمان حضور عباس ترابیان در فوتسال 
هشدار دادم كه صدای شكستن فوتسال را می شنوم. ما پیشنهاد دادیم از همه 
شهرها تست بگیریم. چرا تیم جوانان سه تیم نداشته باشد؟ باید برای این تیم 
ها مربیان خوشنامی را قرار دهیم تا در آینده بازیكن داشته باشیم تا به تیم ملی 
تزریق شود. متاسفانه همه اهل شعار بودند و به این كار عمل نكردند. می گفتم 

كه باید از این شرایط بترسیم. ما در خواب سومی جهان ماندیم.
ناظم الشریعه حق دارد که در مورد بازیکنان جوان گلایه کند

او افزود: دوسال پیش هم این موضوع را گفتم. یک ماه پیش هم برای سومین 
بار تاكید كردم. حالا به جایی رسیدیم كه سید محمد ناظم الشریعه می گوید 
بازیكن جوان در لیگ نداریم. او درست می گوید و انصافا حق دارد. در حال 

حاضر بازیكنان تیم ملی سن بالایی دارند و شاید بعضی از آنها آخرین باری باشد 
كه در جام جهانی حضور دارند. برای پر شدن این خلا، چند سال زمان می برد. 
در حال حاضر در سطح اول فوتسال دنیا، قدرت جوانی حرف اول را می زند. 
در فوتسال اروپا بازیكنان جوان زیادی حضور دارند. اما با این حال امیدوارم تیم 

ملی فوتسال در جام جهانی لیتوانی نتیجه بگیرد.
بازیکنان بسیار خوبی در فوتسال کشف کردیم

پیشكسوت فوتسال اضافه كرد: یادم است در زمان اولین دوره حضور ترابیان، 
اولین تیم استعدادیابی تشكیل شد. مرحوم امیر عدالتخواه سرمربی تیم بود، 
سعید عبدالوند مربی و من نیز مدیر آن تیم بودم. ما به استان های مختلف 
كشور می رفتیم و از بازیكنان زیادی تست می گرفتیم. این تیم از ۴۰۰ نفر تست 
گرفت. در این تست گیری ها بازیكنانی مثل سپهر محمدی. علیرضا صمیمی، 
حمید احمدی. علی وفایی، ابوالقاسم عروجی و محمدرضا سنگ سفیدی را 

شناسایی و به فوتسال ایران معرفی كردیم.
شمسایی ادامه داد: بعد از این تیم نیز از این دست اتفاقات رخ داد اما به نظرم 
كفایت نكرد چرا كه باید به صورت جدی تری ادامه پیدا می كرد. علی صانعی 
نیز بعد از ما زحمت زیادی برای این كار كشید. تهران با ۱۰ میلیون جمعیت چرا 
چند بازیكن خوب به فوتسال معرفی نكرده است. اصلا به من بگویید تهران چند 
تیم در سطح اول ایران دارد؟ به نظر من در این مورد بسیار كم كاری شده است. 
البته در حال حاضر صانعی به عنوان رییس كمیته فوتسال استان تهران انتخاب 
شده و امیدوارم با توجه به تجربه و كاربلد بودنش، به كشور كمک كند. البته ما 

در فوتبال هم از این مشكلات داریم. 
مدیران تیم های فوتسال باید مشاوران بهتری داشته باشند

وی در پاسخ به این پرسش كه آیا از تیمی در لیگ برتر پیشنهاد دارد یا نه، 
گفت: هیچ تیمی هنوز پیشنهاد نداده است. واقعیت این است كه لیگ باید در 
سال آینده بهتر شود. البته تیم های امسال رقابت سختی داشتند و به یكدیگر 
نزدیک بودند. به نظر من مدیران تیم های فوتسال باید مشاوران بهتری داشته 
باشند تا بفهمند چه كسانی به درد سرمربیگری می خورند. باید دنبال نفراتی 
باشند تا علاوه بر هدایت درست تیم، آن منطقه را نیز از نظر استعدادیابی كمک 

كند. 
بازیكن اسبق تیم ملی فوتسال گفت: خلا خیلی از بزرگان فوتسال در این 
رشته دیده می شود. باید تحول خوبی در این خصوص ایجاد شود. تیم های 

باید از بزرگان فوتسال كمک بگیرند تا شادابی دوباره به این رشته برگردد.
مسوولان فوتسال باید از پیشکسوتان مشورت بگیرند

شمسایی در خصوص حضور مهرداد سراجی در فوتسال اظهار داشت: هیچ 
شناختی از او ندارم و نظری هم نمی توانم در مورد او داشته باشم. خب او در 
فوتسال نبوده و نمی دانم برنامه او چیست. كار سختی دارد و انشالله بتواند برای 
این رشته كاری كند. به نظر من او باید از نظران بزرگان فوتسال استفاده كند. 
این رشته كم بزرگتر ندارد. اگر مسوولان فوتسال كمی زرنگ باشند، می توانند با 

مشاوره گرفتن از پیشكسوتان این رشته، به مقصد خود برسند.

امیر شمسایی: 

بارها هشدار دادم که صدای شکستن فوتسال را می شنوم خزانه خالی و محکومیت در پرونده  کالدرون ؛

پرسپولیسگرفتاردرمُردابمالی

خزانه خالی باشگاه پرسپولیس و محكومیت این باشگاه در پرونده گابریل 
كالدرون موجب شده تا این باشگاه در شرایط بحرانی مالی قرار بگیرد.

دادگاه عالی ورزش دوشنبه  شب گذشته اعلام كرد كه باشگاه پرسپولیس در 
پرونده شكایت گابریل كالدرون سرمربی سابق این تیم محكوم شده و باید طی 

۳۰ روز آینده، مبلغ ۵۷۰ هزار دلار مطالبات این مربی پرداخت شود.
این در حالی است كه باشگاه از نظر مالی شرایط خوبی ندارد و خزانه اش خالی 
است. این شرایط سخت حتی موجب شد تا مسوولان باشگاه شماره حساب 

اعلام كنند و از هواداران درخواست كمک مالی داشته باشند.
با وجود گذشت حدود ۱۵ روز از اعلام شماره حساب حدود دو و نیم میلیارد 
تومان كمک هواداری جمع آوری شد. این در حالی است كه مطالبات گابریل 
كالدرون با توجه به قیمت روز دلار چیزی حدود ۱۳ میلیار و سیصد و نود و پنج 
میلیون تومان می شود. از طرفی كنفدراسیون فوتبال آسیا نیز اعلام كرده كه 
باشگاه به خاطر پست جنجالی اینستاگرامی اش در جریان مرحله گروی لیگ 
قهرمانان آسیا، چیزی حدود ۴۰۰ میلیون تومان جریمه شد كه در مجموع از شب 

گذشته تا امروز پرسپولیس را حدود ۱۴ میلیارد تومان بدهكار كرد.
از طرفی كارگزار تنها راه درآمدی باشگاه بود كه پول كارگزار نیز صرف پرداخت 

بدهی به برانكو، بودیمیر و در یک سال اخیر شد.
با توجه به این مسائل به نظر می رسد روزهای سخت مالی در انتظار پرسپولیس 
تا پایان لیگ باشد. آن هم در حالی كه چندی پیش بازیكنان و اعضای تیم از 
شرایط مالی ناراضی بودند و تا الان حدود ۶۰ درصد از مطالباتشان را دریافت 

كردند. باشگاه اما اوایل هفته نیمی از پاداش ها را پرداخت كرد.
تیمی كه در رقابت برای قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی است و در آسیا نیز 
امید زیادی برای موفقیت دارد، هچون سال های اخیرش بازهم گرفتار مرداب 

مالی شده است.

عباس مژدهی:

فوتبالایراندرحساسترین
برههقراردارد

پیشكسوت استقلال گفت: فوتبال ایران در حساس ترین برهه  خود قرار دارد و 
اگر به جام جهانی صعود نكند سال ها عقب افتاده و یک نسل از بهترین بازیكنان 

حال حاضر كشورمان از بین خواهد رفت.
»عباس مژدهی« با اشاره به بازی های تیم ملی در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر اظهار داشت: فوتبال ایران در حساس ترین برهه  خود قرار دارد و باید به جام 

جهانی صعود كند.
وی افزود: عدم صعود به مهم ترین و بزرگ ترین جشنواره فوتبالی جهان باعث 
خواهد شد فوتبال ایران سال ها عقب افتاده و یک نسل از بهترین بازیكنان حال 

حاضر كشورمان از بین برود.
پیشكسوت استقلال گفت:یكی از ضعف های تیم ملی در آستانه انتخابی جام 
جهانی این است كه نتوانستیم بازی های تداركاتی برگزار كنیم. برای رسیدن به 

هماهنگی نیاز به انجام دیدارهای دوستانه داشتیم.
مژدهی تصریح كرد: شرایط به گونه ای پیش رفت كه بازی با هنگ كنگ بازی 
تداركاتی برای ایران است اما فوتبال ایران همیشه ثابت كرده می تواند در روزهای 

سخت بهترین نتایج را كسب كند.
وی تاكید كرد: بهترین بازیكنان را داریم و به طور حتم این توانایی و استحقاق 
را داریم كه بحرین و عراق را شكست دهیم و به عنوان تیم اول راهی جام جهانی 

شویم.
بازیكن اسبق تیم ملی گفت: در این مقطع حساس همه دست به دست هم 
بدهند تا تیم ملی به موفقیت برسد اگر خدای ناكرده موفقیتی حاصل نشود 

پشیمانی بزرگی به بار خواهد آمد.

مجید حسینی: 

احتمالادرفوتبالترکیهبمانم
مدافع ایرانی تیم ترابزون اسپور تركیه گفت: احتمالا برای فصل بعد در تركیه 

بمانم اما نه در تیم ترابزون.
سید مجید حسینی با اشاره به اردوی تیم ملی گفت: اردوی خوبی را پشت سر 
گذاشتیم اما هوا به شدت گرم بود. باید خودمان را با شرایط وفق دهیم. باید تلاش 

كنیم تا از بازی ها سربلند خارج شویم.
وی در خصوص اردوی كیش افزود: امیدوارم اردوی كیش این كمک را كرده 

باشد تا در بحرین كمی راحت تر كار را دنبال كنیم.
مدافع تیم ملی فوتبال ایران گفت: خیلی به این تیم امیدوار هستم. جای اشتباه 
نیست. اگر همه بازیكنان خودشان باشند می توانیم موفق باشیم. نباید احساسی 
شویم. باید با آرامش كار را پیش ببریم و روی كار خودمان تمركز كنیم تا راحت 

نتیجه بگیریم.
حسینی اضافه كرد: امیدوارم اولین مسابقه را با برد آغاز كنیم و كار را پیش ببریم.
وی تاكید كرد: كاری به حواشی نداریم. باید هر بازی ۹۰ دقیقه در زمین پشت 

هم باشیم. این باور را دارم تا به عنوان تیم نخست به مرحله بعد صعود كنیم.
مدافع باشگاه ترابزون اسپور تركیه در مورد آینده اش گفت: قراردادم با ترابزون 
تمام شده و از چند تیم، پیشنهاد خوب دارم و احتمالا در تركیه بمانم. البته در 

ترابزون اسپور نخواهم ماند.

معاون وزیر ورزش  و جوانان :

کاهشاختلافاتهیئتمدیرهاستقلال
هدفماناست

معاون وزیر ورزش و جوانان قم گفت : در روز های آینده جلسه ای با اعضای 
هیئت مدیره استقلال خواهیم داشت تا اختلافات را كم كنیم.

مهدی علی نژاد در حاشیه دیدار با رئیس فدراسیون جهانی پاور لیفتینگ 
درخصوص اختلافات اخیر هیئت مدیره باشگاه استقلال با مدیر عامل افزود: 
اعضای باشگاه با مدیرعامل دچار اختلاف سلیقه شدند كه با استعفای آن ها 

مخالفت شد و در روز های آینده نشستی برگزار خواهیم كرد.
وی ادامه داد: سعی میكنیم شرایطی را ایجاد كنیم كه اعضای هیئت مدیره كار 
را ادامه دهند. به هرحال اختلاف سلیقه ای بین مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره 

وجود دارد كه منجر به این استعفا شد.
معاون وزیر ورزش درخصوص اینكه آیا این نشست برای كنار گذاشتن مددی 
مدیرعامل باشگاه استقلال است؟ گفت: تلاش ما بر این است كه با گفتگو 

اختلافات را كمتر كنیم تا مدیر عامل و اعضای هیئت مدیره با هم كار كنند.
علی نژاد درباره خلیل زاده افزود: ایشان استعفا داده اند كه پذیرفته شده است 

و مراحل اداری برای جایگزینی فر دیگر در حال انجام است. 

سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران درباره صعود تیم كشورمان به مرحله بعدی مسابقات انتخابی جام جهانی، گفت: امیدوار 
هستم و با اطمینان می گویم از نظر نیروی انسانی در آسیا از همه بالاتر هستیم و صعود می كنیم. به امید خدا روزهای خوب 

فوتبالی برای ایران در پیش است.
»حشمت مهاجرانی« به صعود ایران به جام جهانی امیدوار است و اعتقاد دارد ملی پوشان ایرانی این شانس را دارند با كسب 

نتایج قابل قبول به بزرگ ترین و مهم ترین تورنمنت ورزشی جهان صعود كنند.
اولین سرمربی ایران در جام جهانی در گفت وگویی حرف های جالبی زد كه متن آن در زیر از حضورتان خواهد گذشت.

چندی دیگر مسابقات مقدماتی جام جهانی ادامه می یابد، نظرتان چیست؟
به طور حتم این بازی ها برای ایران از اهمیت زیادی برخوردار است و سرنوشت صعود به بزرگ ترین جشنواره فوتبالی جهان را 

مشخص كند.
ایران می تواند این اتفاق بزرگ را رقم بزند؟

باید رقم بزند، ما ایران هستیم و همواره در تاریخ خود دست به كارهای بزرگ زده ایم، باید بتوانیم از این مقطع حساس تاریخی 
فوتبالی كه در آن قرار داریم به سادگی عبور كنیم.

بحرین و عراق رقیبان آسانی برای ایران نیستند.
این توانایی در فوتبال ایران است هر دو تیم را شكست دهد. از نظر فنی و حتی انگیزه بازیكنان ما به مراتب از رقبای خود بالاتر 

هستند.
در دور رفت مقابل این تیم ها شکست خوردیم.

ما در بازی رفت روی اتفاقات به بحرین و عراق باختیم. فوتبال روی بدش را به ما نشان داد. بدشانسی به سراغ فوتبال ایران آمد 
و اجازه نداد به آنچه باید می رسیدیم برسیم و دو شكست در كارنامه ایران ثبت شد اما به طور حتم در بازی برگشت شرایط تفاوت 

دارد.
چه تفاوتی؟

تجربه نشان داده است همواره در لحظات آخر دست به كارهای بزرگ زده ایم، ما وقتی به خط پایان نزدیک می شویم ابزاری به نام 
غیرت و انگیزه داریم كه ورق را به سمت ما بر می گرداند. می توانم برایتان مثال های زیادی در این باره بزنم، مثل بازی با استرالیا 
در مقدماتی جام جهانی ۹۸، مثل بازی با كره جنوبی در مسیر جام جهانی برزیل و خیلی بازی های دیگر كه بازیكنان ایران با تمام 

وجود بازی كردند تا موفق شویم.
به صعود ایران امیدوار هستید؟

هم امیدوار هستم و هم با اطمینان می گویم از نظر نیروی انسانی در آسیا از همه بالاتر هستیم. به امید خدا روزهای خوب فوتبالی 
برای ایران در پیش است.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران  گفت : تیم خوبی داریم. به همه قول 
می دهم بازی های خوبی انجام می دهیم. مطمئنم شما از تلویزیون همراه 
ما هستید و حمایت می كنید. قول می دهم با بهترین عملكرد بازخواهیم 

گشت.
دراگان اسكوچیچ درباره آخرین شرایط تیم ملی فوتبال ایران گفت: 
با بچه ها  را  ایده ها و سیستم های جدیدی  روزهای خوبی گذراندیم. 

امتحان كردیم. خبر خوب این بود كه مصدومیت جدی نداشتیم.
تاكید كرد: دست  وی در خصوص شرایط تمرینی در جزیره كیش 
اندركاران این زمین تلاش قابل ستایشی انجام داده بودند و مشكل 

پروژكتور را هم حل كرده بودند. از آنها تشكر می كنم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در خصوص اعلام لیست ۲۳ نفره یادآور 
شد: مشكلی با اینكه تعداد بازیكنان را بیش از لیست ببریم نداریم ولی 
چون اوضاع غیر قابل پیش بینی است احتمالًا چند بازیكن بیشتر می بریم و بر اساس اتفاقاتی كه رخ می دهد 
لیست را اعلام می كنیم. بازیكن دیگری به این لیست اضافه نخواهد شد. كمااینكه برنامه ویزا برای چند بازیكن را 
فراهم كرده ایم تا اگر مشكلی پیش آمد آنها را اضافه كنیم. مطمئنم تیمی كه داریم به قدری خوب هست كه بتوانیم 

نتیجه خوبی بگیریم.
اسكوچیچ در خصوص همراهی محمدرضا اخباری با تیم تراكتور در میانه اردوی تیم ملی و بازگشت دوباره اش 
به جزیره كیش، اظهار كرد: خیلی ها سعی می كنند این موضوع را بزرگ و بغرنج جلوه بدهند. یكشنبه و دوشنبه 

فیفادی نبود و ما نمی توانستیم قانونی بازیكنان را بگیریم و در اختیار داشته باشیم.
وی درباره عدم برگزاری بازی های تداركاتی برای تیم ملی گفت: برخلاف سایر تیم ها باید چهار بازی )در مرحله 
انتخابی جام جهانی در بحرین( انجام بدهیم. منطقی نبود در این آب و هوا یک بازی اضافه تر انجام بدهیم كه 
خستگی تجمعی ایجاد می كند. این یک تصمیم منطقی بود و ارتباطی به فدراسیون نداشت. نیازی نبود خودمان 

فشار بیشتری روی خودمان ایجاد كنیم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان كرد: هر كاری از دستمان بر بیاید انجام می دهیم. قبلًا مشكلاتی بوده 

ولی تمركزمان را حفظ كردیم. می دانیم آدم های زیادی از ما پشتیبانی می كنند.
اسكوچیچ در پایان گفت: تیم خوبی داریم. به همه قول می دهم بازی های خوبی انجام می دهیم. مطمئنم شما از 

تلویزیون همراه ما هستید و حمایت می كنید. قول می دهم با بهترین عملكرد بازخواهیم گشت.

حشمت مهاجرانی:

روزهایخوبفوتبالیبرایایراندرپیشاست
اسکوچیچ: 

بابهترینعملکردبهایرانبازخواهیمگشت

دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران گفت: تردیدی نداریم كه به 
جام جهانی صعود خواهیم كرد و به این موضوع ایمان داریم.

علیرضا بیرانوند دوشنبه شب گذشته در گفت وگو با شبكه 
الكاس قطر در مورد وضعیت تیم ملی در بحرین و مسابقات 
انتخابی جام جهانی اظهار داشت: بعد از حضور در بحرین 
تست كرونا دادیم و قرنطینه هستیم تا جواب تست ها آماده 

شود.
را  شبكه  این  با  بیرانوند  گفت وگوی  مشروح  ادامه  در 

می خوانید:
علیرضا. در تلویزیون قسمتی از زندگی تو پخش می شود. 

می خواهم بپرسم كه چطور به این جایگاه رسیدی؟
ابتدا كه این تصاویر را دیدم بغض كردم و برای من جالب بود 
كه این تصاویر را چگوظه به دست آوردید. در ایران قرار است 
فیلمی از زندگی من ساخته شود كه این فیلم می تواند برای 
جوانانی كه رویاپردازی كنند الهام بخش باشد. آنها هم خواهند 

فهمید كه می توانند به آرزوهایشان دست پیدا كنند.
آیا هنوز هدفی داری که به آن نرسیدی؟

 من بارها به این موضوع اشاره كردم كه در گذشته زندگی 
كردم.  تلاش  رویاهایم  به  رسیدن  برای  اما  داشتم  سختی 
آرزوهای من سقف ندارد و تا جایی كه امكانش باشد سعی می 

كنم پیشرفت كنم و باعث خوشحالی مردم كشورم شوم.
بد نیست مروری بر جام جهانی داشته باشیم. اتفاق ویژه ای 
كه برایت رخ داد مهار پنالتی رونالدو بود كه تو را به شهرت 

جهانی رساند.
پیش از جام جهانی هم به ركورد خیلی خوبی رسیدیم و در 
۱۲ بازی گل نخوردیم. این ركورد برای ما اهمیت زیادی داشت. 
با  اما بازی  برای حضور در جام جهانی تلاش زیادی كردیم 
پرتغال برای ما اهمیت زیادی داشت. شما می گویید رونالدو 

دومین بازیكن برتر دنیا بعد از مسی است اما این موضوع نظر 
شما است. رونالدو ۵ بار توپ طلا دریافت كرده و یكی از بهترین 
های تاریخ فوتبال است. من در آن صحنه تلاش كردم برای 
تیمم مقید باشیم و فقط به خوشحالی مردم كشورم فكر كردم. 
شاید خیلی ها من را نمی شناختند و فكر می كردند كه توپ 
گل می شود اما خدا كمک كرد و توانستم آن پنالتی را مهار كنم 

و فكر می كنم اتفاق بسیار مهمی برای من بود.
تو بارها در لیگ قهرمانان آسیا در قطر حاضر شدی. 

مسابقات جام جهانی را چطور می بینید؟
خوشحالم كه یک كشور آسیایی میزبان است و قطر توانست 
این میزبانی را كسب كند. من مطمئن هستم كه جام جهانی 
به خوبی در این كشور برگزار خواهد شد. من بارها در قطر بازی 
كردم و می دانم كه این جام جهانی در ذهن مردم خواهد ماند.
شانس ایران برای صعود به این مسابقات را چقدر می بینید؟

متاسفانه در شرایط بسیار سختی قرار داریم و بحرین میزبان 
این چهار مسابقه شده در حالی كه دوست داشتیم ایران میزبان 
بازی ها باشد. این تصمیمی است كه گرفته شده در حالی كه در 
لیگ قهرمانان آسیا هم هیچ میزبانی به تیم های ایرانی ندادند. 
همانطور كه گفتید تیم سوم گروه هستیم و البته یک بازی كمتر 
داریم اما به مردم قول می دهیم جبران كنیم خصوصا با توجه 
به اینكه در دو بازی امتیازات زیادی از دست دادیم. حریفان ما 
تیم های خوبی هستند كه بازی های دوستانه زیادی داشتند. 
ما هم بازیكنان بسیار خوب و باكیفیتی داریم كه بسیاری از آنها 
در مسابقات اروپایی حضور داشتند و تیم ما كاملا آماده است. 
مردم هم به این تیم باور دارند كه می توانیم به عنوان تیم اول یا 

دوم از این گروه صعود كنیم.
ایران و عراق  این گروه بین  دربی معروف آسیا هم در 
برگزار می شود. تیمی که همبازی و دوست تو بشار در آن 

حضور دارد. برای آنها چه پیامی داری؟
بشار یكی از دوستان نزدیک من است و سه سال كنار هم 
زندگی كردیم و قهرمانی های زیادی را كسب كردیم. از طرفی 
عراق همیشه رقیبی قدرتمند برای ما بوده است. تلاش می 
كنیم كه در این دیدار با استفاده از موقعیت هایمان به برتری 

برسیم.
 به نظرت ایران هنوز می تواند از این گروه صعود کند و این 

عملیات برای شما غیرممکن نیست؟
تردیدی نداریم كه می توانیم به جام جهانی راه پیدا كنیم. تیم 
ام بازیكنان شایسته ای دارد كه باید آنها در جام جهانی حضور 
پیدا كنند. قول می دهم یكی از تیم های صعود كننده به جام 
جهانی ما هستیم. ما در جام جهانی روسیه به عنوان دومین 
تیم جواز حضور در مسابقات را پیدا كردیم و امسال هم به جام 

جهانی خواهیم رسید.

علیرضابیرانوند:

تردیدیبرایصعودبهجامجهانینداریم
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سخنگوی دولت گفت: از یاد مردم نرفته كه در همین چند سال پیش آوردن نام 
برجام مثل بیان یک امر كفرآمیز تلقی می شد اما امروز خیلی ها به دیدگاه دولت 
سخن  زورگویی ها  اصل  بدون  جهان  با  سازنده  تعامل  مورد  در  و  شده اند  نزدیک 

می گویند و از این بابت خوشحالیم. 
علی ربیعی روز سه شنبه در ادامه نشست خبری و در پاسخ به این سوال كه چه 
موانعی برای پایان زودهنگام تحریم ها وجود داشته است؟ گفت: مانع عمده ای بر 
سر مذاكرات احیای برجام نیست و همانطور كه پیشتر گفته شد، تفاهم های اصولی 
درباره اقداماتی كه طرفین برای بازگشت به نص صریح توافق برجام باید انجام دهند، 

بدست آمده است.
وی ادامه داد: طبیعی است كه بخاطر پیچیدگی هایی كه در اثر تحریم های متعدد 
در دولت ترامپ ایجاد شد و اینكه اقدامات ترامپ بی پاسخ نبود و ما پیشرفت های 
هسته ای خود را دنبال كرده ایم، این دو اتفاق باعث شده جزییات زیادی مورد بررسی 
و بحث قرار بگیرد اما هیچ كدام از این موانع غیرقابل عبور نیستند و با اراده سیاسی در 

پایتخت ها این اختلاف های جزئی هم به پایان خواهد رسید.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ابراز امیدواری كرد كه تا پیش از انتقال 

تصدی دولت بتوانیم احیای كامل برجام را اعلام كنیم.
مصمم هستیم کشور را بدون تحریم تحویل دولت آینده بدهیم

وی اضافه كرد: مذاكرات وین به هیچ وجه تحت تاثیر انتخابات و نتایج آن نیست و بر 
اساس رویه  مستقل و قانونی خود و در چارچوب سیاست های كلی نظام و با هدایت 

مقام معظم رهبری تا رسیدن به نتیجه مطلوب ادامه خواهد داشت.
سخنگوی دولت خاطرنشان كرد:  همانطور كه بارها گفته ایم، دولت مصمم است 
رسالت خود را انجام داده و كشور را بدون تحریم های غیرقانونی تحویل دولت آینده 

بدهد.
ربیعی درباره این اظهارات رییس جمهوری كه دولت مقابل آنهایی كه می خواهند 
رفع تحریم ها را به تأخیر  بیندازند می ایستد، گفت: هیچ بن بستی در مذاكرات وین 
وجود ندارد. مذاكرات به مرحله ای رسیده كه باید در مورد تعداد معدودی از مسائل 
كلیدی تصمیم گیری شود و این مسائل هم دقت و وسواس و زمان مورد نیاز خود را 

می طلبد.
وی اضافه كرد: ما نه اجازه می دهیم كه گفت وگوها فرسایشی شود و نه تعجیلی برای 
رسیدن به توافق داریم. ملاک و سنجه ما حقوق ملت و تامین منافع عالی مردم و نظام 
است. تیم گفت وگو كننده ما نیز در همین چارچوب حركت كرده و دستورالعمل های 
مركز را طابق النعل بالنعل جلو برده است. اگر گفت وگوها نیاز به تصمیماتی در تهران 

داشته باشد، قطعا این تصمیمات در پایتخت گرفته می شود.
نظرات خیلی ها درباره تعامل با جهان به دولت نزدیک شده است

 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اظهار كرد: انتخابات بركات زیادی 
دارد. برخی از افراد كه طی سال های اخیر حتی حاضر نبودند كه فشار تحریم را در 
وضعیت اقتصادی كشور به رسمیت بشناسند؛ سالها با پذیرش ما برای كنوانسیون 
های FATF مخالفت می كردند و نوعی باج دادن تلقی می كردند و در برخی موارد 
مانند سیاست های دولت در دفاع از آزادی های قانونی شهروندان در فضای مجازی 
مخالف بودند، امروز پیشگام تر از دولت دنبال رفع تحریم ها هستند و از این بابت خیلی 
خوشحالیم و از گشایش در فضای مجازی صحبت می كنند.  البته ما از همین مواضع 

در جهت دفاع از حقوق مردم، استقبال می كنیم و آن را به فال نیک می گیریم.  
ربیعی با بیان اینكه امروز خیلی ها به دیدگاه دولت نزدیک شده اند و در مورد تعامل 
سازنده با جهان بدون اصل زورگویی ها سخن می گویند، گفت: از یاد مردم نرفته كه در 
همین چند سال پیش آوردن نام برجام مثل بیان یک امر كفرآمیز تلقی می شد و انگار 

حرف كفرآمیز بیان می كنید.
سخنگوی دولت با بیان اینكه امروز مصلحت ملت این است كه حق ملت را از جامعه 
جهانی بستانیم، گفت: امروز هم نوایی عمومی در كشور درباب تحریم به مثابه یک 
جنگ تحمیلی ابزاری علیه شكل گرفته است. اما با یک موج القایی جدید نیز روبرو 
شده ایم. عده ای با فرافكنی از عدم مشاركت احتمالی مردم در انتخابات، می گویند 

این بی میلی به  خاطر عملكرد دولت در سال های اخیر است.
وی اضافه كرد: دولت به دنبال آن است این اتفاق نیفتد اما عده ای با این اقدام 
شروع كردند بگویند كه تفكر دولت بر مشاركت گسترده و حداكثری تاثیر گذاشته 
است این خیلی بی انصافی است اگر احتمالی می دهید نتیجه آن را گردن دولت 
نیندازید. اگر استدلال شما درست باشد منطق و تجربه نشان می دهد هرگاه مردم به 

آینده امید داشته باشند بیشتر مشاركت می كنند.
ربیعی با تاكید بر لزوم امید بخشی به مردم گفت: برای افزایش سرمایه نظام و حضور 
پرتوان در عرصه های خارجی باید مشاركت حداكثری داشته باشیم و توصیه دولت 

به مردم شریف ایران حضور داشتن پای صندوق ها و مشاركت با هر سلیقه ای است.
سخنگوی دولت تصریح كرد: زمانی كه دولت نجیبانه با سكوت فقط به دنبال 
مشاركت حداكثری است این گونه بیانات نوعی نیش زدن به جامعه است. اگر مردم 
به آینده امید داشته باشند و توانایی انجام آن را در نامزدها ببینند، برای تغییر وضعیت 

موجود اتفاقاً مشاركت بیشتری هم خواهند داشت.
مناسبات ایران و ونزوئلا علیه هیچ کشور ثالثی نیست

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره سفر دو كشتی نیروی دریایی 
ایران به ونزوئلا گفت: امر غیرطبیعی در مناسبات دوستانه و مرسوم میان ایران و 
ونزوئلا وجود ندارد و جمهوری اسلامی ایران حق سلب ناپذیر خود می داند كه با 
همه ملت های جهان و بر اساس قوانین و مقررات بین المللی روابط دوستانه خود 
را در همه ابعاد اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و نظامی ادامه دهد و به منظور تقویت 

همكاری های دوجانبه و صلح بین المللی  این روابط را پیگیری كند.  

وی افزود: كشتی های نیروی دریایی جمهوری اسلامی ایران همواره به منظور 
اهداف صلح آمیز از جمله مبارزه با دزدان دریایی، قاچاقچیان و حفاظت از محیط 

زیست در منطقه و مناطق پیرامونی فعالیت های مثبت و موفقی داشته است.
ربیعی تصریح كرد:  مناسبات ما با ونزوئلا علیه هیچ كشور ثالثی نیست و دلیلی برای 

نگرانی از این روابط وجود ندارد.
 سخنگوی دولت اضافه كرد: استفاده از واژه »تحریک آمیز« برای توصیف این 
مناسبات، یک انتخاب نادرست و بدبینانه در استفاده از كلمات است و نیات واقعی ما 
را برای برخورداری از ارتباطات سازنده با همه ملت های جهان از جمله ونزوئلا منعكس 

نمی كند.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در اوج شرارت ترامپ دست دوستی به 

منطقه داد و دیدگاه ایران در مبارزه با تروریسم و صلح امنیت روشن است.
انتشار فایل صوتی ظریف توطئه ای علیه دولت و نظام بود 

ربیعی با تشریح آخرین وضعیت پرونده فایل صوتی وزیر امور خارجه، گفت: وزارت 
اطلاعات كارش را انجام داد و مدارک لازم را به آنها تحویل داده ایم. برای من رفتن به 

آنجا سخت بود اما تسهیل بررسی را بیشتر آماده كرده ام.
وی افزود:  طبق اطلاع رسانی از سوی قوه قضاییه در این ارتباط، پرونده ای در 
دادسرای تهران تشكیل شده است. این پرونده را تیم های تخصصی از ضابطان 
وزارت اطلاعات، سازمان اطلاعات سپاه و مرجع قضایی در یک تیم مشترک قضایی، 

امنیتی و اطلاعاتی پیگیری می كنند.  
سخنگوی دولت گفت:  حتما به محض دستیابی به نتیجه، اطلاع رسانی خواهند 
كرد. اجازه دهید دوستانی كه مسئول شده اند پیگیری را كامل و سپس اطلاع رسانی 

كنند.
ربیعی تصریح كرد:  آنچه مشخص است این است كه انتشار این فایل توطئه ای 
علیه دولت و نظام بود. معتقدم به این كه مجموعه نظام را هدف قرار داده بودند و  اگر 
مطالب به موقع خود و با ویرایش منتشر می شد اتفاقی نمی افتاد و امیدوارم به زودی 

این موضوع روشن شود.
جعل واقعیت ها، مردم را از کارآمدی نظام ناامید می کند

 سخنگوی دولت در پاسخ به ایرنا كه چرا نامزدهای انتخاباتی  در تبلیغات خود به دو 
موضوع تحریم و كرونا اشاره نمی كنند، گفت: متاسفانه این رویه ای بوده كه به رغم 
تلاش و خواهش دولت برای پرهیز از تحریف و نادیده گرفتن مسائل تحریم، در سه 
سال گذشته شاهد آن بودیم و تاثیر بسیار زیادی در جعل واقعیت ها و ناامید كردن 
مردم داشت و امروز آثار آن را در بی تفاوتی طیفی از مردم نسبت به كارآمدی نظام 

می بینیم.  
وی ادامه داد: فكر كردید دامنه نارضایتی مردم به دولت محدود می شود،  اینطور 
نیست مردم را از كل نظام ناامید می كنید. ما تنها كشور جهان بودیم كه همزمان 
با آوار شدن حجم بی سابقه ای از تحریم هایی كه یک ملت به خود دیده و در جنگ 
سرد هم مشاهده نشد و شیوع كرونا كه ضربات دیگری به اقتصاد كشورمان وارد كرد، 

مواجه بودیم.  
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: بحران های هم پوشان درآمد 
كشور ما را به كمتر از یک دهم سال های پیش از تحریم و كرونا كاهش داد در حالی كه 
هزینه های اداره كشور به بخاطر تورم و افزایش هزینه های زندگی و درمان، به چندین 
برابر رسید و مجبور شدیم حجم زیادی از نقدینگی را به سمت جبران خسارت ها و 

بنگاه ها و مشاغل ببریم.  
وی افزود: این بی انصافی ها ظلم مضاعفی نه فقط به دولت بلكه به مردم هم بود و 

مردم را از درک واقعیت ها محروم و به امیدشان آسیب وارد كرد.  
سخنگوی دولت خاطرنشان كرد: امروز هم گاهی می بینیم كه برخی جریان های 
سیاسی و اظهارات مطرح شده در تبلیغات انتخاباتی، با كلی گویی های بی نتیجه 
و فرافكنی، همچنان دیواری كوتاه تر از دیوار دولت پیدا نمی كنند و به روند تحریف 

واقعیت ها ادامه می دهند. دولت برخلاف افراد و نهادهایی كه منافع جناحی را بر 
مصلحت ملی ترجیح داده اند، در سالهای اخیر كه زیر فشار حداكثری تحریم ها 
بودیم، مصلحت عمومی را به منافع دولت كه در گفتن واقعیت ها بود، ترجیح داد، 
سكوت كرد و شلیک تیر از رو به رو توسط جنایتكارترین دولت معاصر آمریكا و پرتاب 

خنجر از پشت سر را تحمل كرد.
ربیعی اضافه كرد: اما این را هم می دانیم كه نه تنها تاریخ به خوبی و در آینده با افشا 
شدن واقعیت های مكتوم قضاوت خواهد كرد بلكه مردم ما در عصر ارتباطات جمعی 
آگاه تر از آن هستند كه فریب تحریف واقعیت ها را بخورند و تسلیم شعارهای توخالی و 

فرافكنی هایی ناشی از ضعف شوند.  
ربیعی درعین حال گفت: دولت البته مانند هر دولت دیگری در جهان و ایران و همه 
قوا، كاستی ها و ناكامی هایی داشت كه قابل كتمان نیست  اما این دولت افتخار می 
كند كه كشور را از یكی از سخت ترین گردنه های تاریخی كه بعد از جنگ تحمیلی 
بی سابقه بود، به رغم تلخی و سختی تحمیل شده بر طبقات پایین جامعه نسبت به 
آنچه كه تحریم گران می خواستند بر سر مردم و ایران بیاورند، در نهایت به سلامت و با 

كمترین هزینه ممكن عبور داد.  
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: امروز با اطمینان می گویم كه 
كشور از سربالایی تحریم ها و كرونا عبور كرده و به سراشیبی افتاده است. و امیدوارم 

روزهای امید بخش آینده نه چندان دور را جامعه ببیند.  
ربیعی با بیان اینكه دولت آینده فارغ از اینكه متعلق به كدام جریان سیاسی باشد، 
میوه مدیریت استقامت مردم در سختی ها و ممارست دولت را خواهد چید، گفت: 
پیش بینی می كنم در یک سال آینده با توجه به رفع تحریم ها و رفع كرونا حتی با 
یک مدیریت متوسط شاهد كاهش نرخ ارز و كاهش نرخ تورم خواهیم بود؛   البته 
اگر مدیریت منابع و هزینه ها به خوبی انجام نگیرد این دوره رونق، ممكن است عمر 
كوتاهی داشته باشد. البته یک دولت فقط با سرمایه اجتماعی بالا می تواند جامعه را 

در سراشیبی ها به طور امن و كنترل شده به مقصد برساند.  
سخنگوی دولت ابراز امیدواری كرد كه در طول تبلیغات، به جای حمله و نفی 
تلاش های دولت، برای مدیریت بستری كه دولت مقدمات آن را تا حد مقدور با توجه 
به محدودیت ها و امكانات فراهم كرده، برنامه ها اعلام شود و نخبگان جامعه و مردم 
بتوانند در فضایی آزادانه و رقابتی به نقد و بررسی این برنامه بپردازند و فرد اصلح برای 

اداره قوه مجریه را انتخاب كنند.
دستیار ارتباطات اجتماعی دولت در پاسخ به سوالی درباره آخرین راه حل برای 
پرداخت بدهی عراق به ایران گفت: در ماه های گذشته، بسیار شنیده ایم نیازی به رفع 

تحریم نداریم و با همسایگان مشكلات تبادلات ارزی را حل خواهیم كرد.
وی افزود: تحریم های یكجانبه دولت آمریكا در سه سال گذشته آنقدر سنگین و بی 
رحمانه به منظور نابودی اقتصاد ایران طراحی شده بود كه حتی به دوستان نزدیک ما 
در جهان هم اجازه نادیده گرفتن آن تحریم ها را نمی داد. حتی كشور دوست و برادر 

عراق هم كه نزدیک ترین همسایه كشور ما بوده از  فشار آمریكا مستثنی نبوده است.
 عده ای نمی خواهند واقعیت های روشن تر  از روز را ببینند 

ربیعی ادامه داد: عده ای عامدانه این واقعیت های روشن تر از روز را نمی خواهند 
ببینند و با دركی ساده و ناقص از سازوكارهای مالی بین المللی، دولت را متهم به 
كوتاهی در كار با همسایگان می كنند. البته خوشحالیم كه برخی امروز به لطف 

انتخابات از مواضع دیروز خود برگشته اند و از ضرورت رفع تحریم ها حرف می زنند.
سخنگوی دولت با بیان اینكه برای تعمیق همكاری با همسایگان نیاز به تحریم 
زدایی داریم، گفت: مذاكرات خوبی تاكنون صورت گرفته و در این سفر عراقی ها با 
اجازه ای كه از اوفک داشتن شیوه های مختلفی برای دریافت مطالبات ایران به منظور 

تامین دارو، واكسن و كالاهای اساسی را انجام داده اند.
ربیعی افزود: در سفر معاون نخست وزیر عراق به تهران، درباره روابط تجاری و تادیه 
بدهی های عراق به ایران و صادرات برق و گاز ایران به عراق و آمادگی ایران برای ادامه 
صادرات، بحث و توافق و اطمینان داده شد اگر عراق اقدامات موثری در راستای تادیه 

بدهی خود انجام بدهد، این روند ادامه می یابد.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره چگونگی جبران خسارت های ناشی از 
قطع برق به مردم گفت: امسال، سالی بسیار استثنائی از نظر مصرف برق است. 
افزایش شدید و زودهنگام دمای هوا در كشور منجر به افزایش قابل توجه مصرف برق 
شده است، خشكسالی نیز منجر به كمبود تولید نیروگاه های برق آبی گردیده است به 

همین دلیل شكافی بین تولید و مصرف ایجاد شده است.
 وی خاطرنشان كرد: در یكی دو روز ابتدای خرداد ماه، خاموشی هایی را به دنبال 
داشت كه خوشبختانه با همكاری خوب مردم، صنایع و كشاورزان، محدودیت های 
ایجاد شده به حداقل میزان ممكن كاهش یافته است. در صورتی كه این همكاری ها 

ادامه یابد. امیدواریم بتوان با حداقل خاموشی از تابستان سخت امسال عبور كرد.  
ربیعی گفت: بر اساس اطلاع جداول قطعی احتمالی برق برای اطلاع مردم توسط 
شركت های توزیع برق اطلاع رسانی می شود، امیدواریم كه با رعایت صرفه جویی در 

مصرف و اجرای راهكارهای ساده ای كه توصیه می شود محدودیتی اعمال نشود.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: در این هفته و هفته آتی، به 
دلیل گرمای قابل توجه هوا در كشور، انجام اقدامات ساده كاهش مصرف از اهمیت 
بیشتری برخوردار است. روش های اطلاع یابی از طریق وب سایت شركت های توزیع 

و یا سامانه برق من و همچنین تلفن ۱۲۱ می باشد.
به  به تنهایی منجر به آسیب دیدگی  با بیان این كه قطع برق  سخنگوی دولت 
تجهیزات نمی شود گفت: مشتركین برق بیمه شده اند و در صورت نیاز می توان در 
سامانه مذكور گزارش كرد، موضوع بر اساس قوانین بیمه مورد بررسی كارشناسی قرار 

گرفته و اقدام لازم بعمل می آید.

سخنگوی دولت :

مانع عمده ای بر سر مذاکرات احیای برجام نیست 
مذاکرات وین به هیچ وجه تحت تاثیر انتخابات و نتایج آن نیست

واکاوی بیانات و تذکرات رهبری؛ 

نامزدهایانتخاباتایناولویتهارا
فراموشنکنند

و  ناظران  و  كاندیداها  و گروه ها، طرفداران  احزاب  كنار مردم عادی،  در 
سخنان  از  مهمی  بخش های  اصلی  مخاطب  انتخابات ۱۴۰۰،  مجریان 
پنجشنبه گذشته رهبر معظم انقلاب، نامزدهاست كه با رفتار و گفتار سنجیده 

و مناسب خود، نقش مهمی در باشكوه تر شدن این رقابت ها برعهده دارند. 
سخنان رهبر معظم انقلاب در دیدار تصویری پنجشنبه گذشته )۶ خرداد 
ماه( با نمایندگان مجلس شورای اسلامی حاوی نكات مهم درباره مجلس 
و انتخابات بود. ایشان در بخشی از سخنان خود محورهای مهمی را ترسیم 
كردند كه لازم است با توجه به در پیش بودن مناظره های نامزدها و گرم شدن 

نسبی تنور انتخابات و تبلیغات، بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
در این نوشتار ضمن اشاره به نكات اصلی تذكرات رهبری، مواردی را برای 

توجه بیشتر نامزدها و ستادهای انتخاباتی آنها برمی شماریم:
آثار مهم نتیجه انتخابات

رهبر معظم انقلاب درباره پیامدهای نتیجه انتخابات فرمودند، اثرات آن 
»سال ها بر زندگی مردم و كشور سایه افكن خواهد بود و امیدواریم انتخابات 
ایران  آبرو، عزت و سربلندی  بر خلاف خواسته دشمنان مایه  ۲۸ خرداد 

بشود«.
مرور تاریخ انتخابات كشور از سال ۱۳۶۰ تا كنون نشان می دهد، همه 
رئیسان جمهوری گذشته، دو دوره ۴ ساله زمام امور اجرایی كشور را در دست 
می گیرند؛ بنابراین انتخاب مناسب می تواند احتمالا برای دو دوره یعنی ۸ 
سال سرنوشت كشور را متاثر سازد و این همان نكته ای است كه درباره انتخاب 
صحیح اهمیت دارد. درواقع با توجه به سنت ۴۰ سال گذشته، چنانچه 
رئیس جمهوری برآمده از انتخابات سیزدهم و چهاردهم نیز، یک فرد واحد 
باشد، از امسال تا ۸ سال بعد، روند اجرایی و مدیریتی مربوط به قوه مجریه 
تحت تاثیر انتخاب ۲۸ خرداد امسال خواهد بود؛ حتی اگر رئیس جمهوری 
بعدی یک دوره ای باشد نیز درچهار سال مهم پیش رو، روندها و مدیریت های 

كشور متاثر از نتیجه انتخاب مردم خواهد بود.
برنامه محوری نامزدها

محور بعدی سخنان رهبری، درباره برنامه های انتخاباتی نامزدها بود كه 
و  اقتصادی  درباره مشكلات  واقعی  و  راه حل های عینی  »بیان  فرمودند: 
معیشتی مردم در برنامه های انتخاباتی نامزدها« عامل اصلی در افزایش 

انگیزه مشاركت در انتخابات خواهد بود.
ویروس  واسطه  به  دوره  این  انتخابات  در  كه  خاصی  شرایط  به  توجه  با 
كرونا و برخی معضلات به چشم می خورد، داشتن برنامه و ارائه راهكارهای 
غیرتخیلی و عملیاتی، نه تنها بر انتخاب درست مردم اثرگذار است، بلكه عامل 
مهمی در بالابردن میزان مشاركت و انگیزه صاحبان حق رای خواهد داشت؛ 

برنامه ای كه نه شعاری و عوام گرایانه باشد نه غیرواقعی و ناممكن.
نامزدها و تیم مشاوران آنها، بهترین تبلیغ را باید در تدوین و ارائه برنامه ها 
و سیاست های اصلی اجرایی خود قرار داده و ضمن رعایت موازین علمی 
و عملی، تلاش كنند به جای كلی گویی های بی ثمر، برخی از مهمترین 

جزئیات هدفگذاری ها و راهكارهای خود را به جامعه عرضه كنند.
تمرکز بر اولویت های اصلی کشور

نكته مهم دیگر در سخنان رهبری، تاكید بر تمركز نامزدها بر موضوع هایی 
همچون »بیكاری جوانان، معیشت طبقات ضعیف و مافیای واردات« بود كه 

حائز اهمیت است.
بدیهی است كه بسیاری از حوزه های مختلف داخلی و خارجی اعم از 
فرهنگی، اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و حتی ورزشی در شمار مشكلات 
آینده است؛ اما آنچه اهمیت دارد اولویت هاست. كرونا  پیش روی دولت 
و تحریم باعث شده است اقشار بزرگی از مردم دچار مضیقه های مالی و 
معیشتی شوند كه نخستین وظیفه دولت آینده، رفع آنها با سیاست های 
انقلاب هم اشاره كردند  كارشناسی و علمی است. چنانچه رهبر معظم 
»نامزدها باید برنامه ها و راه حل های خود برای حل مشكلات اقتصادی را به 

مردم ارائه و آنها را قانع كنند كه توانایی حل مشكلات اقتصادی را دارند«.
مراقبت های لازم در مناظره ها

نكته مهم دیگری كه رهبری تاكید داشتند، رعایت موازین اخلاقی و قانونی 
نامزدها در صحنه مناظره هاست؛ ایشان نامزدها را از تبدیل كردن انتخابات 
به »صحنه جنگ قدرت و برخوردهای اهانت آمیز« مشابه آنچه در آمریكا و 
بعضی كشورهای اروپایی معمول و مایه آبروریزی آنهاست، بر حذر داشتند 
و گفتند »در گذشته نیز هرگاه در مناظره ها و برنامه های انتخاباتی از اینگونه 
روش های تخریبی، تهمت زنی و ترساندن مردم از رقیب استفاده شد، كشور 

ضرر كرد«.
باید توجه داشت كه صحنه مناظره ها، مهمترین و شاخص ترین بخش از 
رقابت های انتخابات ریاست جمهوری در كشور است كه نگاه های بسیاری را 
در داخل و خارج از كشور جلب می كند. آنچه از تجربه مناظره های دوره های 
گذشته به دست آمده، لازم است برای این دوره در بالاترین سطح رعایت شود؛ 
رعایت اخلاق اسلامی و دوری از تخریب های واكنشی یكی از مهمترین 

شروط یک مناظره سودمند و تاثیرگذار است.
امكان  بهداشتی،  شیوه نامه های  رعایت  كه  دوره  این  خاص  شرایط  در 
تجمع های حضوری و جلسه های سخنرانی را منتفی كرده، استفاده درست 
از فرصت مناظره ها، بهترین ابزار برای شناساندن تفاوت ها و طرز فكرهای 
خاص نامزدهاست؛ همین موضوع اهمیت رفتار و گفتار مناسب و مبتنی بر 

ادب و انصاف را مضاعف می كند.
یكی از نكات مهم در این رابطه، تمركز بر داشته ها و برنامه های خود به 
جای هدف قرار دادن رقیب است؛ چنانچه هر نامزدی با تاكید بر معرفی 
برنامه های مدون خود، سعی در آشكارسازی تفاوت ها و نگرش های خاص 
خود و همكارانش داشته باشد، بهترین نتیجه ممكن در انتخاب درست مردم 
حاصل شده و جامعه از زشتی برخی مناظره ها به شیوه غربی ها دور می ماند.
در  گذشته  ناخوشایند  تجربه های  برخی  كه  نكرده ایم  فراموش  هنوز 
مناظره های دو نفره ریاست جمهوری چه هزینه گزافی برای كشور آفرید و چه 
زیان هایی بر سرمایه اجتماعی وارد آورد. در كنار رعایت حداكثری نامزدها یا 
نماینده آنها در مناظره ها، برگزاركنندگان نیز لازم است پیش و در زمان اجرای 
مناظره، تمهیدات لازم را اندیشیده و مانع تكرار اتفاقات ناخوشایند گذشته 
شوند. رعایت سرفصل های یاشده از سوی كاندیداها و ستادهای انتخاباتی 
آنها بویژه در فضای مجازی، نوید بخش انتخاباتی آبرومند و مفید خواهد بود 
و به تعبیر رهبری »در چنین صورتی، كشور به معنی واقعی كلمه سعادتمند 

خواهد شد«؛ ان شاءالله.

سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینكه تأثیر آرای شورای 
بر میزان مشاركت بسیار  بررسی صلاحیت ها  نگهبان در 
بیشتر  بر میزان مشاركت  اندک است گفت: عوامل موثر 

شرایط اقتصادی و معیشتی است. 
در  نگهبان  شورای  سخنگوی  كدخدایی،  عباسعلی 
به  پاسخ  در  پرس.تی.وی  تلویزیونی  شبكه  با  گفتگویی 
سؤالی درباره بحث رد صلاحیت نامزدهای انتخابات ریاست 
جمهوری  ریاست  انتخاب  حوزه  در  ما  گفت:  جمهوری، 

عبارت رد صلاحیت نداریم، بلكه شورای نگهبان صلاحیت 
افراد واجد شرایط را احراز می كند؛ البته این نكته طبیعتاً 
به مفهوم این نیست كه افرادی كه صلاحیت آن ها احراز 
برای  صلاحیتی  یا  دارند  نامناسبی  شرایط  است،  نشده 

مسئولیت های دیگر ندارند.
مانند  را  شرایطی  اساسی  قانون  اصل ۱۱۵  افزود:  وی 
ایرانی الاصل بودن، رجل سیاسی- مذهبی، مدیر، مدبر 
و… برای نامزد انتخابات ریاست جمهوری ذكر كرده است؛ 
اعضای شورای نگهبان هم این شرایط را با مستندات پرونده 
انطباق می دهند و نهایتاً با انجام رأی گیری مخفی نفر یا 
نفرات واجد شرایط را اعلام می كنند. اما قانونگذار درباره 
بقیه افراد كه شرایط كافی برای نامزدی انتخابات را ندارند، 
سكوت كرده و حكم دیگری را اعلام نكرده است كه بخواهیم 

نسبت به آن ها واژه رد صلاحیت را به كار گیریم.
كدخدایی گفت: قانون اساسی درباره انتخابات مجلس 
رد  دلایل  باید  نگهبان  شورای  كه  كرده  اعلام  صراحتاً 
را به صورت محرمانه به داوطلبان اعلام كنیم  صلاحیت 
انتخابات ریاست  كه این كار انجام می شود. اما در حوزه 
جمهوری ما مبنای رد صلاحیت نداریم، مثلًا فردی برای 
استخدام در یک شركتی باید مدرک كارشناسی ارشد ارائه 
كند. او باید مدرک خود را ارائه كند اگر مدركی ارائه نكرد به 
مفهوم این نیست كه او نمی تواند در شركت دیگری به كار 
گرفته شود. در حوزه انتخابات ریاست جمهوری هم شرایط 

همین طور است.
وی افزود: در اصل ۱۱۵ قانون اساسی به رجل سیاسی، 
مذهبی، مدیر، مدبر و … به عنوان شرایط داوطلبان ریاست 
جمهوری اشاره كرده است. افراد باید در این باره دلایل مثبته 
خود را ارائه كنند تا شورای نگهبان آن ها را با شرایط اصل 

۱۱۵ قانون اساسی انطباق دهد و نظر خود را اعلام كند.
سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان كرد: چون ما رد 

برای  را  مرحله ای  هیچ  هم  قانونگذار  نداریم،  صلاحیت 
اعتراض در این بخش در نظر نگرفته است. طبیعتاً اعتراضی 

هم وجود ندارد. بررسی مجدد هم به هیچ وجه وجود ندارد.
به گفته كدخدایی طبق اصل صریح قانون اساسی رهبر 
دانستند  لازم  وقت  هر  خود  اختیارات  اساس  بر  انقلاب 
استفاده  صلاحیت ها  بررسی  بحث  در  آن  از  می توانند 
كنند. اگر لازم شد آشكارا استفاده می شود و ما هم تبعیت 

می كنیم. اما الان هیچ اطلاعی در این باره ندارم.
رسیدگی  پروسه  درباره  نگهبان  شورای  حقوقدان  عضو 
به صلاحیت داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری گفت: 
پرونده نامزدهای انتخاباتی توسط كارشناسان تهیه شده 
و به شورای نگهبان ارائه می شود. در شورای نگهبان این 
بیان می شود. اگر  پرونده مطالعه شده و تمامی جزئیات 
یا مراجعی كه  از كارشناسان  باشند  افراد سئوالی داشته 
گزارش دادند، می پرسند. بعضاً اگر لازم باشد، مانند این 
دوره از انتخابات، نامزدها را دعوت كرده و از آن ها سئوالاتی 

می شود.
وی افزود: نهایتاً شورای نگهبان به صورت كتبی و البته 
امر  بادی  در  شاید  می دهند.  رأی  افراد  به  نسبت  مخفی 
رأی  وقتی  ولی  باشد،  داشته  رأی  فرد  كه  شود  احساس 
مخفی گرفته می شود، مشخص شده كه رأی ندارد. باید ۷ 
رأی از ۱۲ رأی را كسب كند. اگر آرا ۶ به ۶ باشد به این مفهوم 
است كه رأی كافی را ندارد. در این دوره برخی از افراد ۸ یا ۹ 

یا ۱۱ رأی داشته اند.
عوامل موثر بر میزان مشارکت بیشتر شرایط 

اقتصادی و معیشتی است 
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینكه برای تأیید صلاحیت 
افراد، فشاری به مفهوم اصلی آن بر شورای نگهبان صورت 
نمی گیرد، افزود: البته شاید در فضای مجازی اعتراض و 
انتقادی صورت گیرد و افرادی ممكن است كه نظرات خود را 

بیان كنند، ولی شورای نگهبان با توجه به ملاک های قانونی 
و مستندات پرونده درباره افراد تصمیم گیری می كند.

اینكه فردی عضو شورای نگهبان  وی خاطرنشان كرد: 
است و یكی از بستگان او داوطلب انتخابات شده، به نوعی 
استقلال شورای نگهبان را هم نشان می دهد؛ چرا كه رأی 
شورای نگهبان به خاطر وجود او تغییری نمی كند كه این 

موضوع نشان از استقلال شورای نگهبان دارد.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینكه تنها رهبر انقلاب 
می تواند از اختیارات اصل ۵۷ قانون اساسی استفاده كند، 
رویه  افراد  صلاحیت  پرونده  به  انقلاب  رهبر  ورود  افزود: 
خاصی هم ندارد. ممكن است فردی نامه بنویسد، ممكن 
است كه كارشناسان نظر دهند و ممكن است كه خود ایشان 

نظری داشته باشند.
مشاركت  به  نسبت  امیدواری  ابراز  با  كدخدایی 
حداكثری مردم در روز ۲۸ خرداد ماه گفت: البته براساس 
نظرسنجی هایی كه مؤسسات دولتی داشته اند تأثیر آرای 
شورای نگهبان در بررسی صلاحیت ها بر میزان مشاركت 
بسیار اندک است. عوامل موثر بر میزان مشاركت بیشتر 
بحث های  اینكه  یا  است  معیشتی  و  اقتصادی  شرایط 

سیاسی و اجتماعی باشد.
شخنگوی شورای نگهبان تاكید كرد: شورای نگهبان باید 
براساس قانون اساسی موظف است كه شرایط افراد را احراز 
كند. اگر فردی شرایط را ندارد، مقصر شورای نگهبان نیست. 
شورای نگهبان باید براساس معیارهای قانونی نظر خود را 
اعلام كند و اعلام نظر شورای نگهبان هم معتبر است. البته 
میزان تاثیرگذاری نظر شورای نگهبان بسیار اندک خواهد 

بود.
مردم  گسترده  مشاركت  كرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی 
مطلوب نظر همه مسئولان و ارگان ها است و رهبر انقلاب هم 

در این باره تأكید كرده اند.

سخنگوی شورای نگهبان :

تأثیربررسیصلاحیتهابرمیزانمشارکتبسیاراندکاست
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چطورقیمتخودرورابالاکشید!
تکذیب سخن منتسب به آیت الله علوی گرگانی پیرامون انتخابات 

 دفتر آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی از مراجع تقلید جمله منتسب به این مرجع تقلید با موضوع »اگر 
مردی مانع رأی دادن همسرش شود...« را تكذیب كرد. دفتر این مرجع تقلید روز سه شنبه با صدور اطلاعیه ای 
تاكید كرد: با توجه به انتشار خبری جعلی با موضوع »اگر مردی مانع رأی دادن همسرش شود...« كه در شبكه های 
اجتماعی در حال انتشار است، به اطلاع می رساند متن منتشر شده، كذب و فاقد اعتبار است.این اطلاعیه تاكید 
كرده است: اگر چه حضور آحاد ملت در پای صندوق رأی و انتخاب فرد اصلح مورد تأكید مرجع معظم و سایر 
مراجع عظام تقلید بوده است اما، بیان اینگونه جملات و عبارات، دروغ و غیر واقعی است.در ادامه این اطلاعیه 
آمده است: عموم مؤمنین و متدینین و آحاد ملت بزرگ درخواست می شود سخنان و بیانات مراجع تقلید را از 
كانال های مطمئن و صادق دریافت كنند.در ساعت های گذشته عكس نوشته ای در شبكه های اجتماعی در 
حال انتشار است كه در آن جمله ای منتسب به آیت الله علوی گرگانی ذكر شده مبنی بر اینكه » اگر شوهری مانع 
رفتن همسرش پای صندوق رای شود، جهنم رفتن آن مرد قطعی است« كه انتساب چنین جمله ای به این مرجع 

تقلید تكذیب شد.
 

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشكی قم گفت: ۴٨ بیمار مبتلا به ویروس كرونا به دلیل وخامت حال در بیمارستان های 
این استان بستری شدند. به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشكی قم، محمدرضا قدیر 
با اشاره به آخرین وضعیت كووید۱۹ در قم، افزود: در ۲۴ ساعت منتهی به یازدهم خردادماه ۱۴۰۰، ۵۴ بیمار 
با علائم ابتلا به كرونا در این استان پذیرش شده اند.وی اضافه كرد: از این تعداد ۴٨ نفر بستری شده و ۴0 نفر 
از بیمارانی كه در هفته های گذشته در بیمارستان بستری شده بودند، نیز ترخیص شده اند.به گفته وی، در ۲۴ 
ساعت منتهی به یازدهم خردادماه ۱۴۰۰، یک بیمار كرونا مثبت در استان قم جان خود را از دست داده است.
قدیر بیان كرد: در حال حاضر كل بیماران بستری در بیمارستان، 1٩1 نفر است كه حال ۴٨ نفر وخیم است.
وی افزود: در ۲۴ ساعت منتهی به یازدهم خردادماه ۱۴۰۰، ۵3٨ تست كرونا از شهروندان گرفته شده كه جواب 
111 مورد مثبت بوده است.وی خاطرنشان كرد: تاكنون ۴۶ هزار و ٨٨۶ دوز واكسن كرونا به شهروندان استان 

قم تزریق شده است.

صداوسیما فیلم مستند همتی را پخش نکرد؟ 
 فیلم تبلیغاتی عبدالناصر همتی، نامزد انتخابات ریاست جمهوری، كه قرار بود شامگاه سه شنبه از صداوسیمای 
جمهوری اسلامی نمایش داده شود، پخش نشد.همتی در توییترش نوشت این اقدام با وجود »تعامل با صداوسیما، 
اعمال تغییرات و حذف بخشی از فیلم« به صورت »غیراخلاقی« صورت گرفت.همتی همچنین اعلام كرده است 
صداوسیما فیلم مستند انتخاباتی من را پخش نكرد؛ اشكالی ندارد، من خودم مستقیم با مردم صحبت می كنم.
ستاد انتخابات صدا و سیما اما اعلام كرد هم اكنون زمان پخش اولین مستند تبلیغاتی آقای عبدالناصر همتی 

می باشد از آنجا كه ستاد وی در فرصت قانونی قادر به ارائه مستند نشده است لذا این برنامه پخش نخواهد شد.

 قاضی زاده هاشمی: دو ماهه کرونا را جمع کنیم
 نامزد انتخابات ریاست جمهوری مساله كرونا را بسیار جدی و اورژانسی توصیف كرد و گفت: دو تا سه ماهه این 
موضوع را جمع كنیم تا مردم خاطرجمع شوند كه سال بعد می توانند زندگی عادی داشته باشند. قاضی زاده 
هاشمی عنوان كرد: اولین كاری كه باید انجام دهیم، حل كردن قضیه بورس است بنابراین دولت یک فاز اورژانسی 
دارد مثلا قضیه كرونا كاملا اورژانسی است و ۶۰ درصد مشاغل گرفتار این موضوع شده اند و باید در این زمینه 
اورژانسی عمل كرد و دو سه ماهه این موضوع را جمع كنیم.وی ادامه داد: باید این مساله را جمع و جور كنیم تا مردم 

خاطرجمع شوند كه می توانند سال بعد زندگی عادی داشته باشند.

چرا تکلیف زمین های معروف به یخچال شهره مشخص نمی شود؟

مردمفردودربلاتکلیفی!
در سال ۱۳۸۲ طی نامه  بنیاد مسكن از دهیاری و شواری روستای فردو درخواست اجرای طرح 
هادی و تعریض معبر خیابان امام علی )ع( روستای فردو انجام و برای تامین منابع مالی و معوض برای 
تملک و تخریب ملک های در مسیر قطعه زمینی حد فاصل خاوه و فردو ) معروف به یخچال شهره ( 
در نظر گرفته شد و درخواست های طرح های بیناد نیز در آن زمان انجام گردید و طی انجام مراحل 
كاری نسبت به واگذاری زمین های یخچال شهره بابت معوض یا فروش برای تامین مالی انجام گرفت 
، در حین كار هیچ دستگاه نظارتی و اجرائی از این روند كار اشكالی نگرفت تا كل مسیر طرح هادی 
در داخل روستای فردو و جلوی حسینه انجام گرفت و بعد از اتمام كار منابع طبیعی مدعی زمین های 
واگذار شده ) یخچال شهره( گردید و علیه اعضای شورا و دهیار آن زمان طرح شكایت نمود كه در 
دادگاه به دلیل فروش املاک قبل از تشخیص منابع طبیعی بوده ، اعضای شورا و دهیار آن زمان نیز 

تبرئه شدند.
از آن زمان تاكنون هر طور پیگیری این موضوع را كردیم ، دستگاه های اداری مرتبط با اعلام به 
حقانیت مالكین برای اهتمامی به حل مسكل نداشته و به دستورات فرمانداری و استاندار بی اعتنا بوده 

و توجهی ندارند و كار در سیكل های تكراری و بیهوده قرار می گیرد .
قابل  ذكر است در این راستا بیش از ۱۰۰ مكاتبه بین اداری انجام شده و تاكنون پاسخ مشخصی 

داده نشده است .
همكنون طی دستور مكتوب فرماندار به بنیاد مسكن كل استان قم  در تاریخ ۲۴-۱۲-۱۳۹۹ مبنی 
بر تسریع به پاسخگوئی بنیاد مسكن در تاریخ ۹-۲-۱۴۰۰)۴۵ روز بعد نامه فرمانداری(  از  منابع 
طبیعی استعلام نموده و منابع طبیعی ۲۹-۲-۱۴۰۰) ۲۰ روز بعد نامه بنیاد مسكن ( تازه اعلام كرده 

اطلاعات ما در این منطقه با تایید امور اراضی جهاد كشاورزی هست .
در مجموع این كار به راحتی و با هماهنگی بین ادارات بنیاد مسكن ، منابع طبیعی و جهاد كشاورزی 

طی یک هفته ممكن بوده است ولی توجه به حال مردم نیست و این مشكل همچنان ادامه دارد.
شایان ذكر است فرماندار محترم  در این خصوص نظر به حل مشكل مردم دارند ، ولی دستگاه های 
اجرایی توجه ندارند و به دستور فرماندار محترم بی اعتنا . قابل توجه هست افرادی در بین مالكین 

هستند كه در شرایط سخت مسكن و یا بیمار بوده و قابلیت بهره برداری از ملک خود را ندارند .
كل اسناد این موضوع به اداره اطلاعت قم ، اداره اطلاعات سپاه ، دفاتر نمایند گان قم – دفاتر ولی 

فقیه در بنیاد مسكن و منابع طبیعی – دفتر مقام معظم رهبری نیز تحویل شده است.
لذا از تمام رسانه ها و  خبرگزاری ها تقاضا داریم تا این موضوع از طریق رسانه های داخلی و قبل از 
تجمع اعتراضی اهالی روستای شهید پرور حل گردد و خبر منتشره تلنگری گردد برای حل این مشكل 

۱۸ ساله .
 جمعی از اهالی روستای شهید پور فردو

لازم به ذكراست روزنامه  ایمان  این آمادگی را دارد كه نقطه نظرات دستگاههای متولی در این زمینه 
را منعكس و شفاف سازی نماید.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری22سارقدرطرحارتقاءامنیتاجتماعی
فرمانده انتظامی استان از اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در قم و دستگیری ۲۲ نفر سارق خبر 
داد.  سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با هدف ارتقاء نظم و امنیت و برخورد قانونی با مخلان 
آرامش شهروندان، طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و پاكسازی نقاط آلوده و جرم خیز در دستور كار مأموران 
انتظامی شهرستان قم قرار گرفت. وی با بیان اینكه در جریان این طرح ۲۲ نفر سارق دستگیر شده اند، 
گفت: همچنین در این طرح ۷ دستگاه خودرو و موتورسیكلت مسروقه كشف و ۵۶ دستگاه نیز توقیف 
شده است. فرمانده انتظامی استان قم افزود: دستگیری ۵۶ نفر خرده فروش مواد افیونی و معتاد از 
دیگر نتایج اجرای این طرح در ۲۴ ساعت گذشته بود. سردار میرفیضی با تاكید بر اینكه پیشگیری از 
وقوع جرم در راستای ارتقاء طرح امنیت اجتماعی از اولویت های مهم نیروی انتظامی است، مشاركت 

مردم با پلیس را در این زمینه مهم ارزیابی كرد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

کشفوتوقیفمحمولهنفتسفیدقاچاق
مدیركل تعزیرات حكومتی استان قم از كشف و توقیف محموله سوخت )نفت سفید( قاچاق خبرداد.

كنترل  حین  در  كاشف  مامورین   : خبراظهارداشت  این  جزییات  درخصوص  ریاضی  مهدی 
 ـساوه به یک دستگاه خودروی نفتكش مظنون و در بازرسی  خودروهای عبوری در محور سلفچگان 
خلیج  فوب  مبنای  بر  ارزش  به  سفید  نفت  نوع  از  نفتی  فرآورده  لیتر  هزار  مقدار ۳۳,۶۰۰  آن  از 
فارس۳,۰۸۳,۲۷۰,۴۰۰ ریال را به ظن قاچاق كشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به 
اداره كل تعزیرات حكومتی استان قم ارسال گردید. مدیركل تعزیرات حكومتی استان قم افزود: با 
تشكیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق كالا و ارز تعزیرات حكومتی قم، ضمن احضار، 
استماع اظهارات و دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام 
قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را به علت داشتن سابقه، علاوه بر ضبط محموله سوخت مكشوفه 
قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ ۶,۱۶۶,۵۴۰,۸۰۰ ریال جزای نقدی در حق دولت محكوم نمود.

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم مطرح کرد:

آسیبجدیبهچراغهایراهنمایی
تقاطعهاباقطعیهایمکرربرق

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: قطعی های برق 
در روزهای گذشته باعث خارج شدن بسیاری از چراغ های راهنمایی تقاطع ها 

از مدار و سوختگی برخی از آن ها شده است.
رانندگی  و  راهنمایی  چراغ های  آسیب دیدگی  به  اشاره  با  طالبی  قاسم 
تقاطع ها در سطح شهر به واسطه قطعی برق، از اصلاح، تعمیر و تعویض این 

چراغ ها در كوتاه ترین زمان ممكن خبر داد.
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ابراز كرد: با توجه به 
حجم گسترده خاموشی ها، بسیاری از چراغ های ترافیكی و راهنمایی از مدار 
خارج و برخی از آن ها دچار آسیب و سوختگی شدند كه با حضور عوامل فنی 
و اجرایی و همچنین به كارگیری حداكثر توان عملیاتی سازمان، تلاش كردیم 
در حداقل زمان ممكن نسبت به رفع آسیب دیدگی ها و برگشت چراغ ها به 

مدار اقدام نماییم.
طالبی در خصوص پیش بینی منبع تغذیه بدون وقفه )یو پی اس( برای 
تقاطع ها افزود: این موضوع در مجموعه مصوبات شورای عالی هماهنگی 
ترافیک شهرهای كشور به عنوان یک نهاد بالادستی كه بر اساس مصوبه 
خصوص  در  راهبردی  تصمیمات  اتخاذ  مسئول  اسلامی  شورای  مجلس 
تمامی امور مربوط به حمل ونقل درون شهری كشور است توصیه شده ولی بر 

عهده شهرداری گذاشته نشده است.
شناسایی  و  كارشناسی  اقدامات  گذشته  سال های  در  داد:  ادامه  وی 
تقاطع های پرتردد سطح شهر قم انجام شده ولی به دلایلی از جمله عدم 
پرداخت سهم شهرداری از جرائم و تخلفات رانندگی توسط دولت، امكان 
به محض دریافت مطالبات مذكور، شهرداری می تواند  و  نبوده  اجرای آن 

نسبت به تجهیز و نصب منابع تغذیه بدون وقفه اقدام نماید.
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم همكاری و هماهنگی 
سایر نهادها و ارگان ها در مواقع قطعی برق را در جهت روان سازی و ایمن سازی 
تردد شهری به خصوص در تقاطع ها را دارای اهمیت مضاعف عنوان كرد و 
گفت: با همكاری و همدلی سایر نهادهای مرتبط با حوزه حمل ونقل شهری 
و همچنین شركت توزیع نیروی برق استان می توانیم با كاهش آسیب های 

قطعی برق، خدمات بهتر و ایمن تری را به شهروندان ارائه نماییم.
  

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم  خواستارشد

لزومبرگزاریجلسهویژهدرخصوص
تفریغدرشورایشهر

درخواست  گفت:  قم  شهرداری  انسانی  سرمایه  و  برنامه ریزی  معاون 
شهرداری از شورای اسلامی شهر این بوده كه جلسه ویژه در خصوص تفریغ 
بودجه را برای تعیین تكلیف یک ماهه و هم در خصوص متمم بودجه برگزار و 

در این زمینه مذاكره لازم نیز انجام شود.
محسن رنجبر در یكصد و نود و چهارمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
قم اظهار داشت: امروز برای پیشبرد اهدافی خدمت به مردم نیازمند استفاده 

از ظرفیت های بودجه ای هستیم.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با بیان اینكه در پیشنهاد 
بودجه ۱۴۰۰ عددی كه اعلام كردیم سه هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان بود و در 
پی آن نیز درآمدهای تأمین كننده آن را از جمله فروش بالغ بر هزار میلیارد 
تومان اموال، وام و ردیف های درآمدها ارائه دادیم افزود: در فرآیند رسیدگی به 

این بودجه، كاهش نهایی اعداد را مواجه بودیم.
رنجبر تصریح كرد: همان طور كه تمام جلسات بررسی بودجه، پیگیر اصلاح 
بودجه سال ۱۴۰۰ بودیم، در حال حاضر نیز برای اینكه طرح های مختلف 

شهری روی زمین نماند، باید این مهم دنبال شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر تعداد زیادی از طرح ها در حال پایان یافتن 
اختصاص  با  و  تدبیر  موضوع  این  برای  باید  كه  ندارند  بودجه ای  ردیف  و 
بودجه تكمیل و تقدیم شهروندان شود. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینكه تفریغ بودجه 
سال گذشته را زودتر از زمان مقرر تحویل دادیم، اذعان كرد: انتظار این است 
كه هرچه سریع تر طبق موارد قانونی در آن فاصله زمانی یک ماه پایان یابد 
و بتوانیم تفریغ بودجه ۹۹ را در شورا نهایی كنیم. رنجبر با اشاره به اینكه به 
جز اصلاحیه هایی كه در حال آمدن به شورای اسلامی شهر است، پیش بینی 
كرد:  اضافه  داریم،  را  سال ۱۴۰۰  بودجه  متمم  به نوعی  و  بودجه  اصلاح 
درخواست ما از شورای اسلامی شهر این بوده كه جلسه ویژه در خصوص 
تفریغ بودجه را برای تعیین تكلیف یک ماهه و هم در خصوص متمم بودجه 

برگزار و در این زمینه مذاكره لازم نیز انجام شود.
 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

تبلیغاتانتخاباتیبرروی۱۳۰۰سازه
تبلیغاتشهری

مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از تشكیل كمیته تبلیغات 
شهرداری برای انتخابات ریاست جمهوری و شورای اسلامی شهر خبر داد.

مهدی كلانترزاده با بیان اینكه از موضوعات دارای اولویت كمیته تبلیغات 
صندوق های  پای  مردم  حداكثری  حضور  برای  بسترسازی  قم  شهرداری 
رأی است، اظهار داشت: این كمیته متشكل از اداره كل ارتباطات و امور 
بین الملل، سازمان فرهنگی، سازمان زیباسازی و مجموعه خدمات شهری 
فعالیت خود را آغاز كرده است و تلاش خواهد نمود تا بستر لازم برای اكران 
محتوای تبلیغاتی جهت تشویق شهروندان به حضور پرشور در انتخابات 

پیش رو را اجرا نماید.
مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم افزود: در این راستا ۷۷۰ 
سازه تبلیغاتی برای اكران طرح های گرافیكی با مضامین كلام شهدا، بزرگان، 
امام خمینی)ره( و رهبر معظم انقلاب در مورد انتخابات با هدف حضور 
اطلاع رسانی  همچنین  و  انتخابات  در  مردم  افزایی  بصیرت  و  حداكثری 
برنامه های احزاب و تشكل ها در نقاط مختلف پرتردد شهر قم پیش بینی شده 
است. كلانترزاده تصریح كرد: همچنین ۵۳۰ سازه نیز صرفاً برای تبلیغات 
انتخاباتی نامزدها و گروه های سیاسی در سطح شهر شامل تابلوهای اعلانات 
و قاب های اطلاع رسانی دیواری و سازه های سیار از سوی سازمان زیباسازی 
نامزدهای  تبلیغات  به منظور  انتخابات شهر مقدس قم  تبلیغات  و كمیته 
انتخابات ریاست جمهوری، میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری و شورای 

اسلامی شهر قم پیش بینی شده است.
 

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم:

فعالیتسینماهایقم
بایکچهارمظرفیت

رئیس اداره سینمایی اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره 
به اینكه اكنون دو فیلم در سینماهای قم در حال اكران است، اظهار كرد: 
سینماهای استان با یک سوم ظرفیت و رعایت تمام پروتكل های بهداشتی 
مجوز فعالیت در وضعیت نارنجی دارند. محمد كاظم رضوانی با اشاره به 
وضعیت نارنجی استان قم و بازگشایی سینماها بیان كرد: به دلیل اطلاع 
رسانی ضعیف در این مورد، مردم از بازگشایی سینماها بی خبرهستند. وی با 
اشاره به اینكه اكنون دو فیلم در سینماهای قم در حال اكران است، اظهاركرد: 
سینماهای استان با یک سوم ظرفیت و رعایت تمام پروتكل های بهداشتی 
اداره كل  اداره سینمایی  رئیس  نارنجی دارند.   فعالیت در وضعیت  مجوز 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص وضعیت سینماهای استان عنوان كرد: 
اكنون از میان۵ سینمای استان تنها دو سینما آیه و ونوس فعال هستند و سایر 

سینماها مشغول به بازسازی هستند.

 نماینده ولی فقیه در استان قم با اشاره به اهمیت ویژه دهه كرامت امسال به 
علت هم زمانی با انتخابات گفت: شخص منتخب باید خدمت كریمانه به مردم را 
سرلوحه كار خود قرار دهد و این جز با شركت حداكثری در انتخابات و انتخاب فرد 

اصلح ممكن نیست.
آیت الله سید محمد سعیدی در وبینار ستاد هماهنگی دهه كرامت با بیان اینكه 
امسال دهه كرامت با چند مناسبت گره خورده است، اظهار كرد: امسال مناسبت 
هایی از قبیل سالگرد رحلت امام خمینی)ره(، قیام ۱۵ خرداد، شهادت امام 
صادق علیه السلام و مسأله مهم انتخابات در دهه كرامت و آستانه آن قرار گرفته 

است كه دهه كرامت امسال را ویژه كرده است.
وی سالگرد انتصاب مقام معظم رهبری در جایگاه ولایت فقیه بعد از رحلت امام 
خمینی)ره( را مناسبت بزرگی دانست و گفت: بیش از سه دهه است كه ایشان 
به بهترین وجه كشور و منطقه را زیرنظر مدیریت خود قرار داده  و نظریه پردازان و 
سیاست مداران نسبت به هشدارها و پیشگویی های مقام معظم رهبری حساب 

ویژه ای باز می كنند.
دهه کرامت؛ فرصتی برای کمک مؤمنانه 

تولیت آستان مقدس بانوی كرامت با اشاره به انتخاب شعار »خدمت كریمانه، 
گره گشایی به رسم اهل بیت)ع(« برای دهه كرامت امسال گفت: اهل بیت)ع( 
در همه عمر با بركت خود گره گشای شیعیان و غیر شیعیان بوده اند و فرمان 
انسان  به خاطر  انسان ها  رعایت حقوق  برای  اشتر  مالک  به  امیرالمؤمنین)ع( 
بودنشان نشان دهنده اهتمام اهل بیت)ع( به گره گشایی از مردم بدون هیچ 
قید و شرطی است. وی با بیان اینكه اهل بیت)ع( در امور خرد و كلان گره گشا 
بوده اند، افزود: تعیین امیرالمؤمنین)ع( به عنوان رهبر جامعه توسط خداوند برای 

گره گشایی از زندگی جامعه بود تا با حكمرانی عادلانه مشكلات مردم كمتر شود.
سعیدی ادامه داد: امسال هم انتخابات باید گره گشای مشكلات مردم باشد و 

شخص منتخب باید خدمت كریمانه به مردم را سرلوحه كار خود قرار دهد و این جز 
با شركت حداكثری در انتخابات و انتخاب فرد اصلح ممكن نیست.
پرهیز از سیاسی کاری در فعالیت های مردمی 

وی افزود: در دهه كرامت باید برای رضای خداوند مواسات و كمک های مؤمنانه 
نسبت به اقشار محروم و كم برخوردار افزایش داشته باشد و باید كمک های جاری 
خود را با نام اهل بیت مزین كنیم تا مردم علقه و معرفت نسبت به اهل بیت )ع( پیدا 
كنند و بدانند كه هرجا پرچمی با نام اهل بیت)ع( برافراشته می شود گره گشایی 
هم وجود خواهد داشت. نماینده ولی فقیه در استان قم با توصیه به پرهیز از 
سیاسی كاری در فعالیت های مردمی بر لزوم مردمی شدن كمک های مؤمنانه 
در دهه كرامت تأكید كرد و گفت: دهه كرامت را باید با خدمت رسانی به مردم 
به روش هایی مانند تهیه جهیزیه، اطعام مردم و رسیدگی به محرومان با نام اهل 

بیت)ع( گره بزنیم.

نماینده ولی فقیه در استان قم

انتخابات باید گره گشای مشکلات مردم باشد

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد كشاورزی استان قم  بابیان اینكه بازار مرغ تا 
چند روز آینده آرام می گیرد گفت : بازار مرغ هر چند در این روزها دارای نوساناتی 
است و موضوع تولید، عرضه و تقاضا شرایط را تعیین می كند و به  طور معمول در همه 

محصولات با نوساناتی روبه رو هستیم.
هادی مؤمنی نسب با بیان اینكه شرایط فعلی نسبت به شرایط سال قبل بسیار 
پایدارتر است افزود: با اتخاذ تصمیماتی، قرارگاهی تشكیل شد و این امر، بازار مرغ را 
پایدار كرد در حال حاضر نیز مرغی كه وارد بازار می شود، حاصل جوجه ریزی در ایام 
پایانی فروردین ماه است كه در آن ایام مرغداری ها در تأمین جوجه، لجستیک و حمل  

و نقل با چالش هایی روبه رو بودند.
مؤمنی نسب بیان كرد: با این  وجود اجازه ندادیم نوسانات خود را نشان دهد و با 
هماهنگی در سطح ملی با تأمین از اردبیل و برخی از استان ها، بازار مرغ مدیریت 
شد، قم در تولید تخم مرغ صاحب رتبه است اما در مرغ ۷۰ درصد نیاز استان تأمین 
می شود و ۳۰ تا ۴۰ تن نیاز به خرید از استان های دیگر داریم و اخیراً نیز ۳۵ تن از 

استان زنجان خریداری شد.
وی در مورد تأمین نهاده در روند تولید عنوان كرد: سال ۹۹ به ویژه شش ماه نخست 

سال در تأمین نهاده دچار مشكلات بسیار جدی بودیم و از شش ماه دوم، توزیع 
نهاده از طریق سامانه مدیریت شد و به صورت اتوماتیک انجام می شود و ممكن است 
نهاده ها با تأخیر وارد شود اما به  طور كلی مشكلات به  مراتب كاهش  یافته است و 

شركت ها در مورد زمان تحویل و یا كیفیت نهاده مورد ارزیابی قرار می گیرند.
مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد كشاورزی قم تصریح كرد: نظارت خوبی در مورد 
استفاده مرغداران از نهاده وجود دارد و كمتر پیش می آید مرغداران اقدام به فروش 
نهاده كنند، همچنین تمام فرآیند جوجه ریزی و تأمین نهاده تا تحویل به كشتارگاه 
رصد می شود. وی خاطرنشان كرد: در این زمینه كارشناسانی در كشتارگاه مستقر 
هستند و قطعات شمارش می شود و قبل از آن نیز بازدید میدانی از مرغداری ها 
صورت می گیرد، همچنین كارشناسان و مسئولان فنی واحدهای دامپزشكی در 

واحدها مستقر هستند و بحث تولید مرغ به صورت چرخه هوشمند در آمده است.
مؤمنی نسب در مورد دیگر سازوكارهای اجرایی در رصد بازار مرغ گفت: كشتارگاه ها 
به سیستم جامع تجارت متصل شده اند و اطلاعات ورودی مرغ ثبت می شود، به  طور 
كلی در قم همكاری خوبی میان مرغداران و كشتارگاه ها وجود دارد و تولیدكنندگان 

در شرایط سخت به تولید پرداختند و بهترین عملكرد را در سطح كشور داشته ایم.

مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم  

۷۰درصدمرغموردنیازاستاندرقمتأمینمیشود

استاندارقم از اجرایی شدن بیش از ۹۰ درصد 
مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان 
غیرمحسوس  و  محسوس  پیگیری  همچنین  و 
مصوبات این ستاد توسط یک كارگروه ویژه خبر 
داد.  بهرام سرمست  روز سه شنبه در حاشیه برنامه 
»سه شنبه های اقتصادی« - كه به بازدید میدانی 
از واحدهای تولیدی و صنعتی استان اختصاص 
دارد - در گفت و گو با خبرنگاران اظهار كرد: در 
سال جاری و برای حمایت و پشتیبانی از تولید و 
رفع موانع آن به مدیران صنعتی استان تكلیف كرده 
ایم تا در هر برنامه بازدید میدانی، یک واحد تولیدی 
راكد را به مدار تولید بازگردانیم و شاهد برنامه افتتاح 

یا توسعه یک واحد دیگر هم باشیم.
در  خود  امروز  حضور  از  خرسندی  ابراز  با  وی 

جشن تولد ۳۰ سالگی یكی از واحدهای تولیدی 
تمامی  خوشبختانه  كرد:  خاطرنشان  استان 
تولیدی  واحد  این  كاركنان  و  كارآفرینان  مدیران، 
با حس مسؤولیت پذیری و در راستای روز اهدای 
عضو و اهدای زندگی، در این امر خیر مشاركت 

كردند و حركت فرهنگی خوبی را رقم زدند.
استاندار قم در ادامه و درباره مشكلات واحدهای 
بازدید شده امروز در شهرک شكوهیه قم بیان كرد: 
برخی از این واحدها مشكل مالیاتی دارند كه بر 
تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  مصوبه  اساس 
استان مورد حمایت قرار می گیرند و البته برخی 
دیگر از واحدها هم با مشكلاتی در امر واردات و 
تأمین مواد اولیه رو به رو بودند كه قرار شد پیگیری 

شود.

وی اضافه كرد: برخی واحدهای صادارات محور 
این  كه  دارند  خود  صادرات  امر  در  موانعی  هم 
موانع در همین بازدیدهای میدانی شناسایی و فی 

المجلس برای رفع آن ها تصمیم گیری می شود.
اجرایی  پیگیری  درباره  همچنین  قم  استاندار 
تولید  موانع  رفع  و  شدن مصوبات ستاد تسهیل 
استان نیز اذعان كرد: علاوه بر دبیرخانه این ستاد، 
یک كارگروه ویژه در دفتر استانداری تشكیل شده 
است تا نسبت به رصد محسوس و غیرمحسوس 
واحدهای تولیدی و پیگیری اجرایی شدن مصوبات 

ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان اقدام كند.
وی ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد تاكنون 
بیش از ۹۰ درصد مصوبات ستاد تسهیل و رفع 

موانع تولید در استان اجرایی شده است.

استاندارقم خبرداد:

اجراییشدن9۰درصدمصوباتستادتسهیلتولید

مدیرگروه سلامت محیط و كار مركز بهداشت قم 
گفت: در یک سال گذشته بیش از ۳۰۰ قلیان سرا 
در این استان به ویژه در محدوده توریستی بخش 

كهک پلمب شده است.
نرگس جعفری افضل افزود: این اقدام با هدف 
كرونا  بیماری  همه گیری  و  شیوع  از  جلوگیری 
بدون  شهر  »قم،  شعار  راستای  در  همچنین  و 

دخانیات« صورت گرفته است.
وی با بیان این كه پس از شیوع بیماری كرونا، 
جمع آوری قلیان سراها در دستور كار قرار گرفت،  
بخش  در  متعددی  سراهای  قلیان  كرد:  اضافه 
ولی  است،  شده  جمع آوری  كه  بود  فعال  كهک 
همچنان  واحدها  این  از  برخی  دارد  احتمال 
به صورت مخفیانه اقدام به سرویس دهی نمایند. 

وی با بیان این كه نظارت به صورت مستمر انجام 
و هر شكایتی در خصوص عرضه مستقیم قلیان 
داریم  انتظار  كرد:  تصریح  می شود،  رسیدگی 
نظارت ها از طرف سازمان صمت و اتاق اصناف نیز 
صورت گیرد، به ویژه برای اماكن فروش دخانیاتی 
كه مجوز ندارند تا دسترسی به دخانیات كمتر شود. 
جعفری بیان كرد: مركز بهداشت با تبلیغات عرضه 
مواد دخانی كه در اماكن عمومی، فروشگاه ها و 
سوپرماركت ها انجام شده برخورد می كند، ولی این 
مركز به تنهایی قادر به مقابله با این تبلیغات نیست 
گفته  به  گیرد.  همه جانبه  صورت  برخورد  باید  و 
و ۹۹  در سال های ۹۸  كه  تحقیقاتی  وی، طبق 
در كشور صورت گرفت، مصرف قلیان ۴۰ درصد 
مصرف كنندگان  بیشترین  و  است  یافته  افزایش 

خانم ها هستند، سن استعمال دخانیات در استان 
قم نیز مانند سراسر كشور بسیار پایین آمده و به ۹ 
تا ۱۱ سال رسیده است و در گروه سنی جوانان 
مواد  یک بار  افراد  درصد  از ۵۷  بیش  نوجوانان  و 
با  این كه  بیان  با  وی  كرده اند.  را مصرف  دخانی 
شیوع كرونا استعمال دخانیات افزایش نیز یافته 
بروز  است، گفت: تصورات غلط در مردم در پی 
بیماری كرونا و شایعه عدم ابتلا به كرونا با مصرف 
دخانیات باعث افزایش مصرف بین گروه های سنی 
مختلف شده است. كارشناس مركز بهداشت قم 
افزود: از سوی دیگر تعطیلی مدارس و دانشگاه ها 
و غیرحضوری بودن كلاس ها، جوانان و نوجوانان 
را به دورهمی ها كشانده و متاسفانه مشكلات را 

افزایش داده است.

مدیرگروه سلامت محیط و کار مرکز بهداشت قم:

۳۰۰قلیانسرادراستانقمپلمبشد

نامه  وارده 

همزمان با تغییرات قیمتی در نرخ ارز بازار خودرو هم با تکان های 
قیمتی در انواع خودروهای داخلی و خارجی روبه رو شده است  وشاهد 

افزایش قیمت ها هستیم


